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مصطفی داننده
 در خیابان های شــهرهای مختلف ایران قدم بزنی، انگار 
بســیاری از مردم واکسن زده اند. با خیال راحت ماسک را 
از روی صورت برداشته اند و لبخند خود را تحویل دیگران 

می دهند، انگار که ما کشته و مرده خنده آنهاییم!
این همه بی احتیاطی که البته بایــد نامش را بی اعتنایی 
گذاشت در نزدن ماســک بی نظیر است. در روزهایی که 
کرونا لباس هندی به تن کرده اســت، بعضی از آدم ها که 
متاســفانه تعداد آنها در حال افزایش اســت در خیابان و 

مکان های عمومی از ماسک استفاده نمی کنند.
نگارنده به عنوان کسی که زیاد از مترو استفاده می کند به 
چشم دیده ام که در فضای بسته مترو با آن جمعیت متراکم 
هم انگشت شماری ماسک نمی زنند. باقی مردم هم تنها 
از یک ماسک استفاده می کنند و این درحالی است که در 
ماه های گذشــته شاهد بودم که بسیاری از مسافران از دو 

ماسک برای محافظت از کرونا استفاده می کردند.
ماسک بزن

حالا که هنوز ما فقط در حال ســاخت واکسن هستیم و 
به مرحله تزریق نرســیدم چرا باید ماسک ها را از صورت 
برداریم؟ فعلا هم که به وزیر بهداشــت نمی شــود گفت 
بالای چشمت ابروست چون به او بر می  خورد و از گلایه 
کسانی که او را ســردار خطاب می کنند از انتقادها سخن 

به میان می آورد.
وضعیت فعلی کشور همین اســت. آنهایی که پول دارند 
به فرنگ می روند و واکسن می زنند. آنهایی که سن شان 
بالای 70 سال اســت هم حداقل یک واکسن را دریافت 
کرده اند و ما هم که میان این دو هســتیم باید صبر کنیم 
و ببینم داستان ســازندگان واکسن به کجا خواهد رسید 
و بالاخره کدام از یک واکســن های ساخته شده سهم ما 

خواهد بود.
در ایــن وضعیت روی هوا باید ماســک بزنیم و این تنها 
راه در امان ماندن از کروناســت. به عنوان کسی که هم 
خودش کرونا گرفته اســت و هــم نزدیکانش دچار این 
ویــروس شــده اند، می گویم تحمل ماســک در گرمای 

تابستان بهتر از تحمل درد کروناست.
کرونــا بیماری اســت که در بهتریــن حالتش هم آدمی 
را حســابی اذیت می کند، چه برســد به زمانی که راهی 

بیمارستانت کند.
باید به فکر خودمان باشــیم و تنها ســلاحی هم که در 
اختیار داریم همین ماسک هایی است که صورت مردم را 
از یادمان برده است. همین ماسک هایی که فقط چشم ها 

را به مان نشان می دهد.
در این روزهای ســخت، گرم و کرونایی مجبوریم برای 
کســب لقمه ای نان به دل خیابان بزنیم. مجبوریم مترو و 
اتوبوس سوار شویم. مجبوریم به بازار برویم، پس حداقل 
ماسک بزنیم. هم خودمان در امانیم و هم باعث می شویم 

دیگران در معرض خطر نباشند.
آقایی که ســیگار به لــب داری و ماســک نمی زنی، تو 
می توانی کرونا را به بســیاری از کســانی که در اطراف 
تو هســتند منتقل کنی. خانمی که به خاطر خراب نشدن 
آرایشــت ماســک نمی زنی، تو می توانی جان مردم را به 

خاطر بندازی.
ماسک بزنیم تا بالاخره واکسن هم به شهر ما برسد.

آقای سیگاری و خانم 
آرایش کرده، ماسک بزن!

استفاده از پوشش تبدیلی 
نانوزیرکونیومی در لوازم خانگی 

ایرانی

ارائه اطلاعات 8.4 میلیون 
کارتخوان و درگاه پرداخت به 

سازمان مالیاتی

۶۵ محصول نهایی در پارک 
پتروشیمیایی بروجن تولید 

می شود

لزوم برپایی اردوگاه هایی برای 
آوارگان افغانستان در مرز برای 

بیماریابی

بانک  مرکزی میزان تعهدات 
ارزی و تعهدات رفع شده را 

اعلام کند
یک شــرکت تولیدی و صنعتی بــرای ایجاد 
ماشــین های ظرفشویی  بدنه  بیشتر  استحکام 
و لباس شــویی های خود در برابــر خوردگی از 

پوشش تبدیلی ...

 مدیر اداره نظام هــای پرداخت بانک مرکزی 
گفــت: اطلاعــات ۸ میلیــون و ۴00 هــزار 
کارت خوان و درگاه پرداخت که پیش از این در 
سامانه مؤدیان مالیاتی ثبت نشده بود، پس از ...

تفاهم نامــه احــداث پــارک پتروشــیمیایی 
بروجن با هدف توســعه صنایع پایین دستی، 
اشــتغال زایی و رونق اقتصادی منطقه در ۶ 

زون و با ...

 وزیر بهداشــت با بیان اینکــه برگرداندن تعدادی از 
آوارگان و ســرگردانانی که از کشــور افغانستان وارد 
کشورمان می شوند، کار راحتی نیست گفت: مجبوریم 

که در مرز، اردوگاه هایی داشته باشیم و...

رئیس جمهــور گفــت: بانک مرکــزی باید با 
شفافیت، دقت و جزئیات، میزان تعهدات ارزی 
و تعهدات رفع شــده را به تفکیک در سال های 

مختلف اعلام کند.

تیک تاک »بمب ساعتی شکاف طبقاتی« را نمی شنوید؟
ایران در خطر است؛ تصمیمات بزرگ و شجاعانه بگیرید

تحلیل یک جمعیت شناس از وضعیت ازدواج جوانان در سال های پیش رو

بحران تجرد قطعی در ایران چقدر جدی است؟

در شرایطی که طالبان بخش مهمی از افغانستان را 
به تصرف در آورده نگرانی کشورهای همسایه بابت 
حضور این روه در مرزهایشان هم افزایش پیدا کرده 

است.
طالبان مرز اســلام قلعه را در همســایگی با ایران 
تصرف کرده اســت و بعید نیســت که در آینده ای 
نزدیک در تمامی مناطق وسیع مرزی با کشورمان، 
اســتقرار یابد. هر روز به مقدار ولسوالی هایی که در 
افغانســتان به اشــغال این گروه درآمده اند، افزوده 
می شــود و دولت هر چند می گوید در حال تلاش 
برای بیرون راندن آنهاست اما دستاورد مهمی ندارد 
و همچنان نتوانســته در جنگ با طالبان در مناطق 
شمال و جنوب و شرق و غرب افغانستان پیروز شود. 
طالب ها میگویند ۸5 درصد خاک را در دست دارند 
و دولت تنها حاکم به ۱5 درصد دیگر آن اســت که 
بیشتر در مناطق مرکزی و نزدیک پایتخت قرار دارد.

برای ایران به عنوان کشوری که یکی از مهم ترین 
و بزرگ ترین مرزها را با افغانســتان دارد، تحولات 
این کشور از اهمیت حیاتی برخوردارند. 900 کیلومتر 
مرز دو کشور  همواره با مشکل کنترل از طرف مقابل 
رو به رو بوده اســت وایران هر چند تلاش داشته تا 
طبق توافقاتی دولت افغانســتان را وادار به پذیرش 
مســوولیت حفظ مرزهای خود کند اما چندان موفق 
نبوده است.درچنین شرایطی حضور طالبان در مرزها 
مکن اســت زمینه ساز بروز مشکلات تازه ای باشد. 
تهــران تــلاش دارد تا با گفتگو با گــروه طالبان و 
برگزاری گفتگوها و حمایت از ایحاد دولتی با شرکت 
همه طرف های افغان، در صلح این کشــور همراه 
باشــد. اما به نظر می رســد که در شرایط فعلی که 
طالبان بیشتر نقاط کشور را به دست گرفته اند، دیگر 
حاضر به مشــارکت در قدرت نباشند و قبضه تمام و 

کمال آن را در سر بپرورانند.

خطر امنیتی طالبان برای ایران چقدر است
راه ورود تروریست ها باز می شود؟
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تاجرنیا:

پایان کار »جبهه اصلاحات ایران«
عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت گفت: نهاد 
اجماع ســاز برای ماموریتی در انتخابات تشــکیل 
شــده  بود و عملا با پایان یافتن انتخابات، کارآیی 

آن تمام شده است و دیگر فعالیت نمی کند.
علی تاجرنیا عضو شــورای مرکــزی حزب اتحاد 
ملــت در گفتگو با خبرنگار مهر، درباره اســتعفا و 
انتقــاد برخی فعالان اصلاح طلــب از نهاد اجماع 
ساز، گفت: به طور طبیعی، ساختارهایی که موقتی 
شکل می گیرند عمدتاً پایداری زیادی ندارند، اسم 

این کنش ها را نمی توان استعفا گذاشت.
وی افزود: نهاد اجماع ساز برای ماموریتی در مدت 
انتخابات ریاست جمهوری و شوراها تشکیل شده 
بود و عمــلًا با پایان یافتــن انتخابات، کارایی و 
نقش آن تمام شده اســت، بنابراین این نوع نهاد 

ادامه فعالیت نخواهد داشت.
عضــو شــورای مرکزی حــزب اتحــاد ملت با 
بیــان اینکه نمی توان به ایــن اقدامات به عنوان 
اســتعفا نگاه کرد، افزود: به نظر می رســد برخی 
اصلاح طلبــان کناره گیری زودهنگام داشــته اند. 
در مجموع ائتلاف هایی کــه با رویکرد رقابت در 

انتخابات شــکل گرفته اند موقتی هســتند از این 
جهت کناره گیری از این نهادها را نمی توان استعفا 

تلقی کرد.
تاجرنیــا با اشــاره بــه اینکه بعضــی از فعالان 
سیاســی قبل از پایان یافتن رسمی این ائتلاف ها 
کناره گیــری کرده انــد، تصریح کــرد: در جبهه 
اصلاحــات طیف هــای مختلفی فعال هســتند 
کــه نگرش هــای متفاوتی دارنــد و برای هدف 
کوتاه مــدت دور هم جمع می شــوند بنابراین در 

درازمدت نمی توانند ادامه فعالیت بدهند.
وی افزود: در جبهه اصولگرایان نیز این موضوع از 
سال های پیش وجود داشته است که تحت عنوان 
ائتلاف های مختلف برای هر انتخاباتی با ساختاری 
جدید فعالیت کرده اند. ایــن کناره گیری ها امری 
طبیعی اســت، نهادهای انتخاباتی موقتی هستند 
و نبایــد از آنها انتظار کار طولانی مدت داشــت.

عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت در پاسخ به 
این سوال که اگر اصلاح طلبان در انتخابات پیروز 
این کناره گیری های زودهنگام  بازهم  می شــدند 
اتفــاق می افتــاد؟ بیان کــرد: اختــلاف نظر در 

جبهه های سیاسی وجود دارد، جبهه های سیاسی 
بر اســاس برخی ایده ها و آرمان های کوتاه مدت 
و برای منظور مشخصی شکل می گیرند، طبیعی 

است که بعد از انتخابات دچار تشتت شوند.
تاجرنیا افزود: اگر ائتلاف های انتخاباتی در رقابت 
پیروز شوند، در تقسیم سهم و قدرت و اگر شکست 
بخورند بر ســر مقصر دانســتن دیگران و سهیم 
کردن آنها در شکست با اختلافاتی مواجه خواهند 
شــد.وی تاکید کرد: اینها موضوعاتی نیستند که 
تازگی داشته باشــند، اصلاحات و اصولگرایان با 
عناویــن مختلفی دور هم جمع شــده اند و برای 
انتخابــات بعــدی فعالیت خــود را در قالب نهاد 
دیگری ادامه داده اند.عضو شــورای مرکزی حزب 
اتحاد ملت در پاسخ به این سوال که یعنی استعفاها 
و کنش هــا را مبنــی بر نقــد عملکرداصلاحات 
نمی دانید؟ عنوان کرد: اگر نقد و اعتراضی نباشــد 
که اختلاف و اســتعفایی شــکل نمی گیرد، وقتی 
افرادی خروج زودهنگام از تشــکیلاتی می کنند 
یعنــی اعتــراض دارند.تاجرنیا تصریــح کرد: در 
مجموعه اصلاحات برای انتخابات چند نظر وجود 

داشــت، رویکردی که معتقد به عدم مشارکت در 
انتخابــات و عدم دعوت مردم بــه انتخابات بود، 
رویکردی که می گفت از مــردم دعوت می کنیم 
اما کاندیدایی نداریم و رویکردی که می خواست با 
حمایت از یک نامزد در انتخابات حاضر شود.وی 
ادامه داد: طبیعی است که با این تفاوت رویکردها، 
مجموعه هایی که احســاس کنند نظر آنها تامین 
نشــده یا تصمیمات به شکل ائتلافی گرفته نشده 

باشد، در بدنه ائتلاف باقی نمانند.
عضو شــورای مرکزی حزب اتحــاد ملت درباره 
آینــده پیش روی اصلاحات، اظهار داشــت: چند 
ماهی خواهد گذشت و مجدداً آرایش های سیاسی 
شکل خواهد گرفت، من فکر می کنم انسجامی در 
انتظار اصلاح طلبان اســت که این انسجام همراه 
با منزه ســازی و خالص سازی هایی صورت خواهد 

گرفت.
تاجرنیا گفــت: در این انتخابــات مجموعه هایی 
عملکردهایی داشــته اند که منتج به نتیجه نشــد 
و طبیعی اســت کــه در درون جبهــه اصلاحات 

بازنگری هایی صورت بگیرد.

جلیلی:

خام فروشی از چالش های کشور است
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام 
گفت: بلااســتفاده ماندن بخش زیادی 
از ظرفیت حمل و نقل ریلی و همچنین 

خام فروشی از چالش های کشور است.
به گــزارش خبرگزاری مهر، نشســت 
ارائه طرح »شــبکه یکپارچه فرآوری و 
ترابری« با حضور ســعید جلیلی برگزار 
شــد. این طرح به توضیــح نحوه ایجاد 
سیستم یکپارچه حمل و نقل به منظور 
زنجیره  مدیریت  با چالش هــای  مقابله 

ارزش کشور میپردازد.
وی با بیان اینکه بســیاری از صادرات 
به کشورهای همسایه از طریق خطوط 
حمــل و نقلی ایران صــورت می گیرد، 
تکمیل زنجیره ارزش این محصولات و 
همچنین مواد اولیه تولید داخل را یکی 
از ضرورت های کشــور برشمرد و گفت: 
با توجه به ظرفیت هــای بالفعلی که در 
کشــور وجود دارد، در زمینه تولید برخی 
محصولات و صادرات آن به کشورهای 
همسایه، می توان به قطب منطقه تبدیل 

شود.
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام 
با بیان اینکه بلااســتفاده ماندن بخش 
زیادی از ظرفیت حمــل و نقل ریلی و 
همچنیــن خام فروشــی از چالش های 
کشور است، اجرای عملیاتی طرح شبکه 
یکپارچه فــرآوری و ترابری را منوط به 
تعیین چشــم انداز و تعیین اولویت های 
فرآوری و صــادرات دانســت و اظهار 
داشــت: پیش از اجرای کامل این طرح 
می بایســت ابتدا الگوی محدودی از آن 
در یک یا چند زنجیره فرآوری و ترابری 
عملیاتی شود تا با بررسی نتایج و میزان 
استقبال بخش خصوصی، برای گام های 

بعدی قدم برداشت.
در ابتدای این جلسه، تمنایی از دانشگاه 
صنعتی اصفهان با اشاره به حجم بالای 
صادرات مــواد خام در کشــور، میزان 
صادرات محصــولات نهایی و فرآوری 
شده ایران را مطابق آمار سازمان تجارت 
جهانی کمتر از 5 درصد از کل صادرات 

برشــمرد و خاطرنشــان کرد: میانگین 
جهانــی صادرات محصــولات نهایی و 
فرآوری شــده بیش از 50 درصد از کل 

صادرات است.
وی با اشــاره به ســهم پاییــن صنایع 
اشتغال کشــور، حرکت  از  بالادســتی 
صنعت جهانی را به ســمت مشارکت در 
صنایع پایین دست دانست و اظهار داشت: 
میزان زیادی از یارانه انرژی کشــور در 
جهت رشد صنایع مادر تخصیص می یابد 
اما متاسفانه بیش از 90 درصد صادرات 
در ایران مربوط به مواد اولیه و خام است.

تمنایــی در ادامه با مقایســه بهره وری 
نــاوگان حمــل و نقل در کشــورهای 
مختلــف، جایگاه ایــران در تخصیص 
ظرفیت شــبکه ریلی به افزایش ارزش 
افــزوده را نامطوب خواند و تصریح کرد: 
مطابق طرح شــبکه یکپارچه فرآوری و 
ترابری، طراحــی و تکمیل کریدورهای 
حمل و نقلــی باید با توجه به توســعه 
مزیت هــای  و  پایین دســتی  صنایــع 

نسبی کشــور صورت بگیرد. این بدان 
معناســت که هر »زنجیره فــرآوری و 
ترابــری«، از مبدا تولید مــواد اولیه به 
مقصد صادراتی محصول نهایی طراحی 
پایین دستی  شــده و واحدهای صنعتی 
در مســیر کریــدور حمــل و نقلی به 
 تکمیل زنجیــره ارزش افزوده محصول 

خواهند پرداخت.
او نبود ارتباط نظام مند میان اولویت های 
توسعه شبکه حمل و نقل و اولویت های 
توســعه صنایع پایین دســتی را از جمله 
اهداف طرح یکپارچه فرآوری و ترابری 
خواند و گفت: این طرح در ســه سطح 
دولت، مدیــران اجرایی طرح و متولیان 
صنایع پایین دستی به همراه شرکت های 
حمل و نقل ریلی طراحی شــده اســت 
که بــا ایجاد ســامانه های اطلاعاتی و 
زنجیره های فرآوری و ترابری، به تنظیم 
روابط میان صنایع بالادســتی و پایین 
دستی به منظور افزایش مشارکت ایران 

در صنعت جهانی خواهد پرداخت.

آگهي مناقصه عمومي
 یک مرحله ای 

 نوبت دوم

شرکت توزيع نيروی برق استان کرمانشاه در نظر دارد پروژه های مشروحه ذيل را از طريق مناقصه عمومي به پيمانكار واگذار نمايد. لذا پيمانكاران واجد 
صلاحيت و داراي رتبه نيرو از معاونت برنامه ريزي و نظارت راهبردی رياست جمهوری مي توانند جهت دريافت اسناد مناقصه پس از درج نوبت دوم اين آگهي  
مورخ  1400/04/21 در روزنامه مملکت به مدت 5 روز کاری به سامانه تدارکات الکترونيکی دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir مراجعه نمايند 
.لازم بذکر است برگزاری مناقصه های فوق از طريق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت انجام می پذيرد ، لذا کليه مراحل برگزاری مناقصه از دريافت اسناد تا 
ارائه پيشنهاد مناقصه گران و بازگشايی پاکت ها از اين طريق انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضويت قبلی ، مراحل ثبت نام در 

سايت مذکور و دريافت امضای الکترونيکی جهت شرکت در مناقصه را محقق سازند.

شرکت توزیع نیروی برق استان کرمانشاه

 روابط عمومي شركت توزیع نيروي برق استان كرمانشاه

شماره 
مبلغ برآورد اولیه شرح مناقصهمناقصه

)ریال(
مبلغ تضمین شرکت
 در مناقصه )ریال(

اصلاح و بهینه شبکه فشار متوسط هوایی روستاهاي تنگ حاجیان ، چوباغان ، داروند، سنگ چین صالح، 400/37
4,451,515,461445.200.000کاسه کران، کلاه دراز علیا و کله حیاتی دارابی شهرستان گیلانغرب )از محل اعتبارات سیل-داخلی(

توضيحات : 
 نوع تضمين شركت درمناقصه)ضمانت نامه بانكي ، يا واريز وجه نقد و... به شرح مندرج در اسناد مناقصه( 

 مهلت و مکان تسليم پيشنهاد تا ساعت00: 11  روز چهارشنبه مورخ  1400/05/06 ، سامانه ستاد و تحويل پاکت الف به دبيرخانه شرکت 
 زمان و مکان بازگشايی پاکات ساعت00: 12 روزچهارشنبه مورخ  1400/05/06  ، اتاق کنفرانس شرکت از طريق سامانه ستاد 

 به پيشنهادهاي فاقد سپرده ، سپرده مخدوش ، سپرده هاي كمتر از ميزان مقرر ، چك شخصي و نظاير آن مطلقاً ترتيب اثر داده نخواهد شد .
 به پيشنهادهاي فاقد امضاء ، مشروط ، مخدوش و پيشنهاداتي كه بعد از انقضاء مدت مقرر در اسناد مناقصه واصل مي شود ، مطلقاً ترتيب اثر داده نخواهد شد .

 ساير اطلاعات و جزئيات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است .
 جهت کسب اطلاعات بيشتر باشماره تلفن های  38255575 -083 تماس حاصل نمائيد .

۱۰۰ درصد شهروندان ایرانی 
به اینترنت متصل هستند

 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات اعلام کرد: از نظر جمعیتی 
9۸.5 روســتاییان و ۱00 درصد شهروندان ایرانی به اینترنت 

متصل هستند.  
به گزارش روز شــنبه ایرنا، »محمدجــواد آذری جهرمی« در 
توئیتر افزود: مقایسه دو تصویر، عملکرد این دولت در اتصال 
روستاها را نمایش جزئیات اطلاعات روستا به روستا هم برای 
شما در سامانه diiar.ir منتشر کردیم تا ارزیابی دقیق عملکرد 
میسر باشــد.به گزارش ایرنا، بر اساس اعلام سازمان تنظیم 
مقررات و ارتباطات رادیویی، تعداد روســتاهای دارای ارتباط 
)هر نوع از ارتباط( در کشــور امروز به 5۲ هزار روستا رسیده 
و تعداد اشتراک های روســتایی از ۳ میلیون اشتراک گذشته 
است. ۴۴ هزار روســتا و ۸۲ هزار کیلومتر جاده اکنون تحت 
پوشــش همراه اول و ۱۸ هزار روستا و ۶۴ هزار کیلومتر جاده 
تحت پوشش ایرانسل هســتند.  شاخص دیگری که در این 
بین توسط ســازمان تنظیم مقررات مورد بررسی قرار گرفته، 
وضعیت شــاخص مکالمــات موفق )ASR( اســت که اغلب 
اپراتورها توانسته اند درصد خوبی را به خود اختصاص بدهند.  
ضریب نفوذ ارتباطات ســیار در ایران اکنون از مرز 9۲ درصد 
گذشــته و تعداد مشترکین نیز 77میلیون اشتراک را پشت سر 
گذاشته اســت. ضریب نفوذ همراه اول در اینترنت نسل سوم 
و چهارم در کشور ۳7 میلیون مشترک و ایرانسل ۳5 میلیون 

مشترک است. رایتل نیز در این میان سهم ۳ میلیونی دارد.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارسیاست

باید برای حل مشکلات اقتصادی 
به دولت جدید فرصت دهیم

 عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
با تاکید بر اینکه نباید از دولت جدید انتظار معجزه 
داشته باشــیم، گفت: باید به دولت فرصت دهیم 
تا در یک بازه زمانی یک یا دو ســاله مشــکلات 

اقتصادی را کاهش دهد.
محســن علیزاده در گفت وگو با خبرنگار سیاسی 
ایرنا دربــاره اولویت های دولــت جدید در حوزه 
اقتصــادی خاطرنشــان کرد: یکــی از مهمترین 
اولویت های اقتصادی دولت سیزدهم اصلاح نظام 
پولی وبانکی کشور اســت و این موضوع همواره 

مورد تاکید مقام معظم رهبری بوده است.
وی اصلاخ نظام مالیاتــی را اولویت دیگر دولت 
آینــده عنوان کرد و گفت: اصــلاح نظام مالیاتی 
مــی توانــد در  جلوگیری از فرار مالیاتی بســیار 
موثر باشــد. مطمئنا دولت آینده باید به دنبال این 
باشــد که وابستگی بودجه را به نفت کاهش دهد 
و راه هــای درآمدی جدید تعریــف کند و یکی از 
مطمئن ترین و بهترین راه های درآمدی که می 
تواند تعریف شود، افزایش درآمدی مالیاتی است.

نماینده سپیدان و بیضا در عین حال تصریح کرد: 
افزایش درآمدهــای مالیاتی دولت بــه این معنا 
نیست که بخواهیم از مشــاغل خرد و کارمندان 
و افراد کم درآمد مالیات بیشتری بگیریم بلکه به 
این معناست که صاحبان درآمدهای بسیار بزرگ 
که تــا امروز از پرداخت مالیات فــرار کرده اند را 

شناسایی کنیم و مانع فرار مالیاتی آنها شویم.
علیــزاده با بیان اینکه قانــون »مالیات بر عایدی 
ســرمایه« یکــی از مهمترین قوانینی اســت که 
می تواند جلوی فرار مالیاتی را بگیرد، تصریح کرد: 
مجلس شــورای اســلامی در همین راستا پیگیر 
نهایی کردن و تصویب قانون »مالیات بر عایدی 

سرمایه« است.
وی همچنین گفت: یکی از مسائل حاشیه ای که 
در مناظره های انتخاباتی به متن اصلی مناظره ها 
تبدیل شــد متضرر شــدن مردم در بازار سرمایه 
بود. پیگیری ویژه مســائل و مشکلات حوزه بازار 
ســرمایه و کمک به تقویت این بــازار و تزریق 
اعتماد و منابع جدید به این بازار نیز باید از اولویت 

های دولت جدید باشد.
علیزاده، تاکید حجت الاســلام ابراهیم رییســی 
بــر فراجناحی بودن کابینــه دولت جدید را مثبت 
ارزیابی کــرد و گفت: دولت جدید باید از نخبگان 
اقتصادی تمام جناح های سیاســی که بر استفاده 
از ظرفیت های بومی داخل کشــور تاکید دارند، 

استفاده کند.
 عضو کمیسیون اقتصادی در عین حال گفت: تیم 
اقتصــادی دولت جدید باید به توان داخل ایمان و 
اعتقاد راســخ داشــته و تفکر لیبرالی و غربگرایی 
نداشــته باشــد. ما ظرفیت های اقتصادی بسیار 
خوبی در کشــور داریم و اگر این ظرفیت ها مورد 
توجه ویژه قرار گیرند می توانند کشــور را از رکود 

خارج کنند.
وی با بیان اینکه با پنج ســال برنامه ریزی دقیق 
می توانیم شــرایط اقتصادی کشور را تغییر داده و 
متحول کنیم، افزود: شکی در این نیست که باید 
برای گسترش مراودات اقتصادی با سایر کشورها 
تلاش کنیم. در این زمینه عملیاتی کردن قرارداد 
ایران با چین می تواند یک شروع بسیار خوب برای 
تقویت همکاری های اقتصادی با کشورهای بلوک 

شرق باشد.
تاثیرگذاری  اقتصادی مجلس،  کمیســیون  عضو 
تحریم ها را در اقتصاد کشــور ناچیز عنوان کرد 
و گفت: نظر کارشناسان درباره میزان تاثیرگذاری 
تحریم ها متفاوت است و برخی آن را تا 50 درصد 
ارزیابــی کرده اند اما من آنــرا کمتر از ۱0 درصد 

می دانم.
علیزاده با ابراز امیدواری نسبت به توسعه اقتصادی 
کشور در سال های آینده، خاطرنشان کرد: متعهد 
بودن تیم اقتصادی دولت به اسناد بالادستی مثل 
سند چشــم انداز و حتی مصوبات مجلس شورای 
اسلامی نیز باید در اولویت دولت جدید باشد زیرا 
تخطی از این اســناد و قوانین در درازمدت برای 

کشور زیانبار خواهد بود.
وی،هدایت نقدینگــی از فعالیت های غیرمولد به 
ســمت فعالیت های مولد را یکی دیگر از اولویت 
های دولت جدید عنوان کرد و گفت: ظرفیت های 
تولیدی زیادی در ســال های گذشــته به خاطر 
نداشتن سرمایه در گردش، تعطیل یا نیمه تعطیل 
شــدند. هدایت نقدینگی به سمت تولید می تواند 
نقدینگی را در جامعه کاهش داده و از سوی دیگر 

مانع افزایش تورم شود.
این نماینده مجلس خواســتار اجرای دقیق قانون 
هدفمندی یارانه ها توسط دولت جدید شد و افزود: 
مطمئنا اگر شناسایی دقیقی از یارانه بگیران داشته 
باشیم می توانیم با حذف بعضی از دهک های بالا 
که شاید نیازمند یارانه نباشند و اضافه کردن یارانه 
به دهک های کم درآمدتر، بخشــی از مشکلات 

معیشتی آنان را حل کنیم.
علیزاده در عین حال گفت: انتظار معجزه از دولت 
جدید نباید داشــته باشیم زیرا دولت جدید مطمئنا 
در ســال آینده نزدیک ۳00 تا 500 هزار میلیارد 
تومــان مقروض خواهد بــود و باید به این دولت 
فرصــت دهیم تا در یک فرصت یک یا ۲ ســاله 

مشکلات اقتصادی را کاهش دهد.

خبر

بادامچیان:

مصوبه مجلس درباره لغو تحریم 
ها باید تماما اجرا شود

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی گفت: دولت آقای روحانی 
در روزهای پایانی خود قرار دارد که ضرورت دارد در این 
پایان کار، با یکی دو اقــدام رضایت آور به مردم احترام 

بگذارد.
به گزارش ایســنا، اســدالله بادامچیان در پایان نشست 
دبیران حزب موتلفه تصریح کــرد: اکنون تورم، گرانی، 
قطع برق، موضوع بورس، کاهش دوباره اررش پول ملی، 
نرسیدن نهاده های دامی به دامداران و موارد متعدد دیگر 
نارضایتی های مردم را افزایش داده است که برخی، این 

موضوعات را از مصادیق اخلال و اختلال می دانند.
وی تاکید کرد: البته از دســتگاه های امنیتی و انتظامی 
انتظار این است که در رابطه با اخلال و اختلال با قاطعیت 
عمل کنند و دستگاه قضا نیز اقدامات جدی به عمل آورد.

بادامچیان ادامه داد: شایســته است دولت آقای روحانی 
مشخص کند که دولت را چگونه و با چه دستاوردی و یا 
چه میزان بدهی و هزینه تحویل آقای رییسی و دولتش 

می دهد.
این امر در قضاوت درباره دولت آقای روحانی بسیار موثر 

خواهد بود.
دبیرکل حزب موتلفه اســلامی در ادامه گفت: موفقیت 
دولت حجت الاسلام والمسلمین رییسی بیش از هر امری 
در انتخاب وزرا، معاونان و همکاران ایشان است و اجرای 
برنامه های آینده به ویژه در نیمه دوم امسال که شرایط 

مانده از دولت فعلی است، کار را سخت خواهد کرد.
بادامچیــان در بخش دیگری از این گفت وگو با اشــاره 
به 7 دور مذاکره ایران و طرفهای برجامی اظهار داشت: 
نتایج گفت و گوها نشــان می دهد آمریکا قصد اجرای 
تعهدات برجامی خود و تامین خواسته های برجامی ایران 

در مذاکرات وین را ندارد.
مطابق سند چشم انداز جمهوری اسلامی تعامل سازنده 
و موثر در روابط بین الملل همچنان در دستور کار بوده و 
هست اما آمریکا و سه کشور همدست اروپایی آن در پی 
اهداف و مقاصد استعماری خود هستند و بر طبل تحریم ها 
می کوبند و حاضر نیستند از زورگویی و تحمیل خودداری 
کنند.وی با اشــاره به بخشی از گفت وگو ها که از طرف 
آمریکایی اروپایی به بیرون درز پیدا کرده اســت تصریح 
کرد: طرف بدعهد ما در برجام بر زیاده خواهی خود افزوده 
است و مطالبی را مطرح می کند که در چارچوب گفت و 
گوهای توافق شده نیست.بادامچیان تاکید کرد: آمریکایی 
ها باید بدانند با یک ملت روبه رو هستند و مصوبه مجلس 
درباره لغو تحریم ها خواست ملت است و باید تماما اجرا 
شــود.دبیرکل حزب موتلفه اسلامی در بخش دیگری از 
این گفت وگو با اشاره به تحولات افغانستان اظهار داشت: 
فرار آمریکایی ها از افغانستان یک پیروزی است و اینکه 
آنها دولت همراه با آمریکا را در سخت ترین شرایط رها 
کردند و گریختند و نیز دیدار ســران افغانستان با بایدن 
که جز تحقیر برای رییس دولت فعلی حاصلی نداشــت، 
تجربه موثری اســت. ۲0 سال حضور قلدرانه، ظالمانه و 
تجاوزکارانه نظامیان آمریکا و انگلیس در افغانســتان به 
بهانه حفظ امنیت در این کشــور، جز کشتار و جنایت و 
افزایش کشــت مواد مخدر نتیجه ای نداشت.بادامچیان 
تاکید کرد: حکومت آینده افغانســتان باید تجربه بیاموزد 
و بــه جای همکاری با آمریکا، به ملت شــجاع و مقاوم 
افغــان تکیه کند و با وحدت و همدلی تمام قومیت ها و 
مذاهب را به کار گیرد.دبیرکل حزب موتلفه اسلامی ادامه 
داد: در افغانستان پشتون ها ۳9.5 درصد، تاجیک ها ۳۲.5 
درصد و هزاره ها ۲0 درصد جمعیت را تشکیل می دهند 
و ازبک ها، ترک تبارها و نیز 7 میلیون شــیعه و مذاهب 
دیگر در کنار هم زندگی می کنند که حاکمیت حق همه 
آنهاســت و تنها راه، احترام به حقوق همه و همزیستی 
و همراهی همگانی برای برقــراری آرامش و امنیت در 
این کشــور همسایه است.دبیرکل حزب موتلفه اسلامی 
درگذشت مبارز خســتگی ناپذیر احمد جبرئیل دبیرکل 
جبهه خاق برای آزادی فلســطین را بــه خانواده و یاران 
وی و ملت فلسطین تسلیت گفت.بادامچیان همچنین با 
گرامیداشت یاد مرحوم آیت الله ربانی املشی، برای وی 

علو درجات مسالت کرد.

امنیت کامل در مرزهای شرقی 
برقرار است

 فرمانده نیروی زمینی سپاه پاسداران گفت: هر حرکتی 
که به قصد ناامن کردن ایران اسلامی و مناطق پیرامونی 
کشور صورت بگیرد از سوی نیروهای مسلح پاسخ قاطعی 

دریافت خواهند کرد.
به گزارش خبرنگار مهر، ســردار محمد پاکپور به منظور 
بازدید از مرز دوغارون و یگان های عملیاتی مســتقر در 
این معبر زمینی، به تایباد ســفر کرد.وی در حاشیه این 
بازدید به خبرنگاران اظهار کــرد: به دنبال اتفاقات اخیر 
در مرزهای افغانســتان با ایران، به منظور بررسی توان 
و آمادگی نیروهای مســلح در این نقطه مرزی از کشور، 
بازدیدی از یگان های مستقر در گذرگاه زمینی دوغارون 
انجام شد.وی با تأکید بر این که امنیت کامل در مرزهای 
مشترک با افغانستان برقرار است، ادامه داد: با وجود جنگ 
داخلی در افغانستان، هیچ گونه اتفاق خاصی در مرزهای 
مشــترک ایران با این کشور رخ نداده و امنیت کامل در 
تمامی مرزهای شــرقی و مشــترک با افغانستان برقرار 
است.فرمانده نیروی زمینی سپاه پاسدار انقلاب اسلامی 
بیان کرد: امکان دارد برخی اشرار و قاچاقچیان از فرصت 
اتفاقات اخیر در افغانستان سو استفاده کرده و به عناوین 
مختلف وارد خاک جمهوری اسلامی ایران شوند که بدون 
شک نیروهای مسلح مســتقر در مرزهای شرقی با این 
افراد برخورد سختی خواهند کرد.پاکپور تأکید کرد: تمامی 
مرزهای کشور از رصد اطلاعاتی بالایی برخوردار هستند 
و هر حرکتی که به قصد ناامن کردن ایران اســلامی و 
مناطق پیرامونی کشور صورت بگیرد، از سوی نیروهای 

مسلح پاسخ قاطعی دریافت خواهند کرد.

در چنان وضعیتی، آشوب و غارت خطری 
اســت قریب الوقوع. فرودستان بی آن که 
دارای لیدر داخلی یا خارجی باشند، بی آن 
که شــعار ایدئولوژیک یا سیاســی داشته 
باشند، بی آن که نمایندگانی برای مذاکره 
داشته باشند، بی آن که طرح یا ساختاری 
بــرای جنبش یا انقلاب داشــته باشــند، 
همانند سیلی خانمان برانداز، فاصله خالی 
بیــن طبقه فقیر و ثروتمنــد را )که زمانی 
محل طبقات متوســط بود( طی می کنند 
تا به کاخ ها برســند و به زعم خود حقوق 
از دســت رفته و نان دزدیده شده شان را 

پس بگیرند. 
 ساده ترین تقسیم طبقاتی جامعه از منظر 

اقتصادی این است:
۱ - طبقه بالا )ثروتمندترین افراد جامعه(

۲ - متوســط رو به بالا )افرادی که تمکن 
مالی خوبــی دارند و وضعیــت اقتصادی 

بهتری نبست به طبقه متوسط دارند(
۳ - طبقه متوسط )افرادی با درآمد متوسط 

و زندگی قابل قبول(
۴ - متوســط رو به پاییــن ) افرادی که 
چرخ زندگی شــان ولو با دشــواری هایی 

می چرخد(
5- طبقــه پایین ) مســتمندانی که پایین 
ترین ســطح درآمدی را دارند و معیشــت 

شان درگیر سختی های روزمره است(
البته تقسیم بندی های دیگری هم هست 
که مثلا به 7 طبقه قائل هســتند ) بالای 
متوســط و پایین آن، هر کدام یک طبقه 
دیگر وجود دارد(. به طور کلی هر چه تعداد 
طبقات بیشتر باشــد، با جامعه سالم تری 
مواجه هستیم چرا که حرکت طبقات پایین 
به سمت بالا، روان تر خواهد بود. )همچین 
هر چه دو سر طبقات، کم جمعیت تر باشند 
)فقرا و اغنیا( و طبقه متوسط تعداد بیشتری 
از جمعیت را به خود اختصاص دهد، جامعه 

بهتری خواهیم داشت.(
برای این که موضوع بهتر تبیین شود، هر 
طبقه را به یک پله تشــبیه می کنیم. اگر 
برای رفتن به یــک ارتفاع ۱0 متری، ۱0 
پله داشــته باشیم، بالا رفتن از آنها سخت 
تر است ولی اگر ۳0 پله وجود داشته باشد، 

راحت تر می شود به ارتفاع بالاتر رسید.
حالا بر مــی گردیم به جامعه فرضی مان 
که دارای 5 طبقه اســت. فردی را در نظر 

بگیرید که در طبقه فقیر است. او احتمالا 
می تواند با تحصیلات بیشــتر، یادگیری 
یک مهارت، تلاش فردی و شــاید اندکی 
خوش شانســی، ارتقاء مالــی پیدا کند و 
ظرف چند ســال معقول به طبقه متوسط 
رو به پایین صعود کند و همین روند را در 
ادامه عمرش طی کند و در طبقه متوسط 

یا حتی بالاتر تثبیت شود.
یا فردی از طبقه متوســط به همین منوال 
بــه بالاترین نقطه صعود کنــد. مهم این 
است که همیشــه برای صعود، امید وجود 
دارد. به بیان دیگر، وجــود طبقه فقیر در 
یک جامعه، هــر چند رنج آور اســت اما 
اگر راهی بــرای این طبقه باز باشــد که 
بتوانند ارتقا پیدا کنند، با جامعه سالم تری 

مواجهیم.
امــا اگر همه یا بخــش از پله های میانی 
)بین طبقه فقیر و طبقــه ثروتمند( از بین 
بروند چه می شــود؟ مثل این می ماند که 
در یک نردبان، فقط پله اول باشــد و پله 
آخر و ای بســا چند پله رها در وسط های 

آن. 
قطعاً صعود از پلکان سخت تر و حتی غیر 

ممکن می شود.
در جامعه ناســالم کــه امکانات و فرصت 
هــا به طور غیر عادلانه توزیع می شــود، 
طبقات متوســط، متوســط رو بــه بالا و 

متوســط رو به پایین در گذر زمان از بین 
می روند؛ تعداد اندکی از افراد این طبقات 
میانی به خاطر تلاش و شایستگی فردی 
یا شــانس )مثلا بالا رفتن ناگهانی زمین 
کشاوزی اش بر اثر ویلا سازی( و یا رانت 
به طبقه ثروتمندان می پیوندند و اکثریت 
به طبقه پایین و پایین تر سقوط می کنند.

کارمندی که تا دو ســال قبل می توانست 
یک خانه ۱00 متری در وسط شهر اجاره 
کند ولی ســال گذشــته در همان محل، 
توانسته خانه 70 متری اجاره کند و امسال 
چند محلــه پایین تر خانه 50 متری اجاره 
کرده اســت و برخلاف گذشته، دیگر نمی 
تواند هفته ای یــک بار خانواده اش را به 
تفریح و رســتوران ببرد، کلاس تابستانی 
فرزنــدش را لغــو کرده و خبــری هم از 
مسافرت داخلی ســالانه نیست، مصداقی 
از فردی اســت که بی سر و صدا به طبقه 

پایین سقوط کرده است.
اگر خوب دقت کنید، افراد زیادی را با این 
مشــخصات می بینید که مدام زندگی بر 
ایشــان سخت تر می شود و ای بسا محل 
سکونت شــان هم عوض نشــود ولی با 
افزایش هزینه های زندگی، از کیفیت آن 

می کاهند.
ادامــه این روند، جامعه را از چند طبقه که 
در همسایگی هم هســتند، به جامعه ای 

فقط بــا دو طبقه اصلــی تبدیل می کند: 
طبقه ثروتمند - طبقه فقیر.

در واقــع، با از بین رفتــن طبقات میانی، 
شــکافی عمیق بین دو طبقه بالا و پایین 
ایجاد می شود و نتیجه این دو طبقه شدن 
بسیار وحشتناک است: اگر تا دیروز، طبقه 
فقیر، خود را با طبقه متوســط رو به پایین 
مقایسه می کرد و امید داشت که بتواند با 
یک پله ارتقا، ســر و ســامانی به معیشت 
اش بدهد، امروز با همسایه ای کمی غنی 
تر ســر و کار ندارد بلکه اطرافش را پر از 
فقرایی چون خود می بیند و ســر که بلند 
می کند، آن دور دست ها، کاخ هایی می 
بیند که ثروتمندانــی را در خود جای داده 
اند؛ جایی که برای رسیدن به آن، دیگر پله 
ای وجود ندارد.اولین نتیجه چنین مقایسه و 
چشم اندازی ناامیدی مطلق است. ناامیدی 
معمولًا این مسیر را طی می کند: ابتدا »در 
خودماندگی و بی انگیزگی و تبدیل زندگی 
به زیستن صرف« سپس »انباشت کینه و 

خشم« و در نهایت »انفجار«.
طبقه فقیر در جامعه بدون طبقات متوسط 
بر آن است که حقش توسط طبقه ثروتمند 
تضییع شده است )و البته این گزاره درباره 
افرادی که بــا رانت یــا از رهگذر توزیع 
ناعادلانه ثــروت و امکانــات وارد طبقه 
ثروتمند شده اند، صحیح است( ؛ این باور 

مادام که هنوز امکانات اولیه زیست برای 
طبقه فقیر مهیاست، صرفاً یک امر درونی 
است اما وقتی شــکاف بیشتر می شود و 
بخــش مهمی از افراد طبقه فقیر، حتی در 
تامین خورد و خوراک یــا درمان عزیزان 
شان دچار مشکل می شوند و این مشکل 
ادامه می یابد و عمومیت می یابد، انفجار 

رخ می دهد. 
در چنان وضعیتی، آشوب و غارت خطری 
اســت قریب الوقوع. فرودستان بی آن که 
دارای لیدر داخلی یا خارجی باشند، بی آن 
که شــعار ایدئولوژیک یا سیاســی داشته 
باشند، بی آن که نمایندگانی برای مذاکره 
داشته باشند، بی آن که طرح یا ساختاری 
بــرای جنبش یا انقلاب داشــته باشــند، 
همانند سیلی خانمان برانداز، فاصله خالی 
بین طبقه فقیــر و ثروتمند را ) که زمانی 
محل طبقات متوســط بود( طی می کنند 
تا به کاخ ها برســند و به زعم خود حقوق 
از دســت رفته و نان دزدیده شده شان را 

پس بگیرند.
در چنــان حالی، تر و خشــک با هم می 
سوزند؛ هم تاجری که دهها سال با شرافت 
و درستکاری سرمایه اندوخته، هم آقازاده 
ای کــه از رانت بی انتهای پدر، به آلاف و 
الوف رســیده است و در جزء جزء اموالش، 

حق محرومان نهفته است.
چنین سیلی را هیچ نیروی قاهره ای نمی 
تواند مهار کند چرا که قطرات این ســیل، 

چیزی برای از دست دادن ندارند.
نتیجه اش، فروپاشی بیش از پیش جامعه 
خواهد بود با تبعات سهمگین تری که این 

مقال، جای پرداختن به آن نیست.
اصلاحات اساسی به ویژه در ساختارهای 
تصمیم گیری و بنیان های اقتصادی، تنها 
راه مانع شــدن از چنین اتفاق بدفرجامی 
است. اگر تا چند ســال پیش می شد سر 
چشمه را با بیل بست، امروز تنها تصمیمات 
بزرگ، شــجاعانه، تاریخی ، مردمی و صد 
البته فوری است که می تواند ایران عزیز 
ما را از دچار شدن به چنان سیلاب مهیب 

و خوفناکی نجات دهد.
مسوولان نظام جمهوری اسلامی ایران!

بی آن که صورت مساله را پاک کنید، این 
هشدار را جدی بگیرید و »ایران« را نجات 

دهید.

ایران در خطر است؛ تصمیمات بزرگ و شجاعانه بگیرید

تیک تاک »بمب ساعتی شکاف طبقاتی« را نمی شنوید؟ 

اخبار

یــک عضو کمیســیون اقتصــادی مجلــس درباره 
مشــکلاتی که قطعی برق برای مــردم ایجاد کرده 
است، از مسئولان خواست که بیش از پیش مسئولیت 
پذیر باشــند و اجازه ندهند ادامه دار شدن این مشکل 

بر مردم فشار وارد کند.
محمد علیپور در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به قطعی 
برق در این روزها و مشکلاتی که برای اقشار مختلف 
مردم ایجاد شــده اســت، با بیان اینکه مشکل قطعی 
برق هر ســاله وجود دارد ولی امســال شدیدتر شده 
است، اظهار داشت: اگرچه ممکن است در اواخر عمر 
دولت ها، مســئولان کمی کار را رهــا کنند ولی این 

صحیح نیســت که مردم را در این شرایط قرار بدهند، 
نباید این مردم را دچار مشکل کرد، درخواست دارم در 
این شرایط مسئولان مربوطه بیش از پیش مسئولیت 
پذیر باشند و اجازه ندهند این مشکلات ادامه دار باشد 

و بر مردم فشار وارد کند.
نماینده ماکو ادامه داد: در کنار مشکل برق، اکنون در 
بیش از ۲00 روســتا مشکل کمبود آب داریم چرا که 
آب روستاها از طریق چاه تامین می شود و تامین این 
آب به فعالیت پمپ ها وابســته اســت، وقتی که برق 
قطع می شــود پس طبیعتا در دسترســی به آب هم با 

مشکل روبرو می شوند.

این عضو کمیســیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه 
مسئولانِ مســتقیم این حوزه عمدتا مشکلات مالی و 
اعتباری را مقصر می دانند، افزود: معتقدم که متناسب 
بــا میزان مصرف در قســمت تولید برق کار نشــده 
است، اگرچه متاسفانه سوءمدیریت و نبود نظارت هم 
مشــکلاتی را ایجاد کرده است، برای مثال بخشی از 
این برق در مزارع اســتخراج رمز ارز استفاده می شود 

که باید روی این بخش نظارت و کنترل انجام شود.
علیپــور در پایان تاکید کرد: ما نباید در این شــرایط 
شــاهد این کمبودها و مشــکلات باشیم، این شرایط 

برای مردم قابل قبول نیست.

مسئولان بیش از پیش مسئولیت پذیر باشند

روحانی در ستاد اقتصادی دولت:

بانک  مرکزی میزان تعهدات ارزی و تعهدات رفع شده را اعلام کند

در وزارت امور خارجه

موافقتنامه ایران و مجمع مجالس آسیایی امضا شد

رئیس جمهور گفت: بانک مرکزی باید با شــفافیت، دقت و جزئیات، میزان 
تعهــدات ارزی و تعهدات رفع شــده را به تفکیک در ســال های مختلف 

اعلام کند.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، 
دویست و چهلمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت صبح یکشنبه به 

ریاست حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور برگزار شد.
در آغاز جلســه رئیس ســازمان برنامه و بودجه گزارشــی از تأمین منابع 
طرح های عمرانی و پیشرفت پروژه ملی آزاد راه تهران - شمال ارائه کرد.

در ادامه جلســه نیز گزارش بانک مرکــزی از وضعیت رفع تعهدات ارزی 
صادرکنندگان و واردکنندگان در سال های 97 و 9۸ ارائه شد.

بر اساس این گزارش در سال 97، بالغ بر 95 درصد ارز تأمین شده با نرخ 

ترجیحی برای کالاهای اساسی و دیگر واردات مورد نیاز کشور، به صورت 
کالا و خدمات به کشور وارد و رفع تعهد ارزی شده است و موارد عدم رفع 

تعهد به سازمان تعزیرات و مراجع قضائی ارجاع شده است.
رئیس جمهور با اشــاره به برخی ابهامات و اظهارات در خصوص دریافت 
ارز از ســوی اشــخاص حقیقی و حقوقی و چگونگی رفع تعهدات آنان در 
فضای عمومی و جامعه گفت: بانک مرکزی می بایســت با شفافیت، دقت 
و جزئیــات، میزان تعهــدات ارزی و تعهدات رفع شــده را به تفکیک در 
سال های مختلف اعلام کند و در این خصوص با توجه به شبهات مختلفی 

که ایجاد شده است، شفاف سازی کند.
در این جلســه همچنین وزیر نیرو، گزارشــی از طرح های آب شیرین کن 
ارائه کرد.با توجه به حساســیت طرح های تأمین آب تاکید شد که سیاست 

حمایت از طرح های تأمین آب شــرب به ویژه در استان های کم برخوردار 
عملکرد مثبت و ملموسی داشته است و از طرح های موفقی بوده است که 
از منابع صندوق توســعه ملی و منابع بانک ها برخوردار شــده و دولت نیز 
با توجه به مشــکلات تحریمی، در مورد پرداخت اقساط آنها حمایت لازم 
را به عمل آورده اســت.روحانی در این باره گفت: با توجه به جدی شــدن 
مشــکل آب و لزوم برخورداری مردم از آب سالم، دولت از چند سال قبل 
طرح های احداث آب شیرین کن را بخصوص در مناطقی از کشور که بیشتر 
با مشــکل آب شیرین روبرو هستند، در دســتور کار قرار داد و طرح هایی 
با ســرمایه گذاری بخش خصوصی یا مشارکت این بخش اجرایی کرد که 
نیازهای آبی مناطق درگیر کم آبی را تأمین می کند و این اولویت کماکان 

در دستور کار دولت و صندوق توسعه ملی قرار دارد.

موافقتنامه بین ایران و مجمع مجالس آســیایی در رابطــه با حقوق، مزایا و 
مصونیت های دبیرخانه دائمی مجمع مجالس آســیایی به امضای وزیر امور 

خارجه کشورمان و دبیرکل مجمع مجلس آسیایی رسید.
موافقتنامه بین جمهوری اسلامی ایران و مجمع مجالس آسیایی در رابطه با 
 Asian( حقوق، مزایا و مصونیت های دبیرخانه دائمی مجمع مجالس آسیایی
Parliamentary Assembly-APA( موسوم به موافقتنامه مقر 
مجمع مجالس آسیایی امروز توسط دکتر محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه 
کشورمان و مجیدی دبیرکل مجمع مجلس آسیایی در محل وزارت امورخارجه 

به امضا رسید.
امضای این قراداد پس از تصویب آن توسط هیأت دولت و صدور مجوز لازم 

به وزارت امور خارجه صورت پذیرفت.
موضوع تأسیس »مجمع مجالس آســیایی« )APA( در آبان ماه ۱۳۸5 در 

جریان برگزاری هفتمین نشســت »انجمن مجالس آسیایی برای صلح« در 
تهران که با میزبانی مجلس شورای اسلامی صورت گرفت، تصویب گردید و 
بدین ترتیب، ساختار انجمن مجالس آسیایی برای صلح در نشست تهران به 

مجمع مجالس آسیایی تغییر یافت.
در حال حاضر مجمع مجالس آسیایی دارای ۴۴ عضو از مجالس قانون گذاری 
کشورهای آسیایی و ۱۴ مجلس ملی دیگر به عنوان ناظر می باشد. همچنین 
۱0 سازمان بین المللی و منطقه ای به عنوان ناظر در این مجمع حضور دارند. 
طبق مصوبه مجمع مجالس آســیایی مقر دبیرخانه آن از ابتدا تهران تعیین 

شده است.
مجمع مجالس آسیایی به عنوان یک ساز و کار منطقه ای پویا در حوزه تعاملات 
بین پارلمانی دارای حوزه فعالیت گسترده و متنوعی است و طیف قابل توجهی 
از موضوعات مهم منطقه ای و بین المللی همچون مبارزه علیه فســاد، تحقق 

عدالت در حوزه سلامت و بهداشت، مبارزه با قاچاق مواد مخدر، تقویت عناصر 
همکاری و دوستی میان اعضا، کاهش فقر، حمایت از محیط زیست، حمایت از 
تنوع فرهنگی، مبارزه با قاچاق اقلام فرهنگی، حقوق زنان، جوانان و سالمندان 
و همچنین وضعیت هایی مانند جنایات رژیم اشغالگر قدس در سرزمین های 

اشغالی فلسطین را شامل می شود.
مجمع مجالس آســیایی به منظور انسجام و پی گیری منظم اقدامات خود در 
این حوزه ها و دیگر موضوعات مورد نظر اعضای آن، قطعنامه های سالانه ای 

را تصویب می کند.
ایده تأسیس مجمع مجالس توسط مرحوم حسین شیخ الاسلام نماینده مجلس 
هفتم طراحی، پیگیری و در نهایت محقق شد. وی به عنوان نماینده ی منتخب 
از صحن مجلس در این مجمع، بازار یک پارچه انرژی آسیا و معاهده دوستی 

کشورهای آسیایی را در چارچوب آپا طراحی و پیگیری کرد.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

توسعه مرکز داده صندوق 
بازنشستگی کشوری با حداقل 

هزینه اجرا شد
مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری، گفت: ادامه 
کار مرکز داده صندوق بازنشســتگی با شرایط پیشین 
امکان پذیر نبــود و این طرح با تحمیل حداقل هزینه 

ممکن اجرایی شد.
به گزارش خبرگزاری مهر، اکبر افتخاری با بیان اینکه 
از جمله طرح های سه گانه ای که روز پانزدهم تیرماه با 
حضور وزیر تعاون در صندوق بازنشستگی کشوری به 
بهره برداری رســید، طرح توسعه مرکز داده بود، افزود: 
این طرح از آن رو حائز اهمیت است که قبلًا سرورهای 
صندوق در وضع نامطلوبی قرار داشــتند و ادامه کار در 
شرایط پیشــین امکان پذیر نبود.وی به طرح برخی از 
این مشکلات پرداخت و گفت: رویکرد مجازی سازی 
به جای اســتفاده از سرورهای فیزیکی به دلیل کمبود 
فضای مناسب؛ نوسانات شدید و مکرر برق شهری در 
فصول پر مصرف؛ تراکم و اختلاط فیزیکی تجهیزات 
برقی، زیرســاخت شبکه و رک های ســرور؛ سیستم 
نامناسب سرمایشی اتاق سرور؛ نبود سیستم استاندارد 
اعــلام و اطفای حریق؛ و نیز، مشــکلات ظرفیتی در 
نگهداری اطلاعات با توجه بــه افزایش تراکنش ها و 
استقرار سامانه های الکترونیکی صندوق، از جمله این 
مشــکلات بودند.افتخاری ادامه داد: به همین علت، از 
پاییز سال گذشته، توسعه مرکز داده صندوق در دستور 
کار قرار گرفت و فضای مناســبی به اجرای این طرح 
اختصاص پیدا کرد. این پروژه در سه فاز بازسازی ابنیه، 
اجرای تأسیسات و توسعه زیرساخت به اجرا رسید و در 
مجموع، چهارچوب ها، اصول و روش مدیریت حوزه های 
مختلف طرح به شکلی سامان یافت که امکان دستیابی 

به زیرساختی امن، مطمئن و استاندارد ایجاد شود.

کمیاب شدن برخی داروهای 
ایرانی در داروخانه ها

رییس شــورای عالی داروخانه های کشــور با اشاره به 
کمیاب شــدن برخی داروهای ایرانــی در داروخانه ها، 
معتقد است: عدم مدیریت صحیح و مداخلات دستوری 
در سازمان غذا و دارو در مراحل توزیع و تولید و واردات 

به کمبودها دامن زده است.
مهدی زراعی در گفت وگو با ایسنا، درباره وضعیت کمبود 
دارو در کشــور، گفت: اقلام زیادی از داروهای ایرانی 
حتی برای بیماران ســرپایی هم در بازار دارویی کشور 
کمیاب شــده اند و نبود به موقع دارو موجب می شــود 
درمان بیماران دچار مشــکل شود.وی معتقد است که 
زیر ســاخت های لازم برای تولیــد و توزیع دارو مهیا 
است، اما عدم مدیریت صحیح و مداخلات دستوری در 
سازمان غذا و دارو در  مراحل توزیع و تولید و واردات به 
کمبودها دامن زده است.زراعی با بیان اینکه پراکندگی 
توزیع جغرافیایی دارو باید مطابق با استانداردهای خاص 
متناســب با جمعیت و بیماران و ... انجام شود، گفت: 
ساختار ســازمان غذا و دارو، اجازه برنامه ریزی دقیق و 
فنی به تولید و توزیع کنندگان نمی دهد. سازمان غذا و 
دارو باید سیاست گذار و ناظر باشد، اما متاسفانه ساختار 
مداخله گرایانه ســازمان، مانــع از پویایی صنعت دارو 
می شود. وی تاکید کرد: از دولت جدید و مجلس شورای 
اســلامی تقاضا داریم با تدوین قوانین و سیاستگذاری 
صحیح، کاری کند که ســازمان غذا و دارو در جایگاه 

مناسب خود قرار گیرد. 

 کمبود نیروی کارآمد
 در آموزش و پرورش

رئیس هیئت امنای کانون مدارس اســلامی با اشاره به 
اینکه 9۶0مدرسه تحت پوشش مدارس اسلامی هستند 
گفت: در چهارسال آینده با کمبود نیروی فرهنگی مواجه  

هستیم.
به گزارش خبرنــگار مهر، غلامعلی حداد عادل، رئیس 
هیئــت امنای کانون مدارس اســلامی صبح امروز در 
نشســت مجمع عمومی هیئت امنای مدارس اسلامی 
گفت: اگر امروز می توانیــم کار کنیم به برکت انقلاب 

و شهداست و باید قدر بدانیم.
حداد عادل بیان کرد: در این روزها آیت الله رئیســی به 
دنبال تشکیل دولت خود است اما بدانید که برای نیروی 
انسانی مناسب باید ۳0 سال زحمت کشیده شود تا بتواند 
به مردم خدمت کند یعنی از بدو تولد باید تربیت درستی 

داشته باشد تا بتواند به مردم خدمت کند.
رئیس هیئت امنای کانون مدارس اسلامی عنوان کرد: 
افرادی که نیرو تربیت می کنند بدانند که کارشان در بطن 

انقلاب است.
وی تصریح کرد: من به عنوان نماینده شــورای عالی 
انقلاب فرهنگی عضو شــورای عالی و نظارت سیاست 
گذاری بر مدارس غیر دولتی هســتم و باید چند نکته 

را متذکر شوم.
حداد عادل با اشاره به اینکه ما پنج نوع مدرسه غیر دولتی 
داریم اظهار کرد: یک دسته مدارس کم اثر هستند، دوم 
مدارســی که از نظر آموزشی موفق هستند اما دغدغه 
جدی ندارند، نوع ســوم دسته مدارسی هستند که برای 
دگراندیشان و مخالفان انقلاب آنجا سربازگیری می کنند، 
دســته چهارم مدارس دینی که آموزش احکام و قرآن 
دارند اما کاری به انقلاب و مسائل سیاسی ندارند، و دسته 
پنجم مدارس اسلامی که اسلام را آنطور که امام خمینی 
فهمیده بود و مقام معظم رهبــری بیان کرده اند، می 

دانند؛ یعنی اسلام اعتقادی، ولایی و اسلامی.
وی با بیان اینکه مدارس اســلامی هدفشان این است 
که برای این نظام نیرو تهیه کنند تصریح کرد: مدارس 
مسائل گوناگونی دارند اما هنوز در بین نیروهای انقلاب 
افرادی هستند که در اصل موضوع تردید جدی دارند و 
اساس این مدارس را زیر سوال می برند و معتقدند که این 
کار با عدالت آموزشی مغایرت دارد و مدارس خصوصی 

تبعیض را در جامعه بیشتر می کند.
رئیس هیئت امنای کانون مدارس اسلامی خاطرنشان 
کرد: نظام ما هنوز به یک نظریه درستی در باب اقتصاد 
آموزش و پرورش نرسیده است و متأسفانه در حال حاضر 
مــدارس دولتی نه از نظر آمــوزش و نه اخلاقی موفق 

نیستند.
وی گفت: رهبری در پیامی که ســال گذشته روز معلم 
داشتند متذکر شدند که »من توصیه می کنم آموزش و 
پرورش آن قدر به مــدارس دولتی توجه کند که مردم 
رغبت داشته باشند فرزندانشان را در آن مدارس ثبت نام 
کنند.«بنابراین تا زمانی که سطح مدارس دولتی ارتقا پیدا 

نکند رغبتی برای ثبت نام هم وجود ندارد.
حداد عادل در خصوص عدالت آموزش بیان کرد: در حال 
حاضر به دلیل افزایش قیمت فوق العاده مسکن تمام پنج 

طیف مدارس با بحران مالی مواجهند.
وی گفت: در خصوص مدارس اسلامی بسیار خرسندم 

که تغییرات مثبتی شکل گرفته است.
وی با اشاره به اینکه 9۶0 مدرسه در اختیار این مجمع 
اســت افزود: حال امروز آموزش و پرورش حال فردای 
کشور است و همه کشورهای پیشــرفته بر آموزش و 

پرورش تمرکز می کنند.
رئیس مجمــع عمومی هیئت امنــای کانون مدارس 
اسلامی بیان کرد: به این مجمع پیشنهاد می کنم فکر 
کنید و دنبال کنید که دانشــکده تربیت معلمی داشته 
باشــیم؛ اگرچه دوره های کوتاه مدت خوب آموزشــی 
داشته ایم اما باید به کمک دولت در جهت تربیت معلم 
برویم چراکه در حال حاضر ظرفیت تربیت معلم بسیار 

کمتر از نیاز آموزش و پرورش است.
حداد عادل اظهار کرد: در چهار ســال آینده بین ۳00 تا 
۴00 هزار معلم برای کشور نیاز داریم اما کل فرهنگیان 
ما به ۱00 هزار نفر هم نمی رسد و یکی از مسائل مهم ما 
تأمین نیروی مناسب در این زمینه است بنابراین تأسیس 
دانشکده تربیت معلم در دانشگاه امام صادق با محوریت 

تربیت معلمان کارآمد بسیار حائز اهمیت است.

روز بزرگداشت پاکبانان و 
باغبانان در تقویم شهری 

تعیین می شود
اعضای شــورای شهر طرح الزام شــهرداری تهران به 
تعیین روز پاکبان و باغبان در تقویم شــهری تهران را 

تصویب کردند.
به گزارش خبرنگار مهر، طرح الزام شهرداری تهران به 
تعیین روز پاکبان و باغبان در تقویم شــهری تهران در 

جلسه امروز شورای شهر بررسی شد.
ابتدا زهرا صدر اعظم نوری در توضیح این طرح گفت: 
تعداد زیادی از کارکنان شهرداری به تعداد ۳5 هزار نفر 
در حوزه خدمات شــهری و فضای سبز فعال هستند. از 
این جهت پیشــنهاد قدردانی از این عزیزان ارائه شد و 
قرار شــد این قدردانی به صــورت نامگذاری دو روز در 
سال برای این عزیزان است. نوری عنوان کرد: پیشنهاد 
ما نامگذاری دوم اردیبهشــت روز زمین پاک و روز ۲5 
اسفند همزمان با ســالروز افتتاح پارک شهر به نام روز 

پاکبانان نامگذاری شود.
در ادامه احمد مســجد جامعــی در تذکری گفت: ما در 
تقدیم نمی توانیم دو مناسبت را در یک روز داشته باشیم 
و نمی توان روز زمین پاک و روز پاکبان در یک روز باشد 

و این پیشنهاد در شورای عمومی رد خواهد شد.
وی افزود: در سال های پیش روز گل و گیاه در تقویم بود 
که حالا حذف شــده لذا باید دقت شود که چنین سابقه 
حذف روزها نیز وجود دارد.سپس محمد جواد حق شناس 
گفت: اگر بخواهیم در شــهرداری نماد ایثار و تلاش را 
تبیین کنیم، کارگران عزیزی هستند که به آرایش شهر 
می پردازند. بنابراین حتی اگر شورای فرهنگ عمومی نیز 
با این پیشــنهاد موافقت نکند، خود شهرداری می تواند 

هرساله این تقدیر را به عمل بیاورد.

 روز شنبه یکی از مسئولان از کمتر بودن تعداد مردان در 
معرض ازدواج نســبت به زنان در ایران هشدار داده بود، 
اما به گفته یک جمعیت شناس این اظهار دقیق نیست و 

مشکل تجرد قطعی برای مردان در ایران وجود ندارد.
محمدمهدی تندگویان، معاون امور جوانان وزارت ورزش 
و جوانان در یک نشســت خبری گفتــه بود که »بحث 
حمعیت جدی است« و »به طور میانگین از هر ۱۲۲ مرد 
متقاضی ازدواج تنهــا ۱00 خانم آماده ازدواج، انتخاب و 
تشــکیل زندگی داریم که خود آمار قابل توجهی است و 

تاثیر بدی بر آمارهای ازدواج می گذارد. »
این آمار اعلام شده توسط معاون امور جوانان با مقایسه 
تعداد مردان و زنان بالای ۱5 سال و در معرض ازدواج در 
کشور به دست آمده است و به این معناست که کشور با 
مشکل تجرد قطعی مردان روبرو شده و جمعیتی از مردان 
قطعا قــادر به ازدواج نخواهند بود. اما جمعیت شناســان 
معتقدند که آمار اعلام شده درست نیست و ایران هنوز با 

چنین مشکلی روبرو نشده است.
 شهلا کاظمی پور، جمعیت شناس، می گوید: »برای آقایان 
نباید جمعیت گروه ســنی ۱5 سال به بالا را برای ازدواج 
در نظر بگیریم و این مقایسه درست نیست. در واقع باید 
جمعیت مردان بالای ۲0 ســال را با جمعیت زنان بالای 
۱5 سال مقایســه کنیم. با این مقایسه متوجه می شویم 
تعداد مردان بالای ۲0 سال 5.5 میلیون نفر و زنان بالای 
۱5 سال 5.۶ میلیون است و تقریبا برابر هستند.« در واقع 
به گفته این جمعیت شناس  برخلاف برخی از پیشبینی ها 
ایران به دلایــل مختلف دیگر با مشــکل تجرد قطعی 
مردان روبرو نمی شود و پس از به ثبات رسیدن نرخ رشد 

جمعیت در ایران این تعادل هم ثابت باقی می ماند.
-چندروز قبل اعلام شــد که تعــداد مردان 
متقاضی ازدواج از زنان متقاضی بیشتر است، 
با توجه به این که نرخ تولد مردان بیشــتر از 

زنان است، چرا این اتفاق رخ داده است؟
مــن اتفاقا بعــد از این اظهار نظر آمارهــا را نگاه کردم، 
براساس آماری که نگاه کردم در جمعیت ۱5 سال به بالا 
۱۱ میلیــون مرد و ۸.5 میلیــون زن وجود دارد و به نظر 
می رسد براساس همین آمار اعلام کردند که به ازای هر 
۱۲۲ مرد متقاضی ازدواج ۱00 زن وجود دارد.در حالی که 
برای آقایان نباید جمعیت گروه ســنی ۱5 سال به بالا را 

برای ازدواج در نظر بگیریم و این مقایسه درست نیست. 
در واقع باید جمعیت مردان بالای ۲0 ســال را با جمعیت 
زنان بالای ۱5 سال مقایسه کنیم. با این مقایسه متوجه 
می شــویم تعداد مردان بالای ۲0 ســال 5.5 میلیون نفر 
و زنان بالای ۱5 ســال 5.۶ میلیون اســت و تقریبا برابر 
هســتند. ما نباید گروه های سنی را مشابه بگیریم چراکه 
آقایان معمولا دیرتر ازدواج می کنند و دیرتر به سن بلوغ 
می رسند، به همین دلیل معمولا در محاسبات این چنینی 
زنان بالای ۱5 ســال  و مردان بالای ۲0 ســال را نظر 
می گیریــم.در این صورت تعداد مــردان و زنان متقاضی 
ازدواج در ایران برابر اســت، این امکان وجود دارد که در 
آینده کمی تعداد مردان بیشــتر بشود اما در حال حاضر 

این طور نیست.
-این آمار در دهه های مختلف در کشور ما بارها 

تغییر کرده، علت این موضوع چیست؟
در دهه ۶0 وقتی براساس همین نوع آمارگیری که گفتم 
تعداد زنان بیشــتر از مردان بود، چراکه در آن زمان برای 
ازدواج آقایــان برای دهه 50 و زنان متولد دهه ۶0 بودند 
و در آن زمــان بخاطر افزایش جمعیت در دهه ۶0 تعداد 

زنانی در معرض ازدواج بیشتر از مردان بود.
-برنامه کنترل جمعیتی که در دهه ۷0 اجرایی 

شد چه تاثیری در این اتفاق داشت؟
سیاســت کاهش موالید در دهه 70 اجرا شــد وضعیت 
برعکس شد و انتظار می رفت که دختران متولد دهه 70 
کمتر از پســرهای متولد دهه ۶0 باشند، اما این اتفاق در 
جامعه ما رخ نــداد چراکه مردان ما اکثرا ازدواج کردند و 
این تجرد قطعی متوجه زنان شــد. آقایان دهه 70 وقتی 
به مرز ســن ازدواج می رســند به طور طبیعی با جوان تر 
از خودشــان ازدواج می کنند و بــا متولد دهه ۶0 ازدواج 

نمی کنند.
-بعد از این اتفاقاتی که در ســال های مختلف 
رخ داد الان وضعیت رشد جمعیت در کشور به 
چه شکل اســت؟ برخی معتقد هستند که نرخ 
رشــد جمعیت تا 20 سال آینده صفر می شود 

شما این موضوع را قبول دارید؟
موالید در کشــور در این سال ها ســیری کاهشی داشته 
اســت اما قرار نیست این روند به همین شکل ادامه پیدا 
کند، در همه کشــورهای جهان نرخ رشد به عددی مثل 
۱.7 رسیده و بعد از آن کمتر نشده است.البته ایران الان 
هم یک ســری سیاست تشویق موالید اتخاذ کرده است، 
اگر آن ها جواب بدهند ممکن اســت که با افزایش موالید 
روبرو شــویم، البته این موضوع با اما و اگر همراه است 

و معلوم نیست که این سیاست ها چقدر تاثیرگذار باشند.
-با توجه به کاهش نرخ رشد جمعیت در کشور 
در ســال های اخیر، پیش بینی می کنید که در 
آینــده نزدیک چه اتفاقی دربــاره آمار زنان و 

مردان متقاضی ازدواج رخ بدهد؟
در همه کشــورها وقتی که جمعیت به یک رشــد ثابتی 
برسد و جمعیت یک دفعه زیاد یا کم نشود، تعادل برقرار 
می شود. جامعه ما دو تجربه جمعیتی را پشت سر گذاشته 
اســت، یکی در دهه ۶0 یک دفعه جمعیت زیاد شــد و 
دیگری در دهه 70 یک دفعه شیب رشد جمعیت کاهش 

پیدا کرد.
نتیجه این دو پدیده هم تجرد قطعی دختران و بعد پسران 
است، البته همانطور که گفتم من فکر نمی کنم که پسرها 
با مضیقه ازدواج روبرو شــوند، چراکه دایره همسرگزینی 
آن ها نســبت به دختران خیلی بیشتر است. زنان معمولا 
در یــک دوره کوتاهی و با افرادی در با محدوده ســنی 
خاصی شانس ازدواج دارند ولی مردان حتی بعد از جدایی 

از همسرشان هم شانس ازدواج دارند.
-یعنی به نظر شــما مشکل تجرد قطعی دیگر 

برای متولدین دهه ۷0 وجود ندارد؟
من پیش بینی نمی کنم که وضعی مثل کشور چین داشته 
باشــیم، در این کشــور در دوره سیاســت تک فرزندی 
خانواده ها مایل بودند که فرزند پســر داشــته باشــند و 
پســرزایی در این کشور زیاد شد و حتی آمار به ۱۴0 پسر 
در مقابل ۱00 دختر رســید. اما به نظر من چنین اتفاقی 

برای جامعه ما رخ نمی دهد.
ما بحرانی را که درمورد تجرد قطعی وجود داشــت پشت 
سرگذاشــته ایم، چراکه متولدان دهه ۶0 الان نزدیک به 
۴0 ســال سن دارند و تکلیف ازدواجشان مشخص است، 
بعدها هم برای متولدان دهه 70 اصلا مشکلی نخواهیم 

داشت.
-اگر همانطور که گفتید نرخ رشــد جمعیت در 
کشور بعد از یک مدتی ثابت بماند، چه اتفاقی 

درباره این آمار رخ می دهد؟
جمعیت این آمــاری که گفتیم 5.5 میلیــون مرد و زن 
متقاضی ازدواج وجود دارد کمتر می شود، اما برابری تعداد 
مــردان و زنان متقاضی ازدواج برقرار خواهد بود و در آن 

رابطه با مشکلی روبرو نمی شویم.

تحلیل یک جمعیت شناس از وضعیت ازدواج جوانان در سال های پیش رو

بحران تجرد قطعی در ایران چقدر جدی است؟

اخبار

رئیس شورای اسلامی شهر تهران گفت: خسارت های 
فراوان اقتصادی، انســانی و روانی ناشــی از تأخیر در 
واکسیناسیون، بسیار فراتر از هزینه تأمین واکسن است.

به گزارش خبرنگار مهر، محســن هاشــمی در جلسه 
صبح امروز شورای شهر در سخنان ابتدایی خود گفت: 
متأســفانه پیک پنجم کرونا در تهران در حال رشــد 
اســت و آمار قربانیان کرونا در تهــران به مرز صد نفر 
در روز نزدیک شده است که نشان می دهد، عدم توجه 
به توصیه های دلســوزانه مبنی بــر کنترل فعالیت ها و 
دورهمی های انتخاباتی است.وی افزود: در این شرایط 
از نظر مدیریت پروژه واکسیناســیون نیز با مشکلاتی 

مواجه هستیم و با عدم تحقق وعده های مکرر مسئولان 
وزارت بهداشــت، پدیده های نامناسبی چون ازدحام در 
سفر ایرانیان به ســایر کشورها برای واکسیناسیون رخ 
داده که در شأن نظام جمهوری اسلامی و ملت بزرگ 
ایران نیست.رئیس شورای اسلامی شهر تهران عنوان 
کرد: اگرچه واکسن تولید داخل، موضوع افتخار آفرین و 
مهمی است اما باید توجه داشت که این فرایند نیازمند 
تجهیزات ویژه، زیرســاخت ها، مــواد اولیه و فن آوری 
بالایی اســت که ممکن است با مشــکلات متنوع و 
متعددی به دلیل تحریم ها و حساسیت ایمنی و سلامتی 
پروژه مواجه شود و باید در کنار حمایت از واکسن تولید 

داخل از ســایر منابع نیز واکسن کرونا را تأمین کنیم تا 
در شرایطی که بســیاری از کشورهای جهان از جمله 
کشــورهای همسایه در واکسیناسیون از مرز 50 درصد 

عبور کرده اند ما در مرز 5 درصد نباشیم.
هاشمی بیان کرد: خسارت های فراوان اقتصادی، انسانی 
و روانی ناشی از تأخیر در واکسیناسیون، بسیار فراتر از 
هزینه تأمین واکسن است و ماه هایی که به دلیل ابهام 
در استراتژی و مواضع ستاد ملی مبارزه با کرونا و وزارت 
بهداشــت، در پروژه تأمین واکسن تأخیر به وجود آمده 
اســت، صدمات جبران ناپذیری به خانواده ها و اقتصاد 

کشور وارد کرده است.

خسارت تاخیر واکسیناسیون فراتر از هزینه تامین واکسن است

وزیر بهداشت:

لزوم برپایی اردوگاه هایی برای آوارگان 
افغانستان در مرز برای بیماریابی

 وزیر بهداشــت با بیان اینکه برگرداندن تعدادی از آوارگان و 
سرگردانانی که از کشور افغانستان وارد کشورمان می شوند، کار 
راحتی نیســت گفت: مجبوریم که در مرز، اردوگاه هایی داشته 

باشیم و بیمار و بیماری را در این اردوگاه ها زمین  گیر کنیم.
به گزارش ایرنا از وبدا، سعید نمکی در اجلاس روسای دانشگاه  
های علوم پزشکی کشــور که به صورت ویدئوکنفرانس و با 
حضور مجازی فرماندهان ســپاه استان  های سراسر کشور و 
رییس ســازمان بسیج مستضعفین برگزار شــد، با قدردانی از 
تلاش های بی دریغ کادر سلامت و نیروهای بسیج در مقابله 
با کووید ۱9 در کشور، اظهار داشت: به رغم تلاش های پیگیر 
و مســتمر ما و همکارانمان در کنار دیگر عزیزان در نیروهای 
مسلح به ویژه سازمان بسیج، آنچنان که پیش بینی می کردیم 

متاسفانه باز هم پیک پنجم در حال شکل گیری است.
وی افزود: در حال حاضر در کشــور ویترین بســیار زیبایی از 
همدلی و مشــارکت بین نیروهای مسلح، اعم از ارتش، سپاه، 
ناجا و بســیج و دیگر ارگانها را شاهد هستیم و امروز گرد هم 
آمدیم تا بار دیگر این میثاق کهن و وفاق و همدلی را نه احیا، 
بلکه بیــان و برنامه هایمان را بار دیگر مرور کرده و آنها را در 

استمرار طرح عظیم شهید سردار قاسم سلیمانی، دنبال کنیم.
نمکی ادامه داد: چندی پیش تاکید کردم که گرچه موج ویروس 
انگلیسی از مرزهای غربی و شمال غربی ما را گرفتار کرده، اما 
ویــروس هندی و آفریقای جنوبی نیز ما را از مرزهای جنوبی 
و شــرقی و شمال شــرقی گرفتار خواهد کرد و از دو ماه قبل 

مواردی از این جهش در استان های جنوبی گزارش شد.
وی با بیان اینکه همکاران ما شبانه روز تلاش کردند تا تمامی 
موارد مشکوک سوش هندی ویروس را شناسایی کنند، گفت: 
نهایتا با اقدامات مستمر هوشمندانه توانستیم سرایت بیماری 
را از نقــاط آلوده به دیگر مناطق مهــار کنیم، اما بعداز آن، در 
مرزهای شــرقی و جنوب شــرقی به دلیل تغییرات سیاسی و 
نظامی که در کشــور افغانستان رخ می داد، گرفتاری جدیدی 
گریبانگیرمان شد.نمکی ادامه داد: گرچه عزیزان نیروهای مسلح 
در مرز مراقبت ها را افزایش دادند و افراد غیرمجاز را ساماندهی 
کردند، اما بنده به دلیل اینکه سالها قبل سرتاسر مرزهای شرق 
و جنوب شرقی را به دلیل مبارزه با مالاریا طی کرده بودم، می 

دانســتم که عریض و طویل بودن این مرزها به راحتی قابل 
کنترل نیســت، لذا این مورد هم مزید بر علت شد و ما روزانه 
فوجی از ورودی های آلــوده به ویروس را از آن بخش ها به 
سایر نقاط کشور داشتیم و سوش جدید ناگهان ما را در استان 

های بیشتری گرفتار کرد.
وزیر بهداشت با بیان اینکه امروز آلودگی با ویروس دلتا در تعداد 
قابل توجهی از اســتان ها، یکی از مشکلات و گرفتاری های 
ما است، خاطرنشان کرد: اصلی ترین هدف از برگزاری نشست 
امروز، پرداختن مشــترک به چند محوری است که از قبل با 

سازمان بسیج دنبال می کردیم.
وی ادامــه داد: اولین محور، ادامه حرکــت های قبلی مانند 
بیماریابی گســترده، محله محور و خانه بــه خانه در رابطه با 
بیمارانی که مبتلا به ویروس جهش یافته هستند، است، محور 
دوم، درمان ســرپایی این بیماران در مراکز ۱۶ ساعته و محور 
سوم نیز توسعه و ساماندهی مراکز درمان بستر موقت است که 
بیماران مراجعــه کرده و داروهای ضد ویروس خود را دریافت 
کنند تا فشار بر تخت های بیمارستانی کمتر شود. این تجربه 
در پیک چهارم، نشان داد که یکی از موفق ترین تجربه های 

مدیریت کووید در این دوران را داشته ایم.
وی تصریــح کرد: پیک چهارم با لطف خــدا و با همت همه 
عزیزان در کنار هم، به رغم موارد بیشتر نسبت به پیک سوم، 
مرگ و میرهایی حدود نصف پیک سوم را بر ما تحمیل کرد. 
گرچه حتی یک مرگ هم برای ما غم انگیز و سوزناک خواهد 
بود. کمک  های مومنانه هم که عزیزان بسیج در کنار ما انجام 
می  دادند و بعد، پیگیری افرادی که در منزل بستری و نگهداری 
می  شــوند و قرنطینه  ها و مراقبت از سیستم قرنطینه  ای که 
ما نیازمندیم را امیدوارم بتوانیم در کنار هم دنبال کنیم.نمکی 
ادامه داد: نکته  ای که در این مرحله ما و عزیزان بسیج باید به 
شــدت مورد توجه قرار دهیم، این است که تعدادی از آوارگان 
و سرگردانانی که از کشور افغانستان وارد کشورمان می  شوند، 
برگرداندن آنها کار راحتی نیست. ما مجبوریم که اردوگاه  هایی 
را داشته باشیم و بیمار و بیماری را در این اردوگاه  ها زمین  گیر 
کنیم. این موضوع هم بــه فعالیت  هایی که قبلا در کنار هم 

داشتیم خواهد پیوست.
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مشکی روغنی، مدل 1384 به شماره موتور 3046095 و شماره شاسی 
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارانرژی

درخواست از پایتخت نشینان 
برای کاهش مصرف برق

بــا توجه به تداوم برخــی محدودیت های فنی در 
شبکه توزیع برق مناطق شرقی پایتخت، از تمامی 
هموطنان ســاکن پایتخت درخواســت می شــود 
حداکثــر صرفه جویی را در مصــرف برق به عمل 

آورند.
به گزارش ایســنا، شرکت توزیع برق تهران اعلام 
کرد: پیرو اطلاعیه های قبلی شرکت توزیع نیروی 
برق تهران بزرگ مبنی بر بروز برخی نواقص فنی 
در شــبکه انتقال که منجر به بروز خاموشی هایی 
در مناطق شرق و شمال شرق پایتخت شده است 
از تمامی هموطنان گرامی ســاکن در مناطق ۲۲ 
گانه تهران بزرگ درخواســت می شــود به منظور 
همراهی با خادمان خود در حفظ پایداری شــبکه 
و همچنین تامین برق ســایر شهروندان ساکن در 
مناطق شرقی پایتخت، حداکثر صرفه جویی ممکن 

را در مصرف برق به عمل آورند.
به شــما اطمینان می دهیم نیروهــای عملیاتی 
شــرکت برق منطقه ای تهران، بی وقفه در حال 
رفع مشــکل هســتند. متخصصان شرکت توزیع 
نیروی برق تهران بزرگ نیز به صورت ۲۴ ســاعته 
برای جلوگیری از بروز خاموشی و یا کاهش زمان 

خاموشی ها تلاش می کنند.

ظرفیت دوگانه سوز کردن 
خودروهای عمومی افزایش می یابد

معاون مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی ایران از افزایش ظرفیت دوگانه ســوز کردن 

خودروهای عمومی در آینده ای نزدیک خبر داد.
به گزارش ایســنا، حمید قاســمی ده چشــمه در 
بازدیــد از کارخانه هــای فعال در زمینــه تولید 
قطعات سی ان جی در قماظهار کرد: منابع انرژی 
باید بیشتر در مدار پشتیبانی از تولید و رفع موانع 
تولید قرار گیرد.وی با اشــاره به اجرای مناســب 
طرح رایــگان دوگانه ســوز کــردن خودروهای 
عمومی افزود: بر اســاس ظرفیت مناسب تولید و 
مراکزی که در ایــن زمینه فعالیت دارند می توان 
روزانه تعداد و میانگیــن تبدیل ناوگان موجود را 
افزایش داد.طبق اعلام وزارت نفت، قاســمی از 
آمادگی کارگاه های مجــاز و کارخانه های تبدیل 
برای  دوگانه ســوز  بــه  بنزین ســوز  خودروهای 
افزایــش ظرفیت دوگانه ســوز کــردن خودروها 
GCR.  خبــر داد و گفت: ثبت نام در ســایت

عمومی  خودروهای  تبدیل  و   NIOPDC.IR
طبق این طرح رایگان است.

 واردات برق
 از 3 کشور همسایه

سخنگوی صنعت برق با بیان اینکه از ترکمنستان، 
جمهوری آذربایجان و ارمنســتان برق وارد می شود، 
گفت: صادرات برق به غیر از حدود 50 مگاواتی که به 

افغانستان انجام می شود، قطع است.
»مصطفی رجبی مشهدی«  روز یکشنبه در صفحه 
اینســتاگرام خود نوشــت: برق ناچیزی هم که به 
افغانستان صادر می شــود، براساس ضرورتی است 

که وجود دارد.
وی ادامــه داد: در عیــن حال برق از ســه کشــور 
ترکمنستان، جمهوری آذربایجان و ارمنستان به میزان 

حداقل ۴00 تا حداکثر ۶50 مگاوات وارد می شود.
سخنگوی صنعت برق با اشاره به شرایط آب و هوایی 
حاکم بر جهان گفت: این کشورها هم شرایط آب و 
هوایی دارند که برق بیشتری نمی توانند در اختیار ما 

قرار دهند.
رجبی مشهدی خاطرنشان کرد: علاوه بر آن، شبکه 
های انتقال نیز بیش از این مقدار را نمی توانند انتقال 

دهند.
وی بهترین روش را رعایت مدیریت مصرف دانست 
و افزود: کاهش ساعت کار اداری و نیز تعطیل شدن 

پنجشنبه ها کمک بزرگی به صنعت برق کرد.
سخنگوی صنعت برق ادامه داد: فروشندگان لوستر 
بیشــترین مصرف برق را دارند کــه باید با خاموش 

کردن لامپ های اضافه مدیریت کنند.
رجبی مشهدی روشــن ماندن تابلوهای تبلیغاتی و 
چراغ نماهای ساختمان را از دیگر عمده مصرف برق 
اعلام کرد و گفت: باید در ســاعت اوج مصرف این 

روشنایی ها خاموش شوند.
وی گفت: گرچه مشترکان پر مصرف ۶ درصد کمتر 
شده اند اما آن تعدادی که باقی مانده اند ۱۴ برابر کم 

مصرف ها مصرف می کنند.
سخنگوی صنعت برق افزود: به این مشترکان تذکر 
داده شــده و تعرفه های بالاتر هم وضع شده اما این 
رقم تعرفه به دلیل تمکن بالای مالی، آنها را مجاب 

برای صرفه جویی نمی کند.
به گزارش ایرنا،  در روزهای گذشته به دنبال گرمای 
هوا و بالا رفتن مصرف مشــترکان برق، خاموشــی 
هایی در کشــور بدون اعلام قبلی رخ داده اســت.

معاون هماهنگی توزیع توانیر درباره وضعیت مصرف 
برق گفته است: پیش بینی ها برای روزهای دوشنبه 
و سه شــنبه به ویژه چهارشنبه هفته جاری)۲۱ تا ۲۳ 
تیر( حاکی از رسیدن مصرف برق به ۶۶ هزار و 500 
مگاوات به دلیل افزایش دمای هواســت. غلامعلی 
رخشانی مهر با بیان اینکه تعطیلی آخر هفته و تعدیل 
مصرف مشترکان شرایط بهتری را برای توزیع برق 
ایجاد کرده است، تصریح کرد: هفته آینده با گرم تر 
شدن هوای کشور مصرف برق افزایش می یابد که 

در این صورت بار دیگر شاهد خاموشی خواهیم بود.

پتروشــیمیایی  پارک  احداث  تفاهم نامه 
بروجــن بــا هــدف توســعه صنایــع 
رونــق  و  اشــتغال زایی  پایین دســتی، 
اقتصادی منطقــه در ۶ زون و با حجم 
ســرمایه گذاری ۳ هزار میلیــارد تومان 
امضا شــد که بــه تولیــد ۶5 محصول 

نهایی منجر خواهد شد.
به گــزارش خبرنگار شــانا، تفاهم نامه 
احداث پارک پتروشیمیایی بروجن صبح 
امروز )یکشــنبه، ۲0 تیرماه( میان اقبال 
عباسی، اســتاندار چهارمحال وبختیاری، 
رئیس ســازمان صنعت،  رستمی  سجاد 
معــدن و تجارت این اســتان، امیرقلی 
جعفری نماینده مردم بروجن در مجلس 
شــورای اسلامی و رســول اشرف زاده، 
پتروشــیمی  گروه  شــرکت  مدیرعامل 
ســرمایه گذاری ایرانیــان )پترول( امضا 

شد.
رسول اشــرف زاده، مدیرعامل پترول در 
آیین امضــای این تفاهم نامه با اشــاره 
به اینکه این شــرکت متولی طرح های 
تکمیلی و احداث پارک های پایین دستی 
با هدف تکمیل زنجیــره ارزش و تولید 
محصــول نهایی اســت، اظهــار کرد: 
بــه زودی پتــرول تفاهمنامــه ای نیز با 

وزارت صنعت، معدن و تجارت به منظور 
رفع موانع اجــرای طرح ها امضا خواهد 

کرد.
وی بــا بیــان اینکه پتــرول در اجرای 
پارک ها و صنایع پایین دســتی به عنوان 
تنظیم گــر )رگولاتــور( عمــل می کند، 
گروه  تولیدی  محصــولات  همه  افزود: 
هلدینــگ خلیج فارس بــرای تبدیل به 
محصول نهایی با شاخص هایی از جمله 

نیاز بازار، فناوری، نرخ بازگشت سرمایه، 
خوراک، مسائل زیست محیطی و میزان 
آب مصرفــی به منظور اجرای طرح های 
پایین دســتی از ســوی پترول بررسی و 

نقشه راه تهیه می شود.
مدیرعامــل پترول ادامــه داد: پترول 9 
طرح با مجمــوع ظرفیت ۶00 هزار تن 
و ۸00 میلیون یورو ســرمایه گذاری در 
دســت اجرا دارد که دو طرح در ســال 

۱۴0۱ به بهره برداری می رسد.
بروجن  پتروشــیمیایی  پارک  اشرف زاده 
از بهتریــن  پارک های پایین دســتی  را 
عنوان کرد و گفت: ۴۸ واحد صنعتی در 
۶ زون در پارک بروجن احداث می شود 
که اشــتغال زایی بالایی خواهد داشت و 
از  به کارگیری حداکثری  پترول  سیاست 

نیروهای بومی است.
وی بــا اشــاره به اینکــه ۱0 محصول 

پــارک  در  پتروشــیمی  ارزش آفریــن 
به عنوان خوراک  بروجن  پتروشــیمیایی 
اســتفاده و ۶5 محصول نهایــی تولید 
وارداتی  اکنــون  بیشــتر  می شــود که 
هســتند، تصریح کرد: ایــن پارک در ۶ 
زون و با حجم ســرمایه گذاری ۳ هزار 

میلیارد تومان اجرا می شود.
پــارک پتروشــیمی بروجن ســالانه به 
۳5 هزار تــن پلی پروپیلن، ۸5 هزار تن 
پلی اتیلن، ۴0 هزار تن استایرن بوتادین 
رابر، ۱50 هــزار تن اوره و ۱0 هزار تن 
به عنوان  پروپیلــن دی ان مونومر  اتیلن 
برای  پــارک  دارد.این  نیــاز  خــوراک 
۳۱۳0 نفر به صورت مســتقیم و  7۱۸5 
اشتغال زایی  غیرمســتقیم  به صورت  نفر 
پارک  کرد.محصــولات  ایجــاد خواهد 
قطعات  انواع  در  بروجن  پتروشــیمیایی 
داخلــی و خارجی خودرو، انواع لوله های 
دوجــداره اتصــالات پلی اتیلنی، منهول 
پلی اتیلنــی،  حوضچــه  و  پلی اتیلنــی 
لاســتیک خــودرو، انواع پلاســتیک و 
انــواع  اوره،  و  فرمالدئیــد  رزین هــای 
ورق های   ،ABS پلاستیکی  ورق های 
و  پلی کربنات  پروفیــل،  پلی اســتایرن، 

کاهش دهنده آلاینده ها کاربرد دارند.

امضای تفاهم نامه احداث پارک بروجن

۶۵ محصول نهایی در پارک پتروشیمیایی بروجن تولید می شود

اخبار

کارشناس حوزه انرژی با اشاره به ارکان اقتصاد در صنعت 
گاز گفت: نکته مهم این اســت که آیا توانسته ایم رونق 
دیپلماســی اقتصادی را با صادرات گاز به کشــورهای 

همسایه به عنوان جامعه هدف ایجاد کنیم.
»علی حتمی« در گفت و گو با ایرنا با بیان اینکه در حوزه 
»اقتصاد کلان« چند پرسش مهم مطرح است، افزود:در 
حــوزه صنعت گاز باید تغییراتی بنیادی در اقتصاد کلان 
)خارجی (، اقتصاد خرد )شبکه گاز رسانی( و اقتصاد منابع 
انسانی )مدیریت دانش پنهان ( ایجاد کرد تا زمینه های 
شکوفایی بیش از پیش این صنعت فراهم شود.وی ادامه 
داد:آیا با وجود حضور ایران در جایگاه دوم دارنده ذخایره 

گازی، صادرات و استفاده از این ذخایر نیز همانند جایگاه 
دوم در جهان اســت؟ آیا دیپلماســی سیاسی و اقتصاد 
خلاق به عنوان پیشانی اقتصاد فرهنگی و تبادل انتقال 
تکنولوژی از طریق سوخت صلح با جامعه هدف )کشور 

های همسایه(به نتیجه رسیده است؟
این کارشناس حوزه انرژی در ادامه با نگاهی به »اقتصاد 
خرد« در صنعت گاز تاکید کرد: بیش از 95 درصد جمعیت 
کشور تحت شبکه گاز رسانی مستقیم قرار گرفته اند که 

این رقم در جهان رقم بی نظیری است.
به گفته حتمی، به مقوله »اقتصاد منابع انســانی« نیز با 

بهره گیری از مدیریت دانش، باید نگاهی ویژه داشت.

کارشناس حوزه انرژی با بیان اینکه مدیریت دانش یعنی 
ایجاد نوعی ارزش از دارایی های پنهان سازمان، ادامه داد: 
زمانی به این هدف دست می یابیم که برای افراد ارزش 
قائل شویم و توانایی های آنها را برای تولید و جمع آوری و 

مبادله دانش افزایش دهیم.
حتمی تصریح کرد: هر بازنشســته بــا ازبین رفتن چند 

میلیارد ریال هزینه و زمان نفر برابری می کند.
وی اظهار کرد: کم رنگ شــدن روانشناســی انسانی، 
کرامت، احترام و عدم مســاوات بین نیروهای رسمی و 
غیر رســمی در سازمان از جمله چالش های حوزه منابع 

انسانی به شمار می آید.

رونق دیپلماسی اقتصادی با صادرات گاز به کشورهای همسایه

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی مازندران در راستای اطلاع رسانی و ارتقاء سطح آگاهی 
مردم دیار همیشه سبز مازندران نسبت به میزان سلامتی خود و حفظ این گوهر ارزشمند 
دست به امری مهم زده و با ترویج فرهنگ خود مراقبتی سعی بر بالا بردن سطح سلامت 
مردم مازندران دارد. در گزارشــی که می خوانید راهکار های پیشگیری از کرونای دلتا و 

شیوع موج پنجم آن مورد بررسی قرار گرفته است.

سویه هندی کرونا موسوم به )دلتا( پس از درنوردیدن ۸۰ کشور اکنون به ایران رسیده 
و درحال مغلوب کردن شــهرهای کشور اســت. از همین رو ستاد ملی مقابله با کرونا و 
مقامات بهداشتی هشدار داده اند که این نوع از کرونا، قدرت سرایت بیشتری نسبت به 
نوع انگلیسی و نوع ووهان دارد، پس باید کاملا هوشیار درباره مقابله با ویروس منحوس 

عمل کرد.
اوایل اردیبهشت ماه بود که وزارت بهداشت از ورود سویه هندی کرونا به کشور هشداد 
داد. حالا پس از گذشت دوماه به نظر می رسد که این سویه ویروس کرونا درحال تبدیل 
شدن به ویروس غالب در کشور است. به همین خاطر متخصصان علائم و عوامل پیشگیری 
از این بیماری را ذکر کرده اند تا افراد پیش از رخ دادن اتفاقی ناگوار از پیشرفت سویه 

هندی جلوگیری کنند.
البته تمامی این جهش در اکثر ویروس ها دیده می شود و چندان علائم و تغییر متفاوتی 
در جهش ها دیده نمی شــود. بااین حال برخی از گونه های جهش یافته ممکن اســت با 
سرعت بیشتری انتقال یابند و یا حتی عوارض حادتری ایجاد کنند. برخی نیز از سد ایمنی 
واکسن ها می گذرند که باید بررسی کرد که آیا واکسن های ساخته شده می توانند روی 

کرونای دلتا اثر گذار باشند؟

کرونای دلتا چیست؟
سویه هندی کرونا با نام علمی B.۱.۶۱۷.۲ نخستین بار در هند شناسایی شد. این نوع 

ویروس جهشی در پروتئین شاخکی پیدا کرده و با نام کِی-۴۱۷-اِن موسوم است.
وزارت بهداشت هند در بیانیه ای اعلام کرده است: »جهش کِی-۴۱۷-اِن توجه را جلب 
کرده، چون در ســویه بتا )بی-یک-۳۵۱( هم وجود داشت و گزارش شده قابلیت فرار 

از سیستم ایمنی را دارد.«

علائم سویه هندی کرونا
براساس نظریه برخی کارشناسان حوزه سلامت،  تب در این بیماری معمول بوده و مقدار 
تکثیر کرونای دلتا در بدن فرد مبتلا بســیار بالاتر از چیزی است که در شروع این همه 

گیری مشاهده شد. درواقع فرد مبتلا پس از ۳ یا ۴ روز به شدت مریض می شود.
سرفه، سردرد، گلودرد، آبریزش بینی، تنگی نفس، سردرد، خستگی، از دست دادن حس 

بویایی یا چشایی از جمله علائمی است که تاکنون گزارش شده است.
پزشــکان معتقدند هنگامی که جوان تر ها به این بیماری دچار می شــوند ممکن است 
احســاس سرماخوردگی داشته باشــند، درحالی که عامل انتقال به افراد در خطر ابتلای 

شدید هستند.  

سرایت پذیری کرونای دلتا
کارشناسان به این باور رسیده اند که قدرت سرایت پذیری کرونای دلتا ۴۰درصد بیشتر 
از کرونای آلفا است. براساس بررسی سازمان بهداشت عمومی بریتانیا که روی بیش از 
۳۸هزار نفر مبتلا به کوید۱۹ انجام شده بود، مشخص شد که کرونای دلتا، ۶۱،۲درصد 

بیشتر از کرونای آلفا خطر بستری شدن افراد در بیمارستان را بالا می برد.

جوش و خروش مجدد کرونا
سید عباس موسوی رئیس دانشگاه علوم پزشکی مازندران با اشاره به روند روبه رشد 
ابتلای به کرونا در اســتان، شمار شهرهای قرمز استان را روبه افزایش دانست و گفت: 

تمام مازندران در منطقه پرخطر کرونایی قرار دارد.
وی با بیان اینکه شــهرهای قائمشهر، ساری، آمل، محمودآباد، بابل، چالوس، نوشهر، نور، 
سوادکوه در وضعیت قرمز قرار دارند، تاکید کرد: عدم رعایت پروتکل های بهداشتی و 

کاهش استفاده از ماسک می تواند برای استان و مردم شریف مازندران خطرناک باشد.

بیشتر ابتلای بیماری کرونا در مازندران خانوادگی است
وی روند ابتلای به بیماری کرونا را در اســتان افزایشی ونگران کننده دانست و افزود: 

متأسفانه پروتکل های بهداشتی واستفاده از ماسک در استان کاهش یافته است.
دکتر موسوی با اظهار اینکه مازندران کاملا در وضعیت پرخطر قرار گرفته است، افزود: 
به دلیل آنکه استفاده از ماسک و رعایت پروتکل های بهداشتی به زیر ۷۰ درصد رسیده 

است، وضعیت خوبی را در آینده نخواهیم داشت.
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی مازندران از مردم خواســت تا شرایط و بیماری را مهار و 
کنترل کنند وادامه داد: برای حفظ ســلامتی راهی نداریم که برخی خواسته ها را تعدیل 

کنیم و نسبت به رعایت بهداشت حساسیت بیشتری داشته باشیم.
وی تصریح کرد: در حال حاضر بیشــتر موارد بســتری و ابتلای بیماری خانوادگی است و 

بیشتر این افراد در دورهمی ها و سفرهای پایان هفته مبتلا شدند.
دکتر موسوی با بیان اینکه تزریق واکسن کهنسالان نمی تواند ایمنی در همه افراد ایجاد 
کند، افزود: قطعاً عمومی شــدن واکســن تا پایان بهمن ماه طول می کشد از این رو باید 

رعایت بهداشت را در اولویت قرار دهیم.

مازندران کاملا در وضعیت پرخطر قرار گرفته است
 معاون بهداشــتی دانشــگاه علوم پزشــکی مازندران هم دراین باره گفت: شهرستان 
ساری، قائمشهر، ســوادکوه، بابل، محموآباد، آمل، نور، نوشهر، چالوس در وضعیت قرمز 
و شهرستان گلوگاه، بهشهر، نکا، میاندرود، سیمرغ، جویبار، سوادکوه شمالی، فریدونکنار، 

بابلسر، عباس آباد، کلاردشت، تنکابن و رامسر در وضعیت نارنجی قرار دارند.
دکتر قاســم اویس با بیان اینکه وضعیت کرونا به دلیل رعایت نکردن شــیوه نامه ها و 
ساده انگاری ها در مازندران خوب نیســت، افزود: استفاده از ماسک به زیر ۷۰ درصد 
در اکثر استان رسیده است و همین امر سبب شده تا بستری بیماران مبتلا به کرونا در 

بیمارستان ها افزایش یافت.
او با بیان اینکه متاســفانه همچنان شاهد برگزاری مراسم های ختم و عروسی در استان 
هســتیم، افزود: رعایت شیوه نامه ها باید بالای ۸۵ درصد باشد تا شاهد وضعیت خوب 

در استان باشیم.

راهکار پیشگیری از کرونای دلتا
دكتر قاسم اویس معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی مازندران معتقد است: راه های 
پیشگیری از کرونا و تمام گونه های جهش یافته یکسان است و هیچ تفاوتی بین راه های 

پیشگیری کرونای آفریقایی و هندی با بریتانیایی و چینی وجود ندارد.
وي می گوید که شستشــوی مکرر دســت، فاصله گذاری اجتماعی، پرهیز از شرکت در 
تجمعات، پرهیز از سفر های بیرون شهری و درون شهری غیر ضروری و استفاده از ماسک 
از خانه تا خانه؛ اصول ظاهرا تکراری و ساده، اما مهمی هستند که اگر رعایت شوند، مانع 
ابتلای افراد به سرسخت ترین واریانت ها خواهند شد و در مقابل، اگر این نکات رعایت 
نشوند به ساده ترین سوش ها هم مبتلا خواهیم شد و واکسیناسیون مهمترین راه برای 

ایمنی در برابر جهش های کروناست و بهترین واکسن، در دسترس ترین واکسن است.

تشریح علامت، ویژگی های بالینی و بیماری زائی کرونای دلتا
دکتر فرهنگ بابامحمودی متخصص عفونی و استاد دانشگاه علوم پزشکی مازندران دراین 
باره می گوید: نزدیک یک ســال و نیم است کل دنیا درگیر یک بیماری تنفسی ویروسی 

به نام کووید- ۱۹ است.
مهمترین ویژگی این نوع ویروس این است که به سرعت می توانند جهش پیدا کنند.

آخرین فرزندی که از این خانواده متولد شد ویروس دلتا نامیده شد.
سرایت آن نســبت به ویروس های قبلی ۶۰ درصد بیشتر و بیماری زایی بیشتری نیز 

دارد.
دکتر بابا محمودی معتقد است که جوانان و اطفال در این ویروس بیشتر درمعرض خطر 

هستند.
این متخصص عفونی و اســتاد دانشگاه علوم پزشکی مازندران درباره علائم کرونای دلتا 
گفت: بیشــتر ســردرد، آب ریزش بینی و التهاب بینی، گلودرد، تب، درد بدن و اختلال 

چشایی و بویایی از علائم شایع این ویروس است.
وی یادآور شد که علائم گوارشی مانند اسهال و تهوع استفراق در جهش های قبلی شایع 

بود و در این نوع عمدتا سردرد غالب است.
دکتر بابا محمودی بر این باور است که علائم دلتا مانند آنفلوآنزا است و داروی خاصی هنوز 

برای آن درست نشده است.

نشانه های کلی درگیری ریه با ویروس دلتا
نشانه های کلی درگیری ریوی همانند ویروس های قبلی است. یعنی بعد از اسکن بیماران 
مبتلا به ویروس دلتا مشاهده می کنیم که اطراف ریه و نزدیک به قفسه سینه درگیر شده 

است و می تواند به صورت تکی یا لکه لکه یا کل ریه را در گیر کند.

علت سرایت پذیری بالای کرونای دلتا
کرونا یک ویروس تاجدار اســت وقتی جهش پیدا می کند قدرت سرایت به انسان هم 
بیشــتر می شــود. و تاکنون جهش هایی که صورت گرفته به سمت کمتر شدن اثر آن 

نبوده است.
افرادی که در طول این یک ســال و نیم به کرونا ویروس مبتلا شــده اند افرادی بودند 
مشکل های زمینه ای داشتند یا ریسک فاکتور داشته اند مثل کسانی که چاق هستند. 
دیابتی ها، افرادی که بیماری قلبی و فشــار خون دارند که در دنیا تمام این افراد تحت 
پوشش واکسناسیون قرار گرفته اند و مرگ و میر در آنها کمتر است. ولی متاسفانه وقتی 

بستری ها در مراکز بیشتر می شود حتما مرگ و میرها نیز بیشتر خواهد شد.

ماسک، سپر دفاعی کرونا
دکتــر بابا محمودی درباره اینکه چه کارهایی مــی توانیم انجام دهیم که به کرونای دلتا 
مبتلا نشــویم گفت که همانطور که میدانیم همیشه پیشگیری بهتر از درمان و نیز خود 
مراقبتی هم از مهمترین اصول است.  در پیشگیری از ابتلا به تمام انواع کرونا خصوصا 

دلتا استفاده از ماسک است.
عمدتا بیمارهایی که مراجعه می کنند در دورهمی ها و مهمانی ها و در یک فضای بســته 

بدون تهویه مبتلا شده اند.
پس اگر از ماســک اســتفاده کنیم ابتلا به انواع ویروس های جهش یافته کرونا و حتی 

آنفلوآنزا کاهش پیدا می کند.

واکسن دائمی کرونا
دکتر بابا محمودی متخصص عفونی و اســتاد دانشگاه علوم پزشکی مازندران اعتاد دارد 
که  این اشتباه است بعد از واکسیناسیون سراسری درکل کشور، بگوئیم کرونا تمام شده 
است. کرونا زمانی تمام می شود که همه بشریت کره زمین با هم با یک هدف و یک صدا 

متحد شوند و این را بدانیم تنها واکسن دائمی کرونا ماسک است.

جهش هاي کرونایي
دکتر محمدرضا حق شناس متخصص ویروس شناسی دانشگاه علوم پزشکی مازندران و 
مسئول آزمایشگاه مرکزی کرونای استان درباره جهش ویروس کووید- ۱۹ می گوید: این 
ویروس می تواند جهش پیدا کند. تغییرات ســاختمان ژنتیکی ویروس ممکن است هم 
کوچک و یا بزرگ باشد یا در کدام قطعه ژن اتفاق بیفتد. معمولا جهش هایی که درباره این 
ویروس اتفاق می افتد بیشتر جهش هایی است که در روی قطعه ژن که نقش رسپتوری 
دارد اتفاق می افتد و این جهش بســتگی دارد که به چه سمتی ویروس را بکشاند. به 
سمت شدت بیماری و یا قدرت انتقال بیشتر ویا حتی به سمتی ببرد که ضعیف تر باشد.

جهش ها می تواند در رفتار ویروس تغییراتی را ایجاد بکند و این رفتار ویروس ممکن 
است به سوی بدتر شدن و یا از لحاظ بیماری زایی، بیماری خفیف تر ایجاد کند.

آیا ویروس های جهش یافته از نظر بالینی مهم  هستند؟
این متخصص ویروس شناسی معتقد است که یک نکته مهم در ویروس کرونا است که آن 
سرعت شیوع  و قدرت بیماری زایی این ویروس است که به خصوصیات آن بستگی دارد. 
که باید بگوییــم نه در همه جهش ها، البته در بعضی از جهش ها بله. مثلًا در آنفلوآنزا 
این مسئله را داشتیم و نیز در بحث کرونا هم این را داریم. جهش های زیادی درباره این 
ویروس ثبت شده است ولی برخی از این جهش ها مهم است که این مهم بودن به این 
خاطر اســت که قدرت شیوع و یا قدرت انتقال ویروس در مقایسه با قبلی بیشتر است 
و قدرت بیماری زایی این ویروس بیشــتر است. به همین خاطر جهش هایی که ویروس 
را به سمت قدرت انتقال و یا شیوع بیشتر ببرد، می تواند خطرناک باشد. در حال حاضر 
ویروس دلتا را داریم که قدرت انتقال آن و بیماری زایی آن نسبت به سویه اولیه بیشتر 
اســت به همین خاطر احتمال مبتلا شدن بیشتر است و به همین خاطر اهمیت بیشتری 

دارد نسبت به ویروس قبلی.
دکتر حق شــناس درباره اینکه آیا واکسن ها قادر به اثر بخشی در مقابل ویروس های 
جهش یافته کووید ۱۹ هستند می گوید: باتوجه به جهش هایی که تاکنون اتفاق افتاد و 
ثبت شد و  واکسن هایی که موجود است و  ایمنی هایی را که ایجاد می کند تا الان همه 
واکسن ها می توانند در برابر همه واریانت ها ایمنی ایجاد کنند و احتمال دارد ایمنی که 

ایجاد می شود در بعضی ها نسبت بیشتری و در بعضی ها نسبت کمتری داشته باشد.

پاسخ به چند پرسش اساسی در مورد سویه دلتا ویروس کووید-۱۹
برای اولین بار طی یک سال احساس می کنیم که ممکن است به پایان همه گیری نزدیک 
شــده باشــیم اما متخصصان می گویند که هنوز نگرانی هایی درمورد سویه های جدید 

ویروس کووید-۱۹ وجود دارد.
یکی از گونه های ویروس که باعث ایجاد نگرانی شده است سویه دلتا ویروس سارس-
کوو-۲ است که اولین بار در ماه دسامبر در هند دیده شد و به سرعت در سراسر جهان 

گسترش یافت.
در این جا به چند مورد از نکاتی که باید در مورد این سویه جدید بدانیم اشاره شده است:

 ۱. میزان سرایت سویه دلتا چقدر است؟
دلتا نامی است که برای گونه ی B.۱.۶۱۷.۲ ویروس سارس-کوو-۲ انتخاب شده است 
که منشا آن از هند بوده است. اولین مورد ابتلا به این نوع از ویروس در دسامبر ۲۰۲۰ 
مشــاهده شد و پس از آن به سرعت گسترش یافت. سازمان بهداشت جهانی این گونه 

جدید را »سریع ترین« نوع ویروس اعلام کرده است.
كارشناسان اعتقاد دارند: در محیطی که کسی واکسن دریافت نکرده و ماسک نزده است 
یک فرد مبتلا به سویه اصلی کووید می تواند ۲.۵ نفر را آلوده کند در حالی که فرد مبتلا 

به نوع دلتا ۳.۵ تا ۴ نفر را آلوده خواهد کرد.

 ۲. چه کسانی در معرض خطر هستند؟
افرادی که واکسن کووید-۱۹ دریافت نکرده اند بیشتر در خطر ابتلا به این نوع ویروس 

هستند. همچنین کودکان و جوانان نیز در معرض خطر هستند. 

 3. علائم اساسی این سویه جدید چیست؟
به نظر می رسد از دست دادن حس بویایی و چشایی در این گونه جدید کمتر شایع باشد 
و سردرد، گلودرد، آبریزش بینی و تب از علائم اصلی این سویه باشند. این علائم در ۹۰ 

درصد مبتلایانی که به سویه دلتا مبتلا بودند مشاهده شد.
یک مرکز بهداشت در انگلستان در مقاله ای که در مرحله پیش چاپ قرار دارد اعلام کرده 
که واکســن های فایزر به میزان ۸۸ درصد و واکسن آسترازنکا به میزان ۶۰ درصد در 
برابر ســویه دلتا موثر هستند. سوالات زیادی در مورد سویه دلتا پلاس نیز مطرح شده 
 K۴۱۷N اســت. در این گونه جدید که اولین بار در هند مشــاهده شد جهشی به نام
رخ داده اســت که بر روی پروتئین سنبله ویروس که مسئول اتصال به سلول و آلوده 
کردن آن اســت و توسط واکسن ها مورد هدف قرار می گیرد تاثیر گذاشته است. با این 
حال واکســن زدن می تواند از شیوع ویروس جلوگیری کند و خطر مرگ ومیر ناشی از آن 

را کاهش دهد.

ویروس کرونا با سویه دلتا از طریق هوا نیز قابل انتقال است
بر اســاس آخرین ارزیابی سازمان بهداشت جهانی، ویروس کرونا با سویه دلتا از طریق 
هوا قابل انتقال اســت و گردش باد کولر در محیط سربســته مهمترین عامل انتقال آن 

خواهد بود.  
با توجه به فراگیری ویروس کرونا با ســویه دلتای هندی در استان های جنوبی و جنوب 

شرقی و همچنین شرایط مواصلاتی بودن استان امکان تنش با این بیماری وجود دارد.  
ســرعت و قدرت سرایت ویروس کرونا با ســویه دلتا نسبت به ویروس کرونا با سویه 
انگلیســی چندین برابر اســت. در صورت رعایت نکردن دستورالعمل های بهداشتی و 
مدیریت نشــدن صحیح در استان نگرانی هایی در خصوص پیشروی بیماری و شیوع  و 

همه گیري آن با سویه دلتا پیش خواهد آمد.  
دور هم نشــیني هاي خانوادگي، زنان خانه دار، کارمندان دستگاه های اداری و کارگران 

شرکت های تولیدی بیشترین عاملان ابتلا به ویروس کرونا در استان هستند.

چگونه از شیوع شتابان کرونای دلتا جلوگیری کنیم؟
مبتلایان به دلتا کرونا شــدت علائم بیشــتری را تجربه می کنند و از نظر مرگ و میر هم 
می توان گفت میزان مرگ و میر بیشتری دارد، راه پیشگیری همان رعایت شیوه نامه های 

بهداشتی است.
متأســفانه دماوند، فیروزکوه و آمل نیز از قسمت بالایی کشــور به رنگ قرمز کرونایی 

درآمدند.
مبتلایان به این نوع جهش، شدت علائم بیشتری را تجربه می کنند و از نظر مرگ و میر هم 

می توان گفت میزان مرگ و میر بیشتری دارد.
توصیه جدی  به مردم این اســت که بدانند فرقــی در روش های پیش گیری از ابتلا به 
کرونای هندی، آفریقایی، بریتانیایی، چینی و... وجود ندارد. تنها راه ایمن بودن در شرایط 
کنونی رعایت شیوه نامه ها، استفاده از ماسک، شست و شوی دست ها، شرکت نکردن در 

تجمعات و فاصله گذاری اجتماعی است.

تاثیر واکسن های کوید۱۹ بر کرونای دلتا
برخی شواهد نشانگر این است که برخی از واکسن های کوید۱۹ توانایی شکست دادن 
کرونای دلتا را دارند. سازمان بهداشت عمومی بریتانیا )PHE( اعلام کرده است که دو 
دوز واکسن های فایزر یا آسترازنکا در برابر نوع دلتای ویروس کرونا بسیار موثر هستند.

آیا بهبودیافتگان کووید۱۹ به کرونا دلتا مبتلا می شوند؟
مسعود مردانی، متخصص بیماری های عفونی و عضو کمیته علمی کشوری کرونا هم درباره 
اینکه چگونه بفهمیم که کرونای دلتا گرفته ایم و آیا بهبودیافتگان کووید۱۹ به کرونا دلتا 
مبتلا می شوند، گفت: ویروس کرونا دلتا برخلاف کرونای چینی، بیش از بزرگسالان کودکان 

و نوجوانان را درگیر می کند و علائم آن نیز عمدتا در این گروه جمعیتی شدیدتر است.
علائم این ویروس نیز تقریبا مشــابه علائم معمول کووید ۱۹ نظیر آب ریزش بینی، تب، 

گلودرد و سردرد است که با شدت بیشتری بروز می یابد.

تاثير واکسن های کوید۱۹ بر کرونای دلتا
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

بانک - بیمه - بورس اخبار

دریافت ارز از سامانه نیما باز 
هم جذاب شد

شــکاف قیمت ارز در ســامانه نیما و بازار آزاد 
منجــر به شــکل گیری صف  هــای طولانی در 
این ســامانه شــده و عملا به دلیل کندی تائید 
پرونده ها از ســوی بانک مرکــزی، واردات در 

مقابل صادرات متوقف شده است.
به گزارش خبرنگار مهر، بالا رفتن قیمت ارز در 
بازار طی هفته های اخیر منجر به شــکل گیری 
معاملات خاص در بازار ارز شــده است. برخی، 
دلال ارز در ســامانه نیمــا شــده اند و برخی به 
خرید کارت ملی برای دریافت ارز بیشــتر روی 
آورده اند. همه چیز دســت به دســت داده تا باز 
هم سوداگران در بازار ارز جان بگیرند و در نبود 
بازارساز، مســیر قدیمی افزایش قیمت و ایجاد 

هیجانات کاذب را دوباره احیا کنند.
اردیبهشت ماه امسال بود که قیمت ارز در بازار 
به کانال بیست هزار تومان وارد شد و پیش بینی 
ایــن بود که قیمت به زیــر ۲0 هزار تومان هم 
برســد. آن روزها رئیس کل وقت بانک مرکزی 
هنوز سودای ریاســت جمهوری را علنی نکرده 
بود اما درســت از زمانی که ایده حضور در این 
رقابت را علنی کرد، بازار رها شد و قیمت ظرف 

مدت کوتاهی، بالغ بر 5 هزار تومان رشــد کرد.
اینک با گذشــته حــدود یک مــاه از برگزاری 
انتخابات، قیمــت دلار در صرافی های بانکی به 
کانــال ۲5 هزار تومان وارد شــده و در مقابل، 
بــازار آزاد هم در همین کانــال و البته نزدیک 
به ۲۶ هزار تومان روند افزایشــی خود را حفظ 
کرده اســت؛ به نظر می رسد دولت در روزهای 
باقیمانده از عمر خود، دست از مدیریت بازار ارز 
برداشــته و بانک مرکزی بــا هدایت فردی که 
سال ها پســت قائم مقامی چندین رئیس کل را 
یدک کشیده اســت، هیچ برنامه مشخصی برای 

پیاده نمی کند. ارز  بازار 
اما فضای حاکم بر بازار اسکناس ارز است و در 
بخــش حواله ها نیز که بازارســاز می تواند نقش 
پررنگی را ایفا کرده و در حوزه واردات کشــور، 
زمینه را برای ورود کالاهای اساسی، تجهیزات 
و ماشین آلات بیشــتر فراهم کند، اوضاع بهتر 
از این نیســت. هم اکنون اختلاف قیمت ارز در 
سامانه نیما با بازار آزاد به شدت افزایش یافته و 
صف های طولانی در این ســامانه برای دریافت 
ارز تشکیل شــده اســت؛ ضمن اینکه اختلاف 
حدود ۱5 درصدی نــرخ نیما و بازار آزاد ممکن 
است خطاها را در اختصاص صحیح ارز از سوی 
واردکنندگان بیشــتر کرده و سودای فروش ارز 
در بازار از یک سو و بیش اظهاری از سوی دیگر 
را جانی دوباره ببخشــد.یک مقام مســئول در 
نظام بانکــی در گفتگو با خبرنگار مهر می گوید: 
دولت بخشــنامه ای را در راستای استفاده از ارز 
صادراتی برای واردکنندگان صادر کرده بود که 
متأســفانه معاونت ارزی بانک مرکزی آن را زیر 
پا گذاشــته است؛ به همین دلیل هر روز با تعداد 
زیادی از واردکنندگانی مواجه هستیم که قدرت 
اســتفاده از ارز صادراتی را ندارند؛ چراکه مجدد 
بانک مرکزی پرونده های ارزی را تائید نمی کند 
تا ضمن هموارشــدن مســیر واردات کالاهای 
اساســی و تجهیزات تولیــد، صادرکنندگان هم 
بتوانند با ســهولت رفع تعهــد ارزی کرده و ارز 

بازگردانند. صادراتی را چرخه تجارت کشور 
وی می گوید: هم اکنــون صف های طولانی از 
درخواست ارز از ســوی واردکنندگان در سامانه 
نیما شــکل گرفته و نشان می دهد بانک مرکزی 
اســتراتژی مشــخصی ندارد و علیرغم اینکه در 
آمار اعلام می کند که عرضه ارز در ســامانه نیما 
افزایش یافته، اما عملًا واردکنندگان دسترســی 
پرونده های  ندارنــد، چراکــه  ارزهــا  ایــن  به 

نمی شود. تائید  آنها  ارز  تخصیص 
همانطــور کــه از زمــان برکنــاری عبدالناصر 
همتــی، رئیس کل ســابق بانــک مرکزی )9 
خــرداد ۱۴00( تا 9 تیرماه که اکبر کمیجانی، به 
عنوان سرپرســت بانک مرکزی مشغول به کار 
شــد، قیمت دلار سامانه نیما از ۲0 هزار و ۴۳۳ 
تومان به ۲۱ هزار و ۶۸۳ تومان رسیده است که 

۱.۲50 تومان رشد را نشان می دهد.
در عیــن حال قیمت دلار صرافی های بانکی نیز 
در مدت مذکور از ۲۳ هزار و 79۴ تومان به ۲۴ 
هزار و ۸9۶ تومان رســیده که یک هزار و ۱0۲ 
تومان رشد و قیمت دلار در بازار آزاد هم از ۲۴ 
هــزار و ۱00 تومان بــه ۲5 هزار و ۳00 تومان 

رسیده که ۱.۲00 تومان رشد داشته است.
همچنیــن از روز 9 تیرمــاه که اکبــر کمیجانی 
رســماً با حکم رئیس جمهور بــه عنوان رئیس 
کل جدید بانک مرکزی تعیین شــد تا ۱۶ تیرماه 
قیمــت دلار در ســامانه نیما از ۲۱ هزار و ۶۸۳ 
تومــان به ۲۲ هــزار و ۴07 تومان رســیده که 
7۲۴ تومان رشــد را نشــان می دهد. قیمت ارز 
صرافی هــای بانکی از ۲۴ هزار و ۸9۶ تومان به 
۲۴ هزار و 5۱۴ تومان رســیده که ۳۸۱ تومان 
کاهش را به ثبت رسانده است؛ ضمن اینکه نرخ 
دلار در بــازار آزاد نیز از ۲5 هزار و ۳00 تومان 

به ۲5 هزار تومان کاهش یافته است.

اختصاص 2 میلیارد دلار برای 
واردات کالاهای اساسی در 

نیمه اول سال
رئیــس کل بانــک مرکزی گفت: طبــق مصوبه 
شورای عالی امنیت ملی، اختصاص ۲ میلیارد دلار 
باقیمانده از بودجه برای واردات کالاهای اساســی 
در نیمه اول ســال جاری در دستور کار قرار گرفته 

است.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از صدا و ســیما، 
اکبر کمیجانی در دیدار با وزیر صمت تصریح کرد: 
تأمین ارز کالاهای اساســی اولویت بانک مرکزی 

است.
رئیــس کل بانک مرکزی افــزود: از ابتدای قبول 
مسئولیت به عنوان قائم مقام و نیز رئیس کل بانک 
مرکزی همواره نسبت به تأمین کالاهای اساسی و 
لزوم ایجاد آرامش در جامعه توجه ویژه داشــته ام و 
بخــش ارزی بانک مرکزی نیز تمام تلاش خود را 

در این خصوص انجام داده است.
وی ادامه داد: بانک مرکزی از ابتدای سال تاکنون 
نســبت به تأمین ارز 5.5 میلیارد دلار از ۸ میلیارد 
دلار مرحله اول اقدام کرده اســت که خوشبختانه 
بخشــی از کالاها وارد کشور شــده و بقیه نیز در 

گمرکات است.
کمیجانی گفت: طبق مصوبه شــورای عالی امنیت 
ملی اختصاص ۲ میلیــارد دلار باقیمانده از بودجه 
برای واردات کالاهای اساســی در نیمه اول سال 

جاری در دستور کار قرار گرفته است.
وی افزود: بانک مرکزی با وجود کلیه محدودیت ها 
از حیث میزان و دسترسی به منابع در تلاش است 
ثبت سفارش های انجام شده را از طریق منابع نفتی 
تأمین کند و فرآیندهای تخصیص ارز نیز تســریع 

شود.

بورس دوباره جان گرفت
در بورس امروز حقیقی ها حدود ۱۲0میلیارد تومان وارد بازار 
سهام کردند. ارزش کل معاملات خرد ۶هزار و ۱0میلیارد 
تومان بــود، افراد حقیقــی ۸5درصد یعنی پنــج هزار و 
۱۳0میلیارد تومان سهام خریدند و مازاد خریدشان دو درصد 

از کل معاملات شد.
به گزارش پول نیوز، بیشترین ورود پول حقیقی به بورس 
و فرابورس در ســه گروه »فلزات اساســی«، »محصول 
شیمیایی« و »ســیمان، آهک و گچ« رقم خورد در حالی 
که برآیند معاملات گروه های »شــرکت های چندرشته ای 
صنعتی« و »خودرو و ســاخت قطعات« به نفع حقوقی ها 

تمام شد.
گفتنی است ســه نماد فملی، ذوب و فولاژ لقب بیشترین 
افزایش ســهام حقیقی را به خود اختصــاص دادند، توجه 

حقوقی ها نیز بیشتر به شستا، خودرو و وغدیر معطوف بود.
از ســوی دیگر باید یادآور شــد که مالکیــت حقیقی در 
ترکیب سهامداری ملی صنایع مس ایران حدود ۲0میلیارد 
تومان افزایش یافت و از ســوی دیگر سهامداران حقوقی 
ســرمایه گذاری تامین اجتماعی با برتری حدود ۴5میلیارد 

تومانی ابتکار عمل را در دست گرفتند.
امروز افزایش سهام حقیقی ها در ۱۱0نماد و افزایش سهام 
حقوقی ها در 77نماد به بیش از یک میلیارد تومان رسید که 
جمع تغییر مالکیت دســته اول ۴۳0میلیارد تومان و تغییر 

مالکیت دسته دوم ۳۱0میلیارد تومان بود.
صف های خریــد حدود 500میلیارد تومــان و ارزش کل 
صف های فروش هزار و ۲۸5میلیارد تومان بوده است، بدین 
ترتیب خالص سفارشات فروشی که در سیستم معاملات 

ثبت شده به ۸05میلیارد تومان می رسد.
بیشترین عرضه در صفوف فروش سنیر، غدام و ثالوند به 
چشم می خورد به طوری که فقط برای سهام سیمتن سفید 
نیریز بیش از 70میلیارد تومان سفارش فروش وجود دارد. 
بیشترین تقاضا نیز در صفوف خرید لطیف، کاما و مداران 

در نوبت انتظار بود.
ارزش ۱0صف خرید برتر بــورس و فرابورس در مجموع 
۳۲0میلیــارد تومان )۶۶درصد کل( و ۱0صف فروش برتر 
۴90میلیارد تومان )۳۸درصد کل( می شود، همچنین حجم 
صف هــای خرید در 9نماد و حجــم صف های فروش در 
۴۳نماد بیش از ۱0میلیارد تومان بوده اســت؛ گفتنی است 
حجم صف محصولات کاغذی لطیف به ۱۳.5درصد کل 

تعداد سهام آن می رسد.
»انبوه سازی، املاک و مستغلات« کم اقبال ترین صنعت 
امروز با خالص ســفارش فروش حدود ۲۱5میلیارد تومان 
اســت و پس از آن گروه »سیمان، آهک و گچ« قرار دارد 
که برآیند سفارشات فروش آن ۱50میلیارد تومان می شود. 
همچنین در طرف دیگر معاملات »محصولات کاغذی« با 

تقاضای ۱50میلیارد تومانی همراه شد

طلا منتظر سیگنال بانک 
مرکزی آمریکا

قیمت اونس طلا بالای مرز ۱۸00 دلار ایستاده و 
در جست و جوی سیگنالهای جدید تعدیل سیاست 
انبســاطی، همه چشــمها به اظهارات نیم سالانه 
رییس بانک مرکزی آمریکا در برابر کنگره دوخته 

شده است.
به گزارش ایسنا، بهای هر اونس طلا در معاملات 
روز جمعه بازار آمریکا با ۱0 دلار و ۴0 سنت معادل 
0.۶ درصد افزایش، در ۱۸۱0 دلار و ۶0 سنت بسته 
شد و برای کل هفته ۱.5۳ درصد افزایش نشان داد 

که سومین رشد هفتگی این فلز ارزشمند بود.
تحلیلگران با اشــاره به انتظار بازار برای روشــن 
شدن زمان تعدیل سیاست انبساطی، اعلام کردند 
اظهارات روز چهارشــنبه جروم پاول، رییس بانک 
مرکزی آمریکا مهمترین رویداد هفته جاری خواهد 

بود.
 ING جیمز نایتلی، اقتصاددان بین المللی موسسه
در این بــاره گفت: با توجه به فشــارهای بخش 
عرضــه در درون اقتصــاد، احتمالا زمــان تعدیل 
سیاســت انبســاطی جلو انداخته می شود و پاول 
ممکن است اشاره واضحتری درباره تعدیل برنامه 

خرید اوراق قرضه داشته باشد.

مدیــر اداره نظام هــای پرداخــت بانک 
مرکزی گفــت: اطلاعــات ۸ میلیون و 
۴00 هزار کارت خــوان و درگاه پرداخت 
که پیــش از ایــن در ســامانه مؤدیان 
مالیاتی ثبت نشــده بود، پس از تکمیل 
و صحت ســنجی اطلاعات برای تشکیل 
پرونده مالیاتی به ســازمان امور مالیاتی 

ارائه شده است.
بــه گــزارش ایرنــا از بانــک مرکزی، 
داود محمدبیگــی با اشــاره به ضرورت 
ساماندهی هر چه بیشتر در حوزه هویت 
پذیرندگان شــبکه پرداخت گفت: بیش 
از 7 میلیــون و پانصد هزار پایانه فروش 
فعال در کشور به حساب اشخاص متصل 
هستند و کنترل مالکیت حساب و دارنده 
پایانــه بــا تجمیع اطلاعات حســاب ها 
در ســامانه ســیاح بانک مرکزی از سال 
گذشــته امکان پذیر شده است و به این 
ترتیب الزاما شــماره حســاب متصل به 
هر پایانه فروشــگاهی بــه دارنده همان 
حساب تعلق دارد و امکان اینکه ترمینال 
پذیرندگی به نام یک نفر و شماره حساب 
متصــل به پایانه متعلــق به فرد دیگری 

باشد، اصلا مقدور نیست.
وی ادامه داد: بانــک مرکزی تاکنون در 
راســتای عمل به تعهدات خــود، ارتباط 
بانکی حــدود ۲ میلیــون و پانصد هزار 
کارتخــوان و درگاه پرداخت اینترنتی را 
قطع و اطلاعات ۸ میلیــون و چهارصد 
هزار دستگاه دیگر را نیز به سازمان امور 

مالیاتی ارائه کرده است.
ایــن مقام مســوول بانکــی تاکید کرد: 
همچنین بانک مرکزی بر اســاس ماده 
۱۱ قانون پایانه های فروشــگاهی نسبت 
به ساماندهی دســتگاه های کارتخوان و 
اقدامات  الکترونیکی  پرداخت  درگاه های 
مهمی انجــام داده و روند این عملیات با 
همکاری سازمان امور مالیاتی ادامه دارد.

اطلاعات  تاکنون  گفته محمدبیگــی  به 

۸ میلیــون و چهارصد هزار کارت خوان و 
درگاه پرداخت که پیش از این در سامانه 
مؤدیان مالیاتی ثبت نشــده بود، پس از 
تکمیل و صحت ســنجی اطلاعات برای 
تشــکیل پرونده مالیاتی به سازمان امور 

مالیاتی ارائه شده است.
پرداخــت  هــای  نظــام  اداره  مدیــر 
بانــک مرکــزی در این بــاره ادامه داد: 
زیرســاخت های فنی و مقرراتی لازم نیز 
به گونه ای فراهم شــده که از بیستم دی 
ماه گذشــته هر متقاضی جدید ترمینال 
پرداخــت ابتدا ملزم به تشــکیل پرونده 
مالیاتی اســت و روال تخصیص ترمینال 
به متقاضی جدید تنهــا پس از ثبت نام 
در ســامانه و دریافت کد رهگیری ادامه 

خواهد یافت.
وی دربــاره ریشــه های فراوانی و تعدد 
کارتخوان های فروشگاهی در یک واحد 
صنفی گفت: این وضعیت نتیجه رایگان 
بودن برخورداری از این دستگاه هاســت؛ 
در شرایطی که دریافت پایانه برای دارنده 
هزینه ای ندارد، نتیجه این خواهد شد که 

اشــخاص بیش از نیاز خود، از این ابزار 
استفاده می کنند. این در حالی است که 
در دنیا دریافت پایانه فروش هزینه دارد و 
اصولا دریافت کننده خدمت باید در تمام 
خدمات بانکــی هزینه خدمت دریافتی را 

پرداخت کند.
وی افزود: در ایران امــا این الگو کامل 
نیست؛ مشــتریان بدون توجه به میزان 
ســپرده و ماندگاری آن در بانک انتظار 
دارند خدمت رایگان بگیرند در حالی که 
حتی در همین کشورهای همسایه، بانک 
ها برای افتتاح حســاب و نگهداری پول 
افراد هزینه ســالانه دریافــت می کنند، 
البته میــزان هزینه متناســب با مبلغ و 
ماندگاری است. به عنوان مثال در برخی 
موارد، مشــتری می توانــد برای گرفتن 
خدمت رایگان، مبلغ مشخصی را همواره 

در حساب خود نگهداری کند.
محمدبیگــی بــا اشــاره بــه فراوانــی 
حساب های بانکی در شبکه بانکی کشور 
نیز گفــت: یکی از علــل فراوانی تعداد 
حســاب ها نیز، رایگان بودن این خدمت 

اســت. بانک هــا، بنگاه هــای اقتصادی 
هستند و باید درآمدها و هزینه های آن ها 
با هم تناسب داشــته باشد، در حالی که 
بســیاری از خدمات بانکی در کشور ما یا 
رایگان اســت یا کارمزد ارائه آن ها هیچ 
تناســبی با هزینه تمام شــده آن خدمت 
ندارد.مدیر اداره نظام های پرداخت بانک 
مرکزی افزود: یکی از پیامدهای فراوانی 
احتمال  افزایــش  بانکی،  حســاب های 
سوءاســتفاده از آن هاست، بنابراین طبق 
مقررات مبــارزه با پولشــویی، کنترل و 
نحــوه شناســایی مشــتری و همچنین 
تطبیق شــماره حســاب با شــماره ملی 
مشتری از سوی بانک ها در تمام تراکنش 
ها الزامی شده و از سال گذشته این الگو 
در تراکنش های بیــن بانکی نیز رعایت 
می شود.وی ادامه داد: یکی از روش های 
حل مشــکل مذکور اســتفاده از راهکار 
سیســتمی و تحلیل های هوشمند مبتنی 
بر رفتار مشتریان است که در حال حاضر 

در شبکه بانکی در حال اجراست.
محمدبیگــی با اشــاره به قانــون جدید 

چک و تأثیری که ایــن قانون در بهبود 
شــفافیت و سلامت تبادلات مالی داشته 
است، گفت: اصلاحیه قانون چک مزایای 
زیادی برای کســب و کارهــا دارد چرا 
که اعتبار این ابــزار را در تبادلات مالی 
افزایش می دهد و اعتماد در کسب و کار 

جزو اصول جدایی ناپذیر معامله است.
اســایی و امــکان کنتــرل و رصد، جزو 
ضروریات تراکنش هــای بانکی و چک 
است. برای رسیدن به این شرایط قاعدتا 
باید از فناوری استفاده کرد و قانون چک 
حداکثر استفاده را از فناوری کرده است. 
اگرچــه باید با آموزش و اطلاع رســانی 
بیشتر، مشــتریان را نیز برای بهره مندی 

از فناوری آماده کرد.
مدیــر اداره نظام هــای پرداخت بانک 
مرکــزی در پاســخ به این پرســش که 
زیرســاخت ها تا چه حد امکان استفاده از 
این فناوری را در خصوص اجرای قانون 
جدید چک می دهــد، گفت: ضریب نفوذ 
از 75 درصد  بیشتر  گوشی های هوشمند 
و ضریب اســتفاده از اینترنت در کشــور 
نزدیک به ۱00 درصد است. خوشبختانه 
مردم نه تنها ترســی از تکنولوژی ندارند 
بلکه بســیار تکنولوژی محور هستند که 
شــرایط کار را برای اجرای قانون کمی 

ساده تر می کند.
وی ادامــه داد: البته باید به هرحال برای 
کسانی که گوشی هوشــمند ندارند هم 
فکر کرد و بــه همین دلیل نیز به زودی 
امــکان برخورداری از خدمات اســتعلام 
و ثبــت چک های صیادی بــا پیامک و 
سرویس USSD فراهم خواهد شد. با 
این وجود حتی الامکان باید واســط های 
کاربــری ســاده شــوند و از پیچیدگی 
فرایندها کاســت. با همیــن رویکرد نیز 
بانک مرکزی امکان استعلام ثبت چک، 
بدون طی مراحل احراز هویت را عملیاتی 

کرده است.

مدیر اداره نظام های پرداخت بانک مرکزی اعلام کرد:

ارائه اطلاعات ۸.4 میلیون کارتخوان و درگاه پرداخت به سازمان مالیاتی

اخبار

بیشتر ارزهای دیجیتالی تحرکات قیمتی کمی را ثبت کردند.
به گزارش ایسنا به نقل از سی ان بی سی، بررسی سفارشات 
صــورت گرفته در صرافی های بــزرگ ارزهای دیجیتالی 
نشــان می دهد که کماکان بسیاری از معامله گران انتظار 
ریزش بیشــتر بازار را دارند و سفارشات فروش کماکان به 
میزان قابل توجهی، بالا باقی مانده است. بخشی از انتظار 
ریزشی بازار ناشی از فرا رسیدن سررسید قراردادهای شرکت 
گری اسکیل است که از دارندگان بزرگ رمزارزها در جهان 
محسوب می شــود و در نتیجه این اتفاق، عرضه در بازار 
زیاد خواهد شد.  در یک تصمیم عجیب و بی سابقه، شبکه 
اجتماعی تیک تاک اعلام کــرد ممنوعیت های جدیدی 

برای تبلیغات در نظــر گرفته که یکی از آن ها ممنوعیت 
تبلیغ ارزهای دیجیتالی بوده است. صرف نظر از اینکه کاربر 
این شبکه اجتماعی در کدام نقطه از زمین سکونت داشته 
باشد، طبق تصمیم گیری جدید اجازه اظهار نظر یا تبلیغ در 
خصوص ارزهای دیجیتالی را نخواهد داشــت.  این شبکه 
اجتماعی از شبکه های محبوب برخی کاربران به ویژه دوج 

کوین بود.  
اظهارات سناتور بانفوذ آمریکایی در نقد ارزهای دیجیتالی 
باعث وحشت معامله گران از اتخاذ رویکرد سختگیرانه تر 
در آمریکا نســبت به رمزارزها شده است. الیزابت وارن- از 
سناتورهای ارشد دموکرات- در نامه خود به گری گنسلر- 

رییس کمیســیون بورس و اوراق بهادار آمریکا- با انتقاد از 
عدم وجود قانون گذاری در این حوزه گفته اســت نوسانات 
بســیار بالا در بازار رمزارزها در نهایت ثبات همه بازارهای 
مالی را بــه خطر میاندازد و باید فکری بــه حال آن کرد.  
مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتالی در حال حاضر 
۱۴۱0 میلیارد دلار برآورد می شود که این رقم نسبت به روز 
قبل 0.۲۸ درصد بیشتر شده است. در حال حاضر 50 درصد 
کل بازار ارزهای دیجیتالی در اختیار بیت کوین و ۱7 درصد 
در اختیار اتریوم است. بیت  کوین ۱۲ سال پیش توسط گروه 
گمنامی از معامله گران بر بســتر بلاک چین ایجاد شد و از 

سال ۲009 معاملات اولیه آن شکل گرفت. 

ترمز ارزهای دیجیتالی کشیده شد

مقام مسئول در نظام بانکی:

دولت سیزدهم باید استقلال مالی از سیاست های پولی را مدنظر قرار دهد

شرط لازم برای تبدیل بیت کوین به یک واحدپول جهانی!

یک مقام مســئول در نظام بانکی ســلامت بانکها را 
مهمترین برنامه پیش روی دولت ســیزدهم دانست و 
گفت: بانک مرکزی در دولت جدید باید سیاســتهای 
مالی کشور را به ســمت استقلال از سیاستهای پولی 

هدایت نماید.
به گزارش خبرنگار مهر، علی صالح آبادی در نشست 
خبــری امروز خود با خبرنگاران بــا بیان اینکه دولت 
جدید باید ایجاد ســلامت در نظــام بانکی را مدنظر 
قرار داده و انتظام بخشــی بــه وضعیت مالی بانک ها 
را در دستور کار قرار دهد؛ به نحوی که کنترل اضافه 

برداشت ها صورت گیرد.
وی افــزود: از دولــت جدید هم انتظــار می رود که 
سیاســت های مالی کشــور را به ســمت استقلال از 
سیاســت های پولی هدایت کنند؛ تــا کنترل تورم را 

صورت داد و اضافه برداشت ها را به حداقل رساند.
این مقام مســئول در نظام بانکــی، کنترل نقدینگی 
را از مســیر کاهش اضافه برداشــت دولت و بانک ها 
از بانک مرکزی بســیار حائز اهمیت دانست و گفت: 

استقلال سیاست پولی از سیاســت مالی به این معنا 
نیســت که رئیس کل بانک مرکــزی از مرجعی غیر 
از دولت انتخاب شــود، بلکه اســتقلال سیاست پولی 
از سیاست مالی، معنای استقلال بانک مرکزی است؛ 
یعنی بودجه دولت هیچگونــه اتکایی به منابع بانک 

مرکزی نداشته باشد.
صالح آبادی همچنیــن در خصوص ارزهای دیجیتال 
نیــز گفت: اینکــه در مورد رمزارزها چه سیاســتی را 
بتوان دنبال کرد، یک موضوع کلان است و در سطح 
کلان باید سیاســت کشور مشخص شده که البته این 
مقوله های مختلفی دارد و جزئیات متعددی را در برمی 
گیرد.وی افزود: آنچه که الان مجاز دانســته شــده، 
این اســت که افرادی که اجازه استخراج رمزارز را در 
گذشته اخذ کرده و برق برای آنها تأمین شده است تا 
رمزارز تولید کنند، می توانند از طریق شــبکه صرافی، 
رمــزارز خود را ارائــه کرده و رمــز ارز مذکور صرف 
واردات کالا به کشور شود.صالح آبادی ادامه داد: این 
بخش مجاز دانسته شــده و هنوز به صورت عملیاتی 

اجرایی نشده اســت؛ پس ما در بانک توسعه صادرات 
در چارچوب مقررات ارزی کشــور عمل خواهیم کرد 
و ما هم به صرافی ها تاکیــد کرده ایم که این کار را 
شــروع نمایند؛ اما باید در سطح کلان تصمیم گیری 

لازم صورت گیرد.
این مقام مســئول در نظام بانکــی همچنین با بیان 
اینکه در مورد صادرات عراق و افغانستان در چارچوب 
بخشنامه های بانک مرکزی عمل خواهیم کرد، گفت: 
صرافی های بانکی در چارچوب بخشــنامه های بانک 
مرکزی، کار خاصی برای صادرکنندگانی که صادرات 
خود را به ریال انجام می دهند، نخواهند کرد؛ ولی آن 
دســته از صادرکنندگانی که به شکل ارزی صادرات 
داشــته باشند، صرافی به هر شــکلی که صادرکننده 

بخواهد به او خدمت ارائه خواهند داد.
وی در پاسخ به سوال خبرنگار مهر گفت: ما در عراق و 
افغانستان امکاناتی داریم که اگر صادرکننده، دینار در 
عراق داشته باشد، می تواند دینار خود را به کارگزاری 
که از طریق صرافی معرفی خواهیم کرد، تحویل دهد 

و اگر در تهران ریال نیاز داشته باشد، به نرخ روز ریال 
دریافت نماید؛ ولــی اگر بخواهد دینار را تبدیل به ارز 
دیگری تبدیل کند، می توانیم در هر مقصدی و به هر 

ذی نفعی، ارز را منتقل کنیم.
وی افــزود: از عراق واردات زیــادی نداریم، ولی اگر 
قرار باشــد ریال تبدیل به واردات از عراق هم شــود، 

صرافی های ما آمادگی لازم را دارند.
صالح آبادی در پاســخ به ســوال دیگر خبرنگار مهر 
در خصوص حمایت از صادرکنندگانی که به اوراســیا 
صــادرات دارند نیز ادامه داد: در مورد اوراســیا امکان 
خوبی برای تجار و فعالان اقتصادی ایجاد شده است 
که برای صادرات خود به کشــورهای اوراســیا از آن 
می تواننــد اســتفاده کنند؛ به هر حال این کشــورها 
همجوار ایران بوده و بــه عنوان بازار هدف صادراتی 
محســوب می شــوند؛ پس ما هــم می توانیم برای 
صادرکنندگان با نرخ های ترجیحی تأمین مالی صورت 
دهیم و اگــر خدمات صرافــی و ارزی هم بخواهند، 

آمادگی لازم وجود دارد.

بیت کوین مراحل تکامل را دنبال می کند و زمانی 
کــه مانند دلار و طــلا پایدار شــود، می تواند به 
عنوان واحد پول جهانی مورد اســتفاده قرار گیرد.

بــه گزارش پول نیوز، قیمت بیت کوین در حوالی 
ســاعت ۱۳ و ۴0 دقیقه به وقت ایران در حوالی 
۳۳ هزار و ۶۸۲ دلار قرار داشت. تغییرات قیمتی 
آن نسبت به ۲۴ ساعت گذشته منفی بود. سرمایه 
بازار این رمزارز ۶۳۱ میلیارد دلار بود و بیشترین 
و کمترین قیمت آن در ۲۴ ســاعت گذشــته ۳.۲ 

داشتند. اختلاف  درصد 
قیمت اتریــوم در حوالی ۲ هزار و ۱۱۳ دلار قرار 
داشــت. تغییرات قیمتی آن نسبت به ۲۴ ساعت 

گذشــته منفی بود. ســرمایه بازار این رمزارز در 
حوالی ۲۴۶ میلیارد دلار ثبت شده بود و بیشترین 
و کمترین قیمت آن در ۲۴ ســاعت گذشــته ۳.۶ 

داشتند. اختلاف  درصد 
آیا بیت کوین در حال تکامل یافتن است؟

اخیرا ال ســالوادور بیت کویــن را به عنوان یک 
ابزار قانونی برای نقل و انتقالات مالی به رسمیت 
شــناخت و در دوره ای که تلفن بیش از بانک در 
دسترس افراد قرار دارد، این قانون جدید می تواند 
نقل و انتقالات مالی را تســهیل کند. تغییراتی که 
در شــبکه بیت کوین ایجاد شــده هزینه نقل و 
انتقالات مالی را کاهش و ســرعت آن را افزایش 

داده اســت. برخی تحلیل گــران معتقدند که بیت 
کوین در حال تبدیل شــدن به یــک واحد پول 
جهانی اســت. فرد می تواند با یــک تلفن ارزان 
قیمت نقــل و انتقالات مالی خود را در سراســر 
دنیــا انجام دهد و این مســئله بــه نوعی برتری 
بیت کوین نســبت بــه پول فیــات مانند دلار یا 
طلا محســوب می شود. اما نوســان قیمتی بیت 
کوین یک نقطه ضعف محســوب می شــود. مثلا 
اگر بدهی فرد بــه واحد های بیت کوین باشــد، 
بدهــکار و طلبکار ریســک زیــادی را متحمل 
می شــوند. این مسئله مختص بیت کوین نیست و 
همه بدهی هایی که به فرم دارایی های پرنوســان 

هســتند برای طلبکار و بدهکار پر ریسک هستند. 
طلا و دلار از این جهت نســبت بــه بیت کوین 
برتری دارنــد، زیرا به حالت پایدار رســیدند، اما 
بیت کوین هنوز به حالت پایدار نرســیده اســت. 
تحلیل گــران معتقدند بیت کویــن هنوز در حال 
تکامل یافتن است و زمانی که این فرایند تکمیل 
و قیمت آن مانند دلار و طلا پایدار شود می تواند 
به عنوان یــک واحد پول جهانی مورد اســتفاده 
قــرار گیــرد. در نتیجه تنها افزایــش قیمت بیت 
کوین ملاک موفقیت این ارز دیجیتال نیســت و 
کاهش دامنه نوســان و پایــداری قیمت این ارز 

است. نیز مهم  دیجیتال 
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصادکلان

فاجعه ملی در انتظار صنعت دام کشور
مدیرعامل اتحادیه صنعت دامپروری مازندران با هشــدار 
نسبت به فاجعه ای قریب الوقوع در صنعت دامداری کشور 

خواستار عزم و اراده جدی دولت برای حل آن شد. 
الهیار ولی زاده وندچالی در نشســت خبری با خبرنگاران، 
خشکسالی و کمبود علوفه برای دام را چالش اصلی صنعت 
دامپروی خواند و تصریح کرد: دامداران عشایری و سنتی 
با دارا بودن بیش از 75 میلیون راس دام سبک کشور که 
بیش از 50 میلیون آن دام مولد اســت، 70 درصد تولید 
گوشــت قرمز کشور را تامین می کنند که اگر مشکلات 
کمبــود خوراک دام حل نشــود تا ۲5 میلیــون مولد به 

کشتارگاه خواهند رفت و این یک فاجعه ملی است.
ولــی زاده وندچالی، با بیان اینکه هم اکنون بســیاری از 
دامداران چوب حراج بر دام های خود زده و یک گوسفند 
تا کیلویی ۳0 هزار تومان تنزل قیمت پیدا کرده اســت، 
خاطرنشــان کرد: دامدار چاره ای جز این ندارد، علف در 
مراتع و دشت نیست، علوفه نیز به دلیل افزایش قیمت چند 
برابری کمیاب شده و دامدار مجبور است دامی را که مولد 
و آبستن بوده را با این شرایط دام به کشتارگاه ارسال کند.

وی کشتار دام مولد را نابودی سرمایه ملی و فاجعه قریب 
الوقــوع توصیف کرد و افزود: راه حل های موقتیِ کنونی 
نظیر اشباع کردن بازار، افزایش قیمت گوشت یا شیر و یا 
صادرات گوشــت قرمز در واقع علاج کار نبوده و مُسکّن 
است، مشکل تولید زمانی است که تعادل و موازنه وجود 
نداشته باشد، درخواست ما افزایش قیمت تولیدات و علوفه 
نیست، این مشکل باید اصولی حل و فصل شود.مدیرعامل 
اتحادیه شرکت های تعاونی کشاورزی و عشایری صنعت 
دامپروری اســتان مازندران با هشــدار نسبت به مشکل 
ذخیره علوفه زمستان با روند پیش رو تاکید کرد: قیمت کاه 
به ازای کیلویی 5 هزار تومان یک هشدار جدی است، دام 
به کاه نیاز دارد و امســال گندم کاران دنبال کاه گندم نیز 
بودند، اگر برنامه بلندمدت درستی چه در این دولت و چه 
دولت آینده وجود نداشته باشد، یقینا سال آتی به مشکلات 
جدی برخواهیم خورد.ولی زاده وندچالی با تاکید بر اینکه 
بخاطر خشکســالی قیمت کاه گندم از گندم گرانتر شده 
است، هشــدار داد: در حالی کمبود شدید علوفه در کشور 
وجود دارد که از آن طرف بسیاری از مزارع برنج مازندران 
زیر کشــت دوم می روند. همان زحمتی که برای به ثمر 
رســیدن برنج با آبیاری زیاد وجود دارد را می تواند صرف 
کشت ذرت و یونجه برای تولید علوفه کرد، با این اقدام هم 
زمین زراعی تقویت شده و آب کمتری مصرف می شود و 

هم از سموم کشاورزی استفاده نمی شود.
وی کاه برنج را در صورت فرآوری مناسب و غنی سازی، 
در ردیف بهترین خوراک های دام دانســت و گفت: سال 
های پیش زمین های کشــاورزی پس از برداشت کشت 
اول برنج مورد چرای دام قرار می گرفت چراکه با کاشت 
علوفه زمین غنی تر شــده و برداشت سال آینده بیشتر و 
پرمحصول تر می شــد اما کشت دوم برنج بیشتر از آنکه 

سودمند باشد ضرر به همراه دارد.
رئیس اتحادیه صنعت دامپروی کشــور با اشاره به اینکه 
مشکل فعلی در توزیع نیســت و مشکل در کمبود ارز و 
کمبود ذخایر است، خاطرنشان کرد: چرا نباید تولیدکننده 
از فروش محصول خود ســود نکند و در عوض عده ای 
واسطه با دلالی، سود چند برابری به جیب بزنند، باید برای 
این مشکلات چاره جویی و برنامه ریزی صورت گیرد.این 
فعال صنعت دامپروری که خود ۱۳00 راس دام ســبک 
مولــد در اختیار دارد، گفت: همــه ترفندها اعم از اصلاح 
نژاد و دوبار زایش را بکار بردیم که به مرحله فروش برای 
کشتار دام مولد نرسیم، اما احساس می کنیم دیگر امکان 

فعالیت وجود ندارد.
وی مشکلات بخش دارو و درمان دام را فاجعه ای دیگر 
دانست و با بیان اینکه قیمت ها در این حوزه افزایش هزار 
برابری داشته است، تصریح کرد: سنوات گذشته بسیاری 
از داروهای بین انسان و دام مثل تب برفکی و تب مالت، 
رایــگان در اختیار دامدار قــرار می گرفت اما دولت دیگر 
هیچ هزینــه ای در این بخش نمی کند، این بیماری ها 
بسیار خطرناک هستند و رفته رفته این بخش تولید است 
که دام را از بین می برد و این یک فاجعه ملی اســت.ولی 
زاده وندچالی قیمت خرید و فروش یک راس دام ســبک 
در کشــورهای عربی را بین 5 تا ۱0 میلیون تومان اعلام 
و اظهار کرد: من بــه عنوان یک تولید کننده از صادرات 
خوشحال خواهم شد اما سرنوشت کشور و مصرف کننده 
به کجا خواهد رسید، اگر گوسفند با ارز آزاد وارد شود بیش 
از ۲00 هزار تومان هزینه در پی خواهد داشــت، پس چرا 
این هزینه صرف بخش تولید نشــود، وجود رانت و مافیا 

ناشی از عدم نظارت درست است.
وی در بخش دیگری از گفت و گو به نقصان صنایع تبدیلی 
تولید خوراک دام اشاره و تاکید کرد: در کشورهای توسعه 
یافته، حتی از هرس فضای سبزها و ضایعات محصولات 
کشاورزی مطابق قرارداد برای تهیه علوفه دام ها استفاده 
می کنند چراکه ارزش ضایعات محصولات کشــاورزی 
بیش از جو یا کنسانتره هست؛ در حقیقت دور ریز میوه ها 
و سبزه ها در بخش کشاورزی می تواند تامین کننده هم 
علوفه غذایی و هم علوفه خشبی کشور باشد.مدیرعامل 
اتحادیه صنعت دامپروری مازندران، خروج دام از جنگل را 
طرحی مردود قلمداد کرد و افزود: سال های متمادی این 
طرح انجام می گرفت و مشکلی هم وجود نداشت چرا که 
دامدار هم دامداری می کرد و هم جنگلبانی، اما با خروج 
دامداران، آمار قاچاق و برداشت چوب از جنگل ها گسترش 
پیدا کرد.ولی زاده وندچالی خشکسالی و نبود علف در مراتع 
را ســبب بازگرداندن دام ها به مناطق جلگه ای و فروش 
برای کشــتار دانست و تصریح کرد: در روستاهای استان 
مازندران 50 درصد مردم با دامداری زندگی می کنند زیرا 
درآمد دیگری ندارند، اگر گاو و گوسفندها راهی کشتارگاه 
ها بشوند مشاغل روستایی نابود شده و بزودی یک فاجعه 

بیکاری جدید و سرشکستگی در راه است.
وی مشــکلات دامداران ســنتی که 70 درصد تولید 
کشــور را بر عهده دارند را بســیار بیشتر از مشکلات 
دامداری های صنعتی عنوان کرد و گفت: بســیاری از 
این دامداران سنتی که در سه استان شمالی تا خراسان 
شمالی گسترده شــده اند می توانند با مقادیر کمتری 
از علوفــه دامداری های صنعتی دام خو را حفظ کنند؛ 
مضــاف بر اینکه این تولیدات بیشــتر و ارگانیک نیز 
هستند، اما توجهی کمتری به آن ها شده و دسترسی به 

رانت و رابطه نیز ندارند.

استفاده از پوشش تبدیلی 
نانوزیرکونیومی در لوازم 

خانگی ایرانی
یــک شــرکت تولیــدی و صنعتی بــرای ایجاد 
اســتحکام بیشتر بدنه ماشــین های ظرفشویی و 
لباس شــویی های خود در برابر خوردگی از پوشش 
تبدیلی نانوزیرکونیومی اســتفاده کــرد که با قرار 
گرفتن در میان زیر لایه رنگ، چســبندگی و دوام 

رنگ را روی سطح افزایش می دهد.
به گزارش روز یکشــنبه ستاد ویژه توسعه فناوری 
نانــو،  زنگ زدگی و خوردگی یکــی از معضلات 
تولیدکنندگان محصولات خانگی اســت و در این 
راستا یکی از شرکت های صنعتی تولید کننده لوازم 
خانگی، در ماشین های ظرف شویی و لباس شویی 
خود از فناوری نانوپوشش استفاده کرده که موجب 
شــده این محصولات در محیط های خورنده نظیر 
آب و هوای مرطوب بــه ویژه نواحی که آب های 
شــور در محیط بــه وفور یافت می شــود، دوام و 

استحکام بالایی داشته باشند.
این شــرکت برای محصولات خود از نانوپوشش 
تبدیلــی زیرکونیومــی تولیــد شــده در یکی از 

شرکت های فناور بهره برده است.
پوشش های نانومتری زیرکونیومی دارای دو سطح 
هستند. یک سطح زیرین که با انجام یک واکنش 
شــیمیایی به ســطح زیرلایه می چسبد و دیگری 
سطح خارجی که دارای خلل و فرج است و موجب 
می شــود لایه بعدی که می تواند لایه  رنگ باشد، 
در این خلل و فرج نفوذ کرده و چســبندگی بسیار 
خوبی ایجاد کند. پوشــش نهایی، اتصالی محکم 
با فلز پایه خواهد داشــت و در آب و محیط واسط 

نامحلول خواهد بود.
پوشــش های تبدیلی پایــه زیرکونیومــی دارای 
مزیت های مهمی نســبت به فرآیندهای مرسومی 
چون فســفاته هســتند. از آن جملــه می توان به 
عدم حضور عناصر مضری همچون نیکل، کروم، 
فســفات، عدم ایجاد آلودگی های زیست محیطی، 
مقاومت به خوردگی ایده آل و چسبندگی بهتر رنگ 

به زیرلایه را دارند.
پیش از این از پوشــش های فســفاته و کروماته 
به عنوان پوشــش پیش رنگ در بدنه محصولات 
اســتفاده می شــد که محدودیت ها و مشــکلاتی 
داشتند، اما این نانوپوشش از مزایای مختلفی نظیر 
چســبندگی بالا، نیاز به مصرف ماده اولیه کمتر، 
امکان اســتفاده در دمای اتاق، بدون لجن، سازگار 
با محیط زیســت و زمان کوتاه تر اعمال پوشــش 

برخوردار است.
پوشــش های رایج در صنعت نظیــر روی، نیکل، 
منگنز و فســفات، مشکلات زیست محیطی دارند، 
اما نانوپوشــش تبدیلی زیرکونیومی شرکت شیلر 
فرآیند مشــکلی برای محیط زیست  ندارد. از سوی 
دیگر برای پوشــش های رایج آب زیادی مصرف 
می شــود؛ در حالی که این نانوپوشش به آب کمی 
نیاز دارد. بنابراین از نقطه نظر مصرف آب نیز برای 
محیط زیســت به ویژه نقاطی که با مشکل کم آبی 

روبرو هستند، مناسب است.
در روش های پیشــین رسوب و لجن  زیادی تولید 
می شد و در نتیجه لازم بود تجهیزات زیادی برای 
جداسازی رسوب ها از محلول استفاده شود، اما این 
نانوپوشــش عاری از لجن و رسوب است. از سوی 
دیگر، این نانوپوشــش برای اپراتورها و کارگران 
نیز مناسب تر اســت؛ چرا که با مواد سالم تری در 
تماس بوده و اثرات جانبی کمتری برای ســلامت 

پرسنل دارند.

فولادسازان خواستار بازنگری 
در محدودیت ابلاغی فعالیت 

کارخانجات شدند
 رییس هیات مدیــره انجمن تولیدکنندگان فولاد 
ایران در نامه ای به »علیرضا رزم حســینی« وزیر 
صنعت، معــدن و تجارت خواســتار بازنگری در 
محدودیــت ابلاغی فعالیــت کارخانجات زنجیره 

فولاد شد.
به گزارش روز یکشــنبه ایرنا از انجمن یاد شــده، 
»بهــرام ســبحانی« در ایــن نامه آورده اســت: 
محدودیت هــای اخیر ابلاغی بــرای کارخانجات 
زنجیره فولاد کشور که حداکثر ۱0 درصد از دیماند 
مصرفی آنها را مجاز شمرده است، در عمل موجب 
تعطیلی واحدهــای تولیدی در این زنجیره آن هم 
در سال پشتیبانی و مانع زدایی از تولید شده است.

وی بیان داشــت: این مســاله به طور قطع تبعات 
نامطلوبــی بر تنظیم بــازار داخلــی محصولات 
فولادی خواهد داشــت و همچنین موجب اخلال 
در روند صادرات و ارزآوری فولاد کشــور خواهد 
شــد، این در حالی است که واحدهای تولیدی که 
به تعطیلــی اجباری مکلف شــده اند، از هیچ گونه 
حمایتــی برای جبران  هزینه های مالی، بیمه ای و 

کارگری خود برخوردار نمی شوند.
سبحانی در این نامه ادامه داد: با این حال، با توجه 
به تفاوت فاحش بین مصــرف برق در حلقه های 
مختلف زنجیره فولاد، ضروری اســت با بازنگری 
فوری در ابلاغیه اخیر، دســت کم امکان فعالیت و 
تولیــد برخی خطوط تولیدی در این زنجیره فراهم 

شود. 
برپایه این گزارش، مصــرف میانگین برق در هر 
ساعت بر اســاس تولید فعلی کشور در واحدهای 
کنسانتره ســازی ۳۳5، گندله ســازی ۴۴5، احیــا 
مستقیم آهن اســفنجی ۴۴۸، ذوب و فولادسازی 
ســه هزار و 7۱7، نورد مقاطع طویل ۱7۸ و نورد 

مقاطع تخت ۲۱۸ مگاوات است.
بــه گفته این مقــام صنفی، میــزان مصرف برق 
زنجیــره فولاد فقط در حلقه ذوب و فولادســازی 
بیشــتر از ســایر صنایع است و ســایر حلقه های 
زنجیره فولاد مصرفی مشــابه سایر صنایعی دارند 

که در حال حاضر مجاز به فعالیت هستند.

به نظر می رسد اعمال محدودیت در فعالیت 
مشاغل در موج های پی در پی ویروس کرونا 
بدون حمایت های دولت حالا کار را به جایی 
رسانده که دیگر مشاغل تن به محدودیت ها 
ندهند و یک کارشناس امور اصناف نیز ضمن 
تشریح شرایطی که دولت باید برای رعایت 
شــدن محدودیت ها اجرا کنــد، می گوید در 
شرایط فعلی اصناف چاره ای جز تخلف ندارند!

به گزارش ایســنا، کشــور از روز شنبه وارد 
پنجمین موج کرونا شــده؛ بــه طوری که 
در حال حاضر ۱۴۳ شهرســتان قرمز، ۱۸۶ 
شهرســتان نارنجی و ۱۱9 شهرستان نیز در 
وضعیت زرد قرار دارنــد. همچنین در هفته 
گذشته نسبت به هفته قبل، در کشور شاهد 
افزایش ۴0 درصدی در موارد سرپایی مثبت، 
افزایش ۱7 درصدی در موارد مثبت بستری 
و  افزایــش ۱0 درصدی در تعــداد بیماران 
فوتی هستیم. در این میان اما میزان رعایت 
پروتکل ها حدود ۶۶ درصد است که این رقم 

باید به ۸5 درصد برسد.
بر اساس دســتورالعمل های ستاد ملی کرونا 
در شــرایط قرمز فقط مشاغل گروه ۱  و در 
شرایط نارنجی مشاغل گروه ۱ و ۲ مجاز به 
فعالیت هستند، اما در حال حاضر مشاهدات 
میدانی نشــان می دهد که در تهران با وجود 
شرایط قرمز بیشتر مغازه های گروه ۲ از جمله 
رستوران ها، کافی شــاپ ها و فروشگاه های 

غیرضروری مانند پوشاک تعطیل نیستند.
البته این وضعیــت دور از انتظار نبود؛ چراکه 
یک روز پس از شــروع محدودیت ها رئیس 
اتاق اصناف تهران طی نامه ای به استانداری 
تاکید کــرد که نارضایتــی از ادامه تعطیلی 
صنوف بســیار بالاست و صاحبان صنوف و 
بازاریان تاکید دارنــد که باید همراه اصناف، 
ســازمان ها و ارگان هایی از جمله بانک ها، 
ســازمان های امور مالیاتی و... نیز همگام با 

اصناف تعطیل شوند.
او همچنین هشدار داده بود که اگر قرار باشد 
تعطیلی طبق روال گذشته صرفا برای حوزه 
اصناف اعمال شود، امکان نافرمانی صنوف از 
رعایت و پذیرش دستورهای صادرشده بسیار 

بالاست و ممکن است با چالش های خیابانی 
و اعتراضات صنفی همراه شود.

اعمــال محدودیت هــا در مــوج قبلی که 
ســهمگین ترین موج کرونایی بود و مشاغل 
گروه ۲، ۳ و ۴ را چهار هفته تعطیل کرد نیز 
انتقادات زیادی از سوی مسئولان صنفی به 
همراه داشت و در نهایت اتاق اصناف به ستاد 
ملی کرونا پیشنهاد داد که  مشاغل گروه ۲ که 
بیشترین واحدهای صنفی را شامل می شود، 
در شرایط قرمز نیز با تشدید پروتکل ها مجاز 

به فعالیت باشند که این پیشنهاد اجرا شد.
طبق اعلام مســئولان صنفی، حدود ۳5 تا 
۴0 درصد واحدهای صنفی اجاره ای هستند 
و نقش صنوف از شیوع ویروس کرونا کمتر از 
۱5 درصد بوده و سهم حمل و نقل عمومی در 

گسترش بیماری خیلی بیشتر است.

حمایت هایی که متناسب با آسیبهای 
وارده به مشاغل نبود

بر اساس جزئیات حمایت از مشاغل به شدت 
آسیب دیده از کرونا که اخیرا برای سال جاری 
تمدید و مواردی برای امســال به آن اضافه 
شد، علاوه بر برخی تسهیلات در حوزه بانکی 
و تعویق مهلت چک ها، مهلت ثبت نام مشاغل 

و کســب وکارهای به شدت آســیب دیده از 
کرونای متقاضی اخذ تسهیلات کرونایی نیز 

تا پایان شهریورماه ۱۴00 تمدید شده است.
البته بر اساس اعلام قبلی دبیر اتاق اصناف، 
سال گذشته تنها 7 درصد مشمولان وام کرونا 
از آن اســتقبال کردند که دلیل آن دریافت 
سخت این وام ها از بانک، بروکراسی اداری و 
نبود تفاوت بین وام های عادی و وام کرونایی 
و مبلغ پایین وام بود که به ازای هر کارگر ۱۲ 
تا ۱۶ میلیون تومان و تا سقف سه کارگر به 
واحد صنفی اختصاص پیدا می کرد و نرخ این 
وام ۱۲ درصد بود. در مجموع از نظر صنوف 
و مشاغل آسیب دیده از کرونا، این حمایت ها 
متناسب با میزان خسارات وارد شده به آن ها 
نبوده است.یکی از انتقاداتی که بارها در زمان 
محدودیت ها از ســوی مشاغل عنوان شده 
نیز در رابطه با مالیات است. مقامات صنفی 
خواستار بسته شدن حساب پرونده مالیاتی در 
روزهای تعطیلی صنوف هستند و می گویند 
امهال چند ماهه پرداخت مالیات ها به آن ها 

کمکی نمی کند.

اصناف چاره ای جز تخلف ندارند!
محمد علی صدیقی، عضو پیشــین هیئت 

رئیسه اتاق اصناف ایران نیز در ین رابطه در 
گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه عدم رعایت 
پروتکل های بهداشــتی از جامعه صنفی را 
نمی توان بــه کل اصناف تعمیم داد، تصریح 
کرد: می تــوان گفت رعایــت پروتکل ها و 
اعمال محدودیت های کرونایی نسبت به سال 
گذشته کم رنگ تر شده است، اما اینکه گفته 
شود کل اصناف از مصوبات ستاد ملی کرونا 

تبعیت نمی کنند درست نیست. 
وی با بیــان اینکه اصناف در کنار شــیوع 
ویروس کرونا با مشــکلات عدیده ای درگیر 
هستند، تصریح کرد: مصوبات ستاد ملی کرونا 
زمانی ۱00 درصد اجرا می شود که دولت به 
مشکلات اصناف بپردازد، در جهت حل آن ها 
اقدام و از اصناف حمایت کند. به عبارت دیگر 
اصناف در شــرایطی قرار گرفتند که چاره ای 

جز تخلف ندارند. 
صدیقی با بیان اینکه بر اساس آخرین آمار و 
اطلاعات حدود ۶7 درصد اصناف استیجاری 
هستند، تصریح کرد: البته آمارهای مختلفی 
در این رابطه وجــود دارد، اما می توان گفت 
که حداقل 50 درصد اصناف حتما استیجاری 
هستند که باید همه هزینه های ثابت و جاری 
واحدهای صنفــی از جمله اجاره، حامل های 

انرژی، بیمه، مالیــات و نظایر آن را پرداخت 
کنند، اما هیچ درآمدی نداشــته باشند. حتی 
با اعمال تخفیف در مالیات روزهای تعطیل 
موافقت نشــده و به طور کلی مالیات نسبت 
به سال گذشــته به صورت پلکانی افزایش 

داشته است. 
این کارشــناس حوزه اصناف با بیان اینکه 
90 درصد انرژی جامعــه صنفی و متولیان 
اصناف صرف دفاع شــر دولتی ها می شود، 
تصریح کرد: در شرایطی که بانکها باز هستند 
و صنوف مجبور بــه پرداخت بدهی معوقه، 
مالیات، عوارض شهرداری و امثال آن هستند 
نمی توان انتظار داشت که واحدهای صنفی 
تعطیل شوند و آنهایی که تعطیل می کنند در 
اصل ایثار کردند. از طرف دیگر در شرایطی 
کــه از اصناف مجبور به تعطیلی هســتند، 

کارمندان حقوق خود را دریافت می کنند. 

در چه شــرایطی محدودیت ها اجرا 
می شود؟

به گفته وی اتاق اصناف بر اجرای مصوبات 
ســتاد ملی کرونا اصرار دارد، اما برای اجرای 
آنها باید در همه اســتان ها، بانکها تعطیل و 
برای آن ها تســهیلات در نظر گرفته شود، 
ســهم بیمه اصناف بخشــیده و از ســوی 
دولت پرداخت شــود و برای سایر هزینه ها 
نیز تخفیف اعمال شود و بعد اصناف مکلف 
شوند واحدهای صنفی خود را تعطیل کنند. 
در این شــرایط فقط درگیر هزینه های ثابت 
خانوادگی خود هستند، اما در حال حاضر کارد 
به استخوان اصناف رسیده که اینگونه رفتار 

می کنند. 
صدیقــی در پایــان با بیان اینکــه اصناف 
بزرگترین ســمن موجود اســت که با چهار 
میلیــون واحد صنفــی با در نظــر گرفتن 
خانواده هایشان مجموعا یک سوم جمعیت را 
پوشــش می دهند و در تولید ناخالص داخلی 
۱۸ درصــد و در ایجاد اشــتغال ۱0 میلیون 
نفر سهم دارند، تصریح کرد:  در این شرایط 
بحرانی بــا توجه به گذار دولت هیچکس به 

مشکلات اصناف رسیدگی نمی کند.

چرا مغازه ها دیگر به محدودیت ها تن نمی دهند؟

محدودیت هایی که فقط در حد حرف است!

اخبار

مدیرعامل شــرکت تهیه و توزیع قطعــات و لوازم یدکی 
ایران خودرو )ایساکو( ضمن تاکید براینکه در شرایطی که به 
سبب مشکلات اقتصادی، فروش قطعات تقلبی تبدیل به 
معضلی در بازار لوازم یدکی شده است، فروشگاه های مجاز 
متعهدانه در تلاشــند تا قطعات اصلی و با کیفیت به دست 
مشــتریان برسد، از افزایش50 درصدی فروش لوازم یدکی 
معادل ۱۲00میلیارد تومان و افزایش سود عملیاتی به میزان 

۱070درصد در سال ۱۳99 خبر داد.
به گزارش ایســنا به نقل از ایســاکو، همایش سراســری 
فروشگاه های مجاز شرکت ایساکو و مدیران دفاتر منطقه ای 
با حضور مدیرعامل این شــرکت، به منظور تشریح اهداف 
فروش و هم اندیشــی در خصوص توسعه و ارتقای کیفیت 

فروش قطعات و لوازم یدکی به صورت برخط برگزار شــد 
و ضمن آن اهداف ایســاکو در حوزه فروش قطعات یدکی 
برای ســال جاری تشــریح شــد. در این نشست، مهدی 
مونســان- مدیرعامل شرکت تهیه و توزیع قطعات و لوازم 
یدکی ایران خودرو )ایساکو( - اظهار کرد: در راستای اصلاح 
فرآیندهای کسب و کار، برنامه ای سه ساله را از سال گذشته 
آغاز کرده ایم که طی آن 5۶ فرآیند در سال گذشته به شکل 
موثری تغییر یافته است. با ادامه این تغییرات فرآیندی امید 
اســت تا پایان ســال ۱۴0۱ بتوانیم به بهترین و پربارترین 
ســاختار تامین و فروش دســت یابیم.وی افزود: به منظور 
حمایت از شــبکه فروشــگاه های مجاز و مشتریان، طرح 
فروش تســهیلاتی قطعات که طی سال های اخیر اجرایی 

شــده بود، با جدیت بیشتر و تخصیص تسهیلات تا سقف 
۱۲0 میلیون تومان با همکاری بانک رســالت ادامه خواهد 
یافت. همچنین امسال با فراهم کردن امکان فروش اینترنتی 
قطعات از طریق فروشگاه های مجاز، گام مهم دیگری برای 
سهولت خرید و افزایش سطح دسترسی مشتریان، خصوصا 
در شرایط کرونایی برداشته خواهد شد.مونسان ضمن ابراز 
تاسف از تولید روزانه حجم بالای لوازم یدکی در کارگاه های 
زیرزمینی اظهــار کرد: قطعات تقلبــی تولیدی یا قطعات 
بی کیفیت وارداتی در اختیــار مردم قرار می گیرد که علاوه 
بر ایجاد خطرات جانی و مالی برای مردم، ســبب آسیب به 
تولید داخل و ایجاد مشکلات اقتصادی برای تولیدکنندگان و 

فروشندگان قطعات اصلی و با کیفیت می شود.

تولید بالای لوازم یدکی تقلبی در کارگاه های زیرزمینی

»لطفا سند بدهید«!

جنجال فروش ۸۰۰ خودروی لوکس به شوتی ها رسید
بــه دنبال مطرح شــدن فــروش ۸00 
خــودروی لوکس خارجی و ورود آنها به 
بازار، مسئولان ســازمان اموال تملیکی 
ضمن رد ایــن ادعا، تاکیــد کردند که 
اگر خودرویــی فروش رفته، خودروهای 
تولید داخل که شوتی و حامل کالاهای 
قاچاق هســتند، بوده است. با این حال 
اگر کسی مدرک و ســندی در رابطه با 
فــروش خودروهای لوکــس خارجی از 
ســوی این ســازمان دارد آن را مطرح 
کند تا ما هم در جریان قرار بگیریم که 
چه زمانی ایــن خودروها را فروخته ایم، 
در حالی کــه اصلا چنین مجوزی صادر 

است. نشده 
خودروهای  حواشی  ایســنا،  گزارش  به 
دپو شــده در گمرک و آنچه که متروکه 
اعــلام و برای تعییــن تکلیف در اختیار 
سازمان اموال تملیکی است، ظاهرا قرار 
نیســت به پایان برســد و هر بار جریان 

خاص خود را دنبال می کند.
 اخیرا دبیر انجمن وارد کنندگان خودرو 
از ایــن کــه ۱000 دســتگاه خودروی 
لوکــس خارجــی بــه ســازمان اموال 
تملیکــی واگذار شــده و اخیــرا حدود 
۸00 دســتگاه آن به مزایــده و فروش 
رفته ســخن گفته اســت؛ موضوعی که 
با توجه بــه جریانی کــه تعیین تکلیف 
خودروهــای وارداتی مانده در گمرک و 
سازمان اموال تملیکی طی می کند قابل 
توجه بود، چرا که حداقل دو سالی است 
و صاحبان  مربوطــه  ســازمان های  که 
این خودروها درگیــر تعیین تکلیف آنها 
نتیجه نرســیده است.با  به  بوده و هنوز 

این حال موضوع فروش ۸00 دســتگاه 
خــودروی خارجــی از ســازمان اموال 
تملیکــی مــورد پیگیری قــرار گرفت 
و میرمعینــی - معــاون بهره برداری و 
فروش سازمان اموال تملیکی - در این 

ارائه کرد. ایسنا  به  رابطه توضیحاتی 

لطفا مــدارک بدهید، ماهم مطلع 
شویم

ایــن مقام مســئول در ســازمان اموال 
خــودروی  فروش  هرگونــه  تملیکــی 
لوکــس از ســوی این ســازمان را رد 
کرد و گفت: ســازمان امــوال تملیکی 
خودروهای در اختیار را از طریق سامانه 
تــدارکات الکترونیــک دولت به فروش 
می رســاند و با ورود به آن مشخصات 
خودروهای فروخته شــده قابل مشاهده 
انجمن  دبیر  این که  بنابراین  بود؛  خواهد 
واردکنندگان خودرو تشــخیص داده اند 

۸00 خــودروی لوکس وارد بازار شــده 
است لطف کرده و اعلام کنند براساس 
کدام اســناد و مــدارک ایــن موضوع 
را مطــرح کرده اند و آن را بــه ما ارائه 
کنند تا اطــلاع پیدا کنیم چه طور ۸00 
خودروی لوکس را در بــازار به فروش 

رسانده ایم که از آن خبر نداریم!

شوتی  شده  فروخته  خودروهای   
و حامل قاچاق است

وی با بیان اینکه تمام خودروهایی که در 
مدت گذشته از طریق سازمان به فروش 
رفته مربوط به خودروهای شوتی قاچاق 
و حامــل کالای قاچاق بــوده که پلاک 
داخلی و تولید داخل هســتند، افزود: این 
در حالی اســت که طبق قانون مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز هر وســیله ای که با آن 
کالای قاچاق حمل می شود از سواری تا 
کامیون، لنج یا کشتی در زمره کالاهای 

قاچــاق قرار می گیــرد و باید طی فرایند 
مشــخص، فروش رفته و حاصل آن به 
خزانه دولت واریز شود.میر معینی با اشاره 
به اینکه سازمان برای فروش خودروهای 
حامل قاچاق با اســتعلام از راهنمایی و 
رانندگی و همچنین تایید اصالت پلاک و 
شــماره شاسی و موتور با احتساب هزینه 
پارگینگ، مالیات و غیره آن را در مزایده 
عمومی مطرح می کند، یادآور شد که این 
خودروها بیشتر شــامل وسائط نقلیه اعم 
از سمند، پژو یا کامیونت و کامیون هایی 
که حامل بار قاچاق بــوده که به تملک 
دولت درآمده  که روندی معمول فروش 

و مستمر است.

خودروهای  فــروش  مجوز  هنوز 
وارداتی صادر نشده است

این مقام مســئول در ســازمان اموال 
بــه  ای  اشــاره  همچنیــن  تملیکــی 

بلاتکلیفــی خودروهــای خارجی مانده 
در گمــرک کــه بایــد از ســوی این 
ســازمان تعیین تکلیف شــود داشت و 
اراده  محکمی در  گفت که  متاســفانه 
تکلیف  تعیین  برای  گذشــته  سال های 
برخی دستگاه  از ســوی  این خودروها 
هــای ذیربط وجود نداشــته و ما هنوز 
تعیین  یــا هرگونــه  مجوز فــروش و 
تکلیفــی در رابطه با خودروهای لوکس 
وارداتی در اختیار را نداریم چه برســد 
که آن را به مزایده گذاشته و بفروشیم.

شایان ذکر اســت، اخیرا مصوبه ای از 
دولت  هیات  اقتصادی  کمیسیون  سوی 
تدین گردیده که در صــورت تایید در 
خودروهای  تمامی  تکلیف  دولت  هیات 
گزارش  شــد.به  خواهد  روشن  رسوبی 
ایســنا، آنچــه اخیرا گمــرک ایران در 
گزارش خود اعلام کرد نشــان داد که 
از حدود ۱۲ هزار خودرو وارداتی که در 
چند سال گذشته با موانع تعیین تکلیف 
و ترخیــص مواجــه بوده انــد، با وجود 
ترخیص،  برای  دولت  هیات  مجوزهای 
۲۲۴9 دســتگاه در گمرک  همچنــان 
باقی مانــده که بین ایــن خودروهای 
لوکس تعداد زیادی فاقد ثبت سفارش، 
برخــی دارای پرونــده قضایــی و در 
مــواردی هم ممنوع الورود هســتند از 
یا  آمریکا  ســاخت  خودروهــای  جمله 

بالای ۲500 سی سی.
این در حالی اســت کــه بارها موضوع 
تعیین تکلیف خودروها مطرح بود و هر 
بــار ایراداتی از جمله ثبت ســفارش یا 

استاندارد مانع شده است.
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شهرستان اخبار

خبر

 بهره برداری
 از ۲۷۴ کلاس درس جدید 
در  آذربایجان غربی برای 

سال تحصیلی جدید

ارومیه- خبرنگارمملکت مدیرکل نو سازی، توسعه و 
تجهیز مدارس آذربایجان غربی گفت: ۲۷۴ کلاس 
درس در قالب ۴۴ مدرســه در استان اکنون در حال 
ساخت اســت که برای سال تحصیلی جدید آماده 

بهره برداری می شود.
سپیده طیب قاســمی  افزود: همزمان با آغاز سال 
تحصیلی آینده این کلاســها در سطح استان آماده  
پذیرش دانش آموزان خواهد شد که از این تعداد، ۶ 
مدرسه با  ۳۹ کلاس درس با همت خیرین و هزینه 

۱۲۷ میلیارد ریال احداث می شود.
وی اضافه کرد: ۲۰ مدرســه نیز با ۱۱۰ کلاس با 
مشارکت خیرین و دولت با هزینه یک میلیارد و ۱۸۰ 
میلیون ریال در حال ساخت بوده و  ۱۸ مدرسه نیز 
با ۱۲۵ کلاس درس با هزینه دولت به میزان ۹۹۰ 
میلیارریال احداث، تجهیز و تحویل اداره کل آموزش 

و پرورش آذربایجان غربی خواهد شد.
وی گفت: بــرای جبران این کاســتی هم اکنون 
آذربایجان غربی نیازمند ۶ هزار کلاس درس است تا 
تراکم دانش آموزی در کلاسهای استان کاهش یابد 
و میانگین فضای آموزشی که ۵.۱۸ متر به ازای هر 

دانش آموز است محقق شود.
مدیر کل نوسازی توسعه و تجهیز مدارس آذربایجان 
غربــی در این باره با قدردانی از حمایت و همراهی 
مســوولان ملی، اســتانی و خیرین گفت: از سال 
۱۳۹۲ تــا ۱۳۹۹مجموع کلاس های بهره برداری 
شــده در آذربایجان غربی بیش از ۶۱۰ باب فضای 
آموزشی و ۲ هزار و ۹۹۲ کلاس درس است که به 
طور میانگین روزانه یک باب کلاس درس به فضای 
ایمن آموزش اســتان اضافه شده است و با احداث 
این کلاس ها درصد کلاس های نیازمند تخریب و 
بازسازی و مقاوم سازی استان از ۳۰ درصد به ۷/۲۰ 

درصد کاهش یافته است. 
طیب قاسمی افزود: در ابتدای سال ۱۳۹۷ تعداد ۶۳ 
باب کلاس درس خشــتی و گلی در استان وجود 
داشــت که با تلاش های صورت گرفته و براساس 
سیاســت های ابلاغی سازمان مرکزی تمامی این 

کلاس ها تا مهر ماه ۱۳۹۸برچیده شد.
آذربایجان غربی دارای ســه میلیون و ۲۶۰ هزار نفر 
جمعیت است که ۶۲۵ هزار نفر از این تعداد شامل 
حدود ۱۹ درصد جمعیت را دانش آموزان تشکیل می 

دهند.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی 
کرمانشاه:

بیش از ۴ درصد محصولات 
کشاورزی کشور در 

کرمانشاه تولید می شود

کرمانشاه - فریده محمدی-خبرنگارمملکت- رییس 
سازمان جهاد کشــاورزی استان کرمانشاه با اشاره 
به تولید ســالانه بیش از پنج میلیون و ۵۷ هزار تن 
محصولات کشــاورزی در استان، گفت: این مقدار 
چهار و نیم درصد تولیدات کل کشور را شامل می 

شود.
نوربخش حاتمی  در شــورای گفت و گوی دولت 
و بخش خصوصی که در ســالن شــهدای دولت 
اســتانداری برگزار شــد، اظهار داشــت: در استان 
کرمانشاه سالانه بیش از چهار میلیون و ۱۴۹ هزار 
تن تولیدات زراعی و ۳۴۰ هزار تن محصولات باغی 

تولید می شود.
وی ادامه داد: با توجه به تولید بیش از ۱۰۶ میلیون و 
۱۴۳ تن محصولات زراعی و باغی در کشور، استان 

کرمانشاه سهم ۴.۲۲ درصدی از این تولیدات دارد.
حاتمی کل تولیدات آبزیان استان را ۲۳ هزار تن و 
۶۰۵ کیلوگــرم اعلام کرد و گفت: با توجه به تولید 
۵۲۶ هــزار و ۷۲۹ تنی این محصول در کشــور، 
کرمانشاه سهم ۴.۴۸ درصدی را به خود اختصاص 

داده است.
رییس سازمان جهاد کشاورزی کرمانشاه یادآوری 
کرد: اســتان ما هم اکنــون ۱۱.۴۵ درصد از کل 
تولیدات دامی خود را با تولید ۵۴۴ هزار و ۲۲۱ تن به 

خود اختصاص داده است.
وی تولیدات دامی کل کشور را چهار هزار و ۷۵۲ تن 

در سال اعلام کرد.
حاتمی اراضی زارعی استان کرمانشاه را بیش از ۸۹۹ 
هزار هکتار عنوان و با بیان اینکه سطح زیر کشت 
محصولات باغی به ۴۲ هزار و ۱۵۲ هکتار می رسد، 
جمعیت دامی استان را نیز چهار میلیون و ۹۵۸ هزار 

و ۵۱۱ واحد اعلام کرد.

استاندار :
 نرخ تورم در مازندران

 ۳ درصد کمتر از میانگین 
کشوری است

ساری-خبرنگارمملکت -اســتاندار مازندران گفت: 
براســاس آمار مرکز آمــار کشــور،میانگین تورم 
کشوری ۴/۳۶ است و جزء دو استان برتری هستیم 
کــه ۳/۳۳ تورم داریم و ایــن رقم ۳ درصد کمتر از 
میانگین کشوری است؛ این به این دلیل نیست که 
ما خوشحالیم که۳۳ درصد تورم داریم و مشکلات 

مردم را نمی بینیم.
احمد حسین زادگان در جلسه شورای برنامه ریزی 
استان اظهارکرد:  با توجه به شرایط حاضر با پذیریش 
نقاط ضعف دربخش های مختلف، عملکرد دولت در 
مازندران در  پروژه های عمرانی،حفظ و ایجاد اشتغال، 
کاهش نرخ بیکاری و افزایش فعالیت های اقتصادی 

با قوت پیگیری و محقق شده است.
استاندار مازندران بیان کرد: نمی خواهم بگویم شرایط 
ایده ال و قابل قبول اســت، اما باتوجه به شــرایط 
سخت کشور ،تحریم های ظالمانه، موانع و مشکلات 
بلایای طبیعی، ســیل وکرونایی که ۱۶ ماه کشور 
رادرگیر کرده، ســعی کردیم با همکاری و همراهی 
همه ی بخش های حاکمیتی به تناسب شرایط را 

مدیریت کنیم.
وی افزود: نرخ بیکاری ۷/۹ درصدی، رساندن رشد 
مشارکت اقتصادی ۴۱ درصد به ۴۴ درصد و مدیریت 
بیماری کرونا با همراهی ســربازان خط مقدم حوزه 
ســلامت و همه ی بخش ها و نهادهای استان از 
جمله دستاوردهایی بوده که نباید آن را تضعیف کرد.

وی ادامه داد: براساس آمار مرکز آمار کشور، میانگین 
تورم کشوری ۴/۳۶اســت و جزء دو استان برتری 
هستیم که ۳/۳۳ تورم داریم و این رقم ۳ درصد کمتر 
از میانگین کشوری است و این به این دلیل نیست 
که ما خوشحالیم که۳۳ درصد تورم داریم و مشکلات 

مردم را نمی بینیم.
اســتاندار مازندران افزود: یک بخش از دلایل عقب 
ماندگی در استان همین بحث های انحرافی است 
که این منجر به واگرایی در استان شده و به شدت به 

توسعه آسیب می رساند.

مدیرعامل آب منطقه ای استان:
۲ دشت کرمانشاه در حال 

نشست است
کرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگارممکلت- به گفته 
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان کرمانشاه، دو 
دشت حسن آباد- شیان و روانسر- سنجابی ممنوعه 

بحرانی شده و در حال نشست کردن هستند.
محمودرضا شهلایی در جلسه شورای گفت وگوی 
دولت و بخش خصوصی استان کرمانشاه با بیان اینکه 
وضعیت منابع آبی در کشور و کرمانشاه با محدودیت 
مواجه است، گفت: این امر باعث شده عمق چاه های 

استان برای رسیدن به آب بسیار زیاد شود.
وی ادامه داد: طی ۱۰ ســال اخیر اکثر دشــت های 
اســتان ممنوعه یا ممنوعه بحرانی شده اند، یعنی 

میزان تخلیه و تغذیه در آنها برابر نیست.
مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای استان کرمانشاه 
اظهار کرد: هم اکنون دو دشــت روانسر-سنجابی 
و حسن آباد-شــیان ممنوعه بحرانی شده و در حال 

نشست کردن هستند.
شهلایی یادآور شد: نشست کردن دشت به این معنی 
است که سفره آب زیرزمینی از حیز انتفاع خارج شده 
و حتی اگر ترسالی هم داشته باشیم دیگر به حالت 

اولیه برنخواهد گشت.
وی مدیریت وضعیت چاه ها و برداشت آنها را عامل 
تاثیرگذار بر وضعیت سفره های آب زیرزمینی دانست 
و تاکید کرد: در استان ۱۰ هزار حلقه چاه کشاورزی 
داریــم و نزدیک به پنج هزار حلقه چاه غیرمجاز نیز 

برآورد شده است.
در ادامــه نوربخش حاتمی رئیس ســازمان جهاد 
کشاورزی استان کرمانشاه نیز اشاره ای به وضعیت 
متقاضیان تراکتور در استان داشت و گفت: حدود ۱۰ 
تا ۱۵ هزار نفر در استان پشت نوبت دریافت تراکتور 

هستند.
وی بــا بیان اینکه بخش قابل توجهی از این تقاضا 
کاذب و ناشی از اختلاف قیمت بیش از ۲۰۰ میلیون 
تومانی تراکتور سهمیه ای و بازار است، عنوان کرد: 
بر همین اســاس تعداد متقاضیان واقعی تراکتور در 
اســتان دو هزار تا ۲۵۰۰ نفر است. رئیس سازمان 
جهاد کشاورزی استان کرمانشاه سهمیه تراکتوری که 
سال گذشته به استان اختصاص یافته را ۸۷۰ دستگاه 
اعلام کرد و افزود: سهمیه امسال نیز در مرحله اول 
۴۵۰ دستگاه اســت که امیدواریم تا پایان سال به 

۱۲۰۰ دستگاه برسد.

عملیات مرمتی بازار قلعه 
محمود کرمان آغاز شد

میراث فرهنگی  کرمان-خبرنگارمملکت-معــاون 
اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
اســتان کرمان از آغاز عملیات مرمتی بازار محمود 

کرمان خبر داد.
»مجتبی شفیعی«  با اعلام این مطلب اظهار کرد: 
در این عملیات مرمتی استحکام بخشی، نماچینی و 
اندودگچ بخشی از این بازار تاریخی با اعتباری معادل 

یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال انجام می شود.
وی افزود: در ســال های گذشــته نیز فعالیت های 
مرمتــی همچون سبک ســازی و انــدود کاه گل، 
سقف پوشی و همچنین سیمگل نمای کوچه این بازار 
انجام شده است. شفیعی با اشاره به اینکه قدمت بازار 
قلعه محمود کرمان به قرن هشتم تا دوره قاجار باز 
می گردد بیان کرد: این بازار که به عنوان قدیمی ترین 
بازار کرمان شهرت دارد دارای حمام، آب انبار، تکیه 

و مسجد است.

اردبیل-خبرنگارمملکت- اســتاندار اردبیل 
گفت: رشــد صنعتی استان اردبیل در یک 
ســال اخیر بیش از چهار درصد بوده و این 
روند رشد و توسعه با شدت ادامه پیدا می کند.
اکبر بهنام جو ۲۰ تیر در مراسم آغاز عملیات 
احداث مجتمع فولادی مبیــن در اردبیل 
اظهــار کرد: در حال حاضــر بیش از ۶۰۰ 
هــزار تن محصولات فولادی در اســتان 
تولید می شــود که راه اندازی این مجتمع 
در تأمین مواد اولیه و تکمیل زنجیره تولید 
در این بخش بســیار مؤثر خواهد بود. وی 
بــه ویژگی های این مجموعــه تولیدی با 
سرمایه گذاری ســه جانبه شرکت توسعه 

معادن و فلزات، ایرتیک و چادر ملو اشــاره 
کرد و گفت: در کمتر از ۳۰ ماه قرار اســت 
ایــن مجموعه تولیدی راه اندازی شــود تا 
بخش عظیمی از آهن اســفنجی استان و 
سایر مناطق تأمین شود. استاندار اردبیل رشد 
صنعتی استان را چهار درصد اعلام کرد و 
افزود: امسال نیز توسعه صنعتی استان با یک 
گام جهشی مورد توجه قرار گرفته و با افتتاح 
هر ماه یک واحد صنعتی تلاش خواهیم کرد 
تا به این پروســه و فرآیند سرعت بیشتری 
ببخشــیم. بهنام جو به صــدور مجوزهای 
احداث این مجتمع در کمتر از ۱۵ روز اشاره 
کرد و ادامه داد: قرار شده سرمایه گذار منابع 

برق و آب را با احداث نیروگاه و تصفیه خانه 
پساب صنعتی تأمین کرده و ما نیز متعهد 
به تعریض و دو بانــده محور آبی بیگلو به 
اردبیل شــده ایم. وی در بخش دیگری از 
سخنان خود خاطر نشان کرد: تمام تلاشمان 
بر این است تا ســرمایه گذاران با کمترین 
دغدغه در ســنگر تولید حضور پیدا کنند تا 
در ســالی که مزین به تولید، پشتیبانی ها و 
مانع زدایی هاست این جبهه مورد توجه قرار 
گیرد. بهنام جو اضافه کرد: با توجه به نزدیکی 
این کارخانه به خط راه آهن اردبیل – میانه 
امیدواریم بخش عظیمی از حمل و نقل بار 
و مــواد اولیه از طریق این خط ریلی انجام 

شده و هزینه های تولید نیز به مراتب کاهش 
پیدا کند. در این مراســم نماینده ولی فقیه 

در استان و امام جمعه اردبیل نیز به جنگ 
سخت تحریم دشمنان علیه انقلاب اسلامی 
اشــاره کرد و ادامــه داد: در این تحریم ها 
سرمایه گذاران و کارآفرینان داخلی با چنگ 
و دندان از استقلال و عزت کشور صیانت 
کرده و موفق شــدند بهترین تکنولوژی ها 
را تهیه و فراهم کنند. آیت الله ســید حسن 
عاملی بیان کرد: رشد صنعتی کشور در اوج 
تحریم های ظالمانه دشمنان بی نظیر است 
و استان اردبیل از این قافله عقب نمانده و 
خوشحال هستیم که از امروز این استان نیز 
به قافله تولید فولاد و محصولات صنعتی در 

این بخش افزوده می شود.

رشد 4درصدی صنعت در یک سال اخیر در اردبیل

اخبار

البرز  -  حیدری-خبرنگارمملکت- مدیرکل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای اســتان تهران ، از اجرای عملیات 
میکروسرفیسینگ )آسفالت حفاظتی( در آزاد راه تهران 
– قــم به طول ۵۵ کیلومتر و با اعتباری افزون بر ۲۵۶ 

میلیارد ریال خبر داد .
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی)تهران(، 
حیدر نوروزی مدیرکل راهــداری و حمل و نقل جاده 
ای استان تهران ، از اجرای عملیات میکروسرفیسینگ 
)آســفالت حفاظتی( در آزاد راه تهران - قم به طول ۵۵ 
کیلومتر و با اعتباری افــزون بر ۲۵۶ میلیارد ریال خبر 
داد و گفت: روکش آسفالت حفاظتی میکروسرفیسینگ 
از روش های جدید ترمیم و نگهداری راه ها اســت، که 

این طرح با هدف آب بندی سطحی جاده ها، جوان سازی 
آســفالت های قبلی، بهبود اصطکاک ســطح محور و 
افزایش عمر روســازی در آزاد راه تهران - قم اجرایی 

شده است .
وی افزود: فاز اول اجرایی شدن عملیات مذکور شامل 
تراش و اجرای آســفالت جایگزین در محور تهران به 
سمت قم و در محدوده استحفاظی به طول ۵ کیلومتر 
اجرا شــده که فاز دوم اجرای پروژه آســفالت حفاظتی 
میکروسرفیســینگ به عنوان جایگزین لایه توپکا در 

محدوده فوق به طول ۵۵ کیلومتر در حال اجراست.
 نوروزی در خصوص مزایای پوشش محافظتی آسفالت 
میکروسرفیسینگ تصریح کرد: پر کردن گود افتادگی ها 

و اصلاح ناهمواری های عرضی و طولی جاده، پرکردن 
درزها و ترک های کم عمقی و سطحی، جلوگیری از 
نفوذ آب به بدنه راه و در نتیجه جلوگیری از نشســت و  
ایجاد ترک، زیبایی بیشتر جاده، رفع قیرزدگی سطحی، 
کاهش خطرات و معضلات ناشی ازاختلال در ترافیک 
به علت ســرعت بالای اجرا، هزینه کمتر اجرا نسبت 
به آســفالت گرم، عدم نیاز به شانه سازی بعد از انجام 
روکش)حفظ وتطابق با وضعیت موجود شــانه سازی(، 
عمل آوری آن بدون نیاز به دستگاه های مختلف مانند 
غلطک، امکان بازگشایی مسیرو عبور ترافیک کمتر از 
یک ساعت وکاهش هزینه های نگهداری از مزیت های 

این نوع آسفالت است.

با اعتباری بیش از  ۲۵۶ میلیارد ریال اجرایی شد:

 عملیات آسفالت میکروسرفیسینگ در آزاد راه تهران-قم

چگنــی- عالیخانــی  احســان   - اصفهــان 
خبرنگارمملکت:شهردار اصفهان گفت: پروژه های متعدد 
شهر اصفهان از عید قربان تا عید غدیر رونمایی و افتتاح 

می شود.
 اله نــوروزی در ارتباط زنده رادیویی با برنامه »ســلام 
اصفهان« اظهــار کرد: برنامــه افتتاحیه های هفتگی 
شهرداری اصفهان، با سرعت جلو می رود و این روزها به 

دلیل تعدد پروژه های آماده بهره برداری، در فاصله عید تا 
عید )اعیاد قربان تا غدیر( هر روز رونمایی و افتتاحیه هایی 

پیش بینی شده است.
وی ادامه داد: برخی از این طرح ها در قالب های رسانه ای 
به شهروندان تقدیم و برخی هم با حضور محدود دست 
اندرکاران در فضای باز بهره برداری می شود و در کل بر 

اساس ابلاغیه های ستاد کرونا عمل خواهیم کرد.  

شــهردار اصفهان تصریح کرد: از جملــه این طرح ها 
بهسازی و نوسازی ۵ ورزشگاه از سوی سازمان فرهنگی 
- اجتماعی ورزشی شــهرداری اصفهان است تا سرانه 
فضاهای ورزشــی شــهر در نقاط مختلف افزایش یابد 
و در تابســتان زمینه بهره برداری از اوقات فراغت سالم 
و امکانات ورزشــی - تفریحی برای کودکان، جوانان و 

نوجوانان فراهم شود. 
وی ادامه داد: ســال گذشــته هم ۲۰ ورزشگاه در نقاط 
مختلف شــهر، تجهیز و نوسازی شد و ۱۰ ورزشگاه هم 
در این چهار سال در نقاط مختلف شهر به ویژه مناطق 

کمتربرخوردار از جمله زینبیه ساخته شد.
نوروزی بیان کرد: در هفته جاری، پلاک های پستی شهر 
اصفهان با همکاری اداره کل پست و شهرداری اصفهان 
رونمایی خواهد شد، این پلاک ها دارای امکاناتی مانند 
کدخوان دیجیتال اســت و امکان دریافت کدپســتی و 

اطلاعات دیگر از طریق بارکدها وجود دارد.
وی افزود: این طرح به ســاماندهی پلاک های پستی، 
زیبایی چهره شهر و همسان شدن پلاک ها کمک می 
کند که همزمان با رونمایی نصب آن در منطقه هشــت 

آغاز می شود. 

شهردار اصفهان خبر داد: 

ساخت 10 ورزشگاه  در شهر اصفهان طی 4 سال اخیر

خبر

طی ۳ ماه نخست سال جاری انجام شد؛
 اشتراک پذیری بیش از ۷ هزار مشترک جدید گاز

 در استان اصفهان
اصفهان - احسان عالیخانی چگنی-خبرنگارمملکت:بیش از ۷ هزار و ۳۶۰ مشترک جدید طی سالجاری به تعداد 
مشترکین گاز طبیعی افزوده شد. سید مصطفی علوی مدیر عامل این شرکت با اشاره به اینکه از ابتدای سال جاری 
تاکنون بیش از ۷۴ هزار متر شبکه گاز رسانی در سطح استان اجرا شده، افزود: روند توسعه گازرسانیتا ۶۰۰ کیلومتر 
در سال جاری ادامه خواهد داشت. مهندس علوی، گفت: با احتساب این میزان مشترک جذب شده در سطح استان، 
تعداد کل مشترکین گاز طبیعی استان به بیش از یک میلیون و ۹۴۰هزار مشترک در سه بخش خانگی، صنعتی و 
عمومی رسید و همچنین با انجام شبکه گذاری های جدید طی سه ماهه نخست سالجاری، درحال حاضر میزان 
شبکه های گاز استان بیش از ۲۷ هزار کیلومتر است. وی، با اشاره به دشواری شبکه گذاری گاز طبیعی در مناطق 
کوهستانی، گفت: در مناطق غرب استان به واسطه کوهستانی بودن منطقه و پراکندگی روستاها شبکه گذاری گاز 
طبیعی با دشواری هایی همراه است که هم هزینه و هم زمان اجرای پروژه ها را تحت تاثیر قرار می دهد بگونه 
ای که در برخی نقاط به منظور جابه جایی لوله های گاز از چهارپایان نیز کمک گرفته ایم ولی با همه این مسائل 
شبکه گذاری در سطح استان کماکان با همت و جدیت مسئولین و پیمانکاران به سرعت در حال انجام است و 
در آینده ای نزدیک شاهد بهره برداری از ۷ روستای دیگر در منطقه فریدونشهر واقع در غرب استان خواهیم بود. 
مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان، در پایان یادآور شد:ضریب نفوذ گاز طبیعی در جمعیت شهری استان۱۰۰ 
درصد و در جمعیت روستایی ۹۹.۰۸ درصد است و تا پایان سال جاری نیز با بهره برداری از ۷ روستای دیگر تقریباً 

اکثر روستاهای بالای ۲۰ خانوار سطح استان از نعمت گاز طبیعی بهره مند خواهند شد.

معاون بهره برداری شرکت فولاد مبارکه مطرح کرد
پشتیبانی فولاد مبارکه از صنایع استراتژیک کشور برای قطع وابستگی خارجی

اصفهان - احسان عالیخانی چگنی-خبرنگارمملکت: بومی 
سازی ۱۴۴ هزار قطعه و تامین ۹۰ درصدی نیاز فولاد مبارکه 

از طریق تعامل یا ۳ هزار شرکت داخلی
معاون بهره برداری شــرکت فولاد مبارکه در گفتگوی ویژه 
خبری شبکه اصفهان گفت: رد پای شرکت فولاد مبارکه در 
پشتیبانی از تولید و زدودن موانع در صنعت کشور مشهود است 
و سهم این شرکت تامین ۵ درصد تولید ناخالص ملی در بخش 

صنعت است
عباس اکبری محمدی، معاون بهره برداری شــرکت فولاد 
مبارکه،  درگفتگوی ویژه خبری شــبکه اصفهان، با موضوع 
»نقش گروه فولاد مبارکه در صنعت کشور و سهم این مجموعه 
در تولید ناخالص ملی« اظهار کرد: از سال های گذشته، شرکت 
فولاد مبارکه با برنامه ریزی و توســعه بومی سازی توانست 
وابستگی به واردات را کاهش دهد به گونه ای که امروز بالغ بر 
۱۴۴ هزار قطعه در این شرکت بومی سازی شده است. تاکنون 
شرکت فولاد مبارکه تجربه ۳ بار تحریم شدن را از سر گذرانده 

و با حمایت الهی و تکیه بر توان و دانش داخلی توانســت از 
این بحران ها رهایی یابد.  وی با اشــاره به محصولات جدید 
شــرکت فولاد مبارکه اظهار کرد: در حال حاضر تمرکز این 
شــرکت بر تولید محصولاتی است که به نیاز صنایع داخلی 
کشور پاسخ دهد. ابتدای راه اندازی تعداد گریدهایی که فولاد 
مبارکه در زمینه تختال تولید می کرد نزدیک به ۱۳۰ گرید بوده 
که این تعداد در حال حاضــر به بیش از ۳۵۰ گرید مختلف 
رسیده اســت. همچنین در زمینه ورق های سرد و گرم نورد 
شــده از ۱۳۰ گرید مختلف در ابتدا به بیش از ۵۳۰ گرید در 
حال حاضر رسیده که نشان دهنده توسعه محصولات جدید در 
شرکت فولاد مبارکه است. اکبری در زمینه برنامه ریزی برای 
ادامه تولید محصولات جدید گفت: ما برای تولید محصولات 
جدید برنامه ســالانه داریم و در سال جاری تولید ۸ محصول 
جدید در دستور کار شرکت فولاد مبارکه قرار دارد که یکی از 
آن ها در حال حاضر برای مشتری ارسال شده و نتایج مثبتی 

داشته است. سایر محصولات هم در جریان تولید قرار دارند. 

مدیرعامل آب منطقه ای استان:
 راهکار اساسی تأمین آب شرب گلستان استفاده

 از آب دریا است
گــرگان- زواریــی -خبرنگارمملکــت- 
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای گلستان 
گفت: در افــق درازمــدت ۱۴۲۵ راهکار 
اساسی تأمین آب شرب در استان، استفاده 

از آب دریا است.
سیدمحسن حســینی در جلسه با مجمع 
نمایندگان استان گلستان اظهار کرد: بعد از 
انتصاب اینجانب در مردادماه سال ۹۹، یکی 
از دغدغه ها موضوع آب شرب استان بود که 

بررسی های فراوان و پیگیری های زیادی به انجام رسید. در این بررسی ها مشخص شد ک طرح جامع 
آب شرب استان در سال های قبل مصوب شده که با توجه به شرایط جدید استان، اصلاح شد و در حال 

گرفتن مصوبه نهایی از وزارت نیرو است.
وی افزود: در بخش درازمدت به این نتیجه رسیدیم که راهکار اساسی تأمین آب شرب در استان استفاده 
از شیرین سازی آب به میزان ۵۰ میلیون مترمکعب است که برای این کار باید ۱۰۰ میلیون آب را شیرین 
سازی کرد. با پیگیری های انجام شده، مجوز شیرین سازی در وزارت نیرو در حال نهایی شدن است و در 

آینده نزدیک این مجوز صادر می شود.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای گلستان با اشاره به اینکه در میان مدت نیز نیازها احصاء و منابع بررسی 
شده است، تصریح کرد: در بخش میان مدت، با چهار طرح سد میرداماد، سد قره چای، افزایش تخصیص 
شرب سد نرماب و استفاده از تخصیص ۱۰ میلیون مترمکعبی سد گله ورد برای تأمین آب شرب استان 

تلاش می کنیم.
حسینی خاطرنشان کرد: در بخش کوتاه مدت نیز تمام دغدغه ما اجرای ۶ طرح آبرسانی در استان است که 
در قالب این ۶ طرح، حفر تعدادی چاه، چند ایستگاه پمپاژ، چند مخزن، اتصال چاه ها به هم، سیستم های 

برقی، خطوط انتقال آب و... در حال انجام است.
وی به افزایش حدود هشت برابری اعتبارات این ۶ طرح آبرسانی اشاره کرد و گفت: مجموع تخصیص 
چهار سال گذشته طرح های آبرسانی استان ۵۳ میلیارد تومان و در سال ۱۳۹۹، تخصیص آنها ۱۴ میلیارد 
تومان بوده است. در سال جاری با تلاش های شرکت و مساعدت های مجمع نمایندگان استان، استاندار 
محترم، ســازمان برنامه و بودجه و وزارت نیرو، این اعتبارات به ۱۱۹ میلیارد تومان رسیده است که در 

خردادماه ابلاغ شد.

بوشهر-خبرنگارمملکت-مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق 
استان بوشــهر گفت: این شرکت و ســازمان نظام مهندسی 
ساختمان استان بوشهر به منظور پیشبرد اهداف خود تفاهم نامه 

همکاری امضا کردند.
به گزارش روابط عمومی شــرکت توزیع نیروی برق اســتان 
بوشهر غلامرضا حشمتی در تشریح اهداف این تفاهم نامه اظهار 
داشت: موضوع تفاهم نامه ساماندهی، اجرا و بازرسی سیستم 
ارتینگ ساختمانهای در دست احداث استان بوشهر ) برخوردار از 
قرارداد نظارت با سازمان نظام مهندسی( مطابق با دستورالعمل 
سیستم زمین، آخرین ویرایش مبحث ۱۳ مقررات ملی ساختمان 
و دستورالعمل شــرکت توزیع نیروی برق استان بوشهر است. 
همچنین  افزایش ایمنی، ساماندهی ساخت و سازها ، اصلاح 
فرهنگ مصرف انرژی در ساختمانها ازدیگر موارد همکاری فی 

مابین است
وی با اشــاره به اینکه زمان اجرا این تفاهم نامه از ابتدا تیرماه 
جاری تعیین شده است، بیان کرد: در قالب تفاهم نامه سازمان 
نظام مهندسی ساختمان استان بوشــهر  دوره های آموزشی 
متناسب با موضوع تفاهم نامه برای مجریان ارتینگ و ناظرین  

با همکاری سازمان آموزش فنی و حرفه ای و صدور گواهینامه 
معتبر را انجام میدهد.

حشمتی ادامه داد: ایجاد و طراحی گردش کار و صدور تاییدیه 
ارت و معرفی مالک به شــرکت توزیع برق برای اخذ خدمات 
انشــعاب از دیگر اقدامات سازمان نظام مهندسی ساختمان در 
قالب تفاهم نامه همکاری با شــرکت توزیع نیروی برق استان 

بوشهر است.
وی افزود: در قالب این تفاهم نامه شــرکت توزیع نیروی برق 
اســتان بوشهر نیز متعهد شد تا نسبت به معرفی مجریان ارت 
به ســازمان جهت برگزاری دوره های آموزشی و ثبت در بانک 
اطلاعاتی مجریان ارت سازمان نظام مهندسی ساختمان استان 

اقدام کند.
در ادامه جلسه مهندس علم بلادی رئیس سازمان نظام مهندسی 
ساختمان استان بوشهر نیز با ابراز خرسندی از اجرای این تفاهم 
نامه عنوان داشتند : سازمان نظام مهندسی استان با ۶ هزار عضو 
در استان می تواند زمینه ساز همکاری بسزایی را با صنعت برق 
در تمامی مراحل اجرای تفاهم نامه و دستورالعمل های شرکت 

توزیع باشد

 همکاری شرکت توزیع نیروی برق بوشهر
  و سازمان نظام مهندسی ساختمان استان 

البرز  -  حیدری-خبرنگارمملکت-در پی اختلال ســایبری در 
سیستم های کامپیوتری کارکنان ستاد وزارت راه و شهرسازی، 
موضوع توسط کارشناســان فنی این وزارتخانه در حال بررسی 
است.  به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی،  اختلال 
سایبری در سیستم های کامپیوتری کارکنان ستاد وزارت راه و 

شهرسازی ظاهر شد که در پی آن پورتال وزارتخانه و سایت های 
زیر پرتال آن از دسترس خارج شد.

بنابراین گزارش کارشناسان فنی در حال بررسی موضوع هستند 
و در صورت در دســترس قرار گرفتن پورتال و سامانه های زیر 

مجموعه این پورتال به اطلاع خواهد رسید.

اختلال سایبری وزارت راه و شهرسازی در حال بررسی است
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نگاهی به موفقیت اکران فیلم »دینامیت«

می توان به رونق دوباره 
سالن های سینما امیدوار بود؟

فیلم سینمایی »دینامیت« در کمتر از ۱0روز توانست به 
فروشی حدود ۲میلیارد تومان دست پیدا کند این در حالی 
است که فیلم های اکران نوروزی پس از سه ماه به این 

رقم نرسیدند.
مهسا بهادری: از همان یکسال و نیم پیش که کرونا وارد 
کشور شــد اولین گروهی که آسیبی جدی دیدند، اهالی 
فرهنگ و هنر بودند. گروه هایی که اجرای تئاترشان هنوز 
هم نیمه کاره مانده، خواننده هایی که دیگر نتوانســتند 
کنسرت برپا کنند و اهالی سینما که حتی به اکران آنلاین 

هم متوسل شدند.
کــم کم اوضاع روبــه بهبود بود و ســینماها و تئاترها 
دستشان را روی زانویشان گذاشته بودند که بلند شوند که 
پیک پنجم کرونا وارد کشور شد و طبق تصمیم ستاد ملی 
مقابله با کرونا کلیه مشاغل ۲،۳،۴ تعطیل شدند، تئاترها 
هم این این قائده مســتثنی نبودند و حتی کنسرت های 
موســیقی فرصت پیدا نکردند تا خودی نشان دهند، اما 
سینماها این بار، از این تعطیلی جان سالم به در بردند و با 

هر سختی که ممکن بود، سرپا ایستادند.
یکی از دلایلی که در این بازه زمانی سینماها یکی درمیان 
تعطیل بود، یا عده ای حتی مخالف برگزاری جشنواره ها 
بودند، ترس از ابتلا به کرونا در سالن های سربسته سینما 
بود. در این راه پیشنهادهای مختلفی ارائه شد که سینما 
ماشین یکی از آن ها بود؛ اما به نظر می رسد که ترس از 
ابتلا به کرونا در سینما کمترشده و علاوه بر اهالی سینما 
و مسئولین، مردم هم پذیرفته اند که سینماها خطری ندارد 
و مکان های عمومی مثل اتوبوس و مترو و تجمع ها بسیار 
خطرناک تر است. به همین دلیل مردم هم کرونا را نادیده 
گرفتند و به سمت تماشــای »دینامیت« با کارگردانی 

مسعود اطیابی رفتند.
فیلمی که از ابتدا قرار بود روی پرده بیاید تا چرخه گیشه 
ســینما را به حرکت در بیاورد، فیلمی که تهیه کننده آن 
قبل از اکران معتقد بود که پتانســیل خوبی برای جذب 
مخاطب به سینما دارد و همینطور هم شد، چون دربازه 
زمانی کمتر از ده روز »دینامیت« توانســت به فروشی 
معادل یک میلیارد و 900میلیون تومان، دست پیدا کند 
و رتبه نخست جدول فروش ســال ۱۴00 را از آن خود 
کند این در حالی است که در سال ۱۴00 فیلم سینمایی 
»خورشید« با فروش یک میلیارد و ۳۳7 میلیون تومان 
بعــد از »دینامیت« در رتبه دوم و »هفته ای یک بار آدم 
باش« با فروش یک میلیــارد و ۲۸۶ میلیون تومانی در 
جایگاه ســوم قرار دارد البته این موضوع را نباید نادیده 
گرفت که این فیلم ها در مــدت زمان ۳ماه به این رقم 

دست پیدا کردند. 
در زمان اکران »شنای پروانه«، باتوجه به میزان موفقیت 
این فیلم در جشــنواره های داخلی و خارجی و بازیگران 
این فیلم، انتظار می رفت که فروش چشــمگیری را در 
گیشــه رقم بزند اما هرچند که این فیلم مورد استقبال 
مردم بود، اما نتوانســت آن ها را به سینما بکشاند و این 
فیلم با ۳۴۶میلیون تومان، کار خود را در گیشــه سینما 
به پایان رساند اما با ورود به عرصه اکران آنلاین، رقمی 
بالای ۴میلیارد تومان را برای خود ثبت کرد،ســوالی که 
اینجا مطرح می شود این است که چرا این فیلم با وجود 
قاچاق شدن از روی پرده سینما بازهم فروش موفقی در 
اکران آنلاین و فروش ناموفقی در گیشه سینما داشت؟ 

چرا »دینامیت« موفق شد اما »شنای پروانه« نه
 نکته حائز اهمیت، امیدها برای رونق گرفتن ســینما در 
این مدت یکسال و نیم بود، اما این اتفاق حتی با اکران 
»شنای پروانه« با کارگردانی محمد کارت و »خورشید« 
مجید مجیدی هم رخ نداد. اما علت ماجرا چیست؟ اگر به 
شرایط کرونایی ارتباط دارد، پس چرا فیلمی که در حال 
حاضر روی پرده سینماست و در اوج پیک پنجم است با 

این مشکل مواجه نشده است؟
شرایط اکران برای همه فیلم ها کمابیش مشابه است و 
تغییر چندانی در آن رخ نداده است. تنها تفاوتی که ظاهرا 
میان آن ها وجود دارد، ژانر فیلم و ترکیب بازیگران است. 
با در نظر گرفتن این ماجرا می توان ژانر کمدی و ترکیبی 
از ســتاره های پرطرفدار مثل پژمان جمشیدی و مهران 

احمدی را دلیل استقبال مردم از »دینامیت« دانست. 
در وضعیت فعلی و فشارهای موجود در جامعه احساس 
می شود، نیاز مردم به تفریح و خنده دو چندان است، شاید 
هم چون این فیلم سینمایی توانسته این نیاز را تامین کند، 

در ۱0 روز به این رقم رسیده است.
ابراهیم عامریان تهیه کننده »دینامیت« پیش  از این اعلام 
کرده بود دلیل اصلی اینکه تهیه کننده ها در حال حاضر 
فیلم هایشان را اکران نمی کنند، این است که هزینه هایی 

که برای ساخت یک فیلم شده است باز نمی گردد. 
او  چندروز پیش از اکــران »دینامیت« هم درباره دلیل 
شکست »شــنای پروانه« و اکران نکردن »دینامیت« 
گفت: »فیلم هــای دیگر مانند »شــنای پروانه«، چون 
حمایت نشــدند، شکســت خوردند. این حمایت، اول از 
جانب سینماداران شکل می گیرد. اگر فیلمم را نمی دهم 
به این دلیل است که می گویم آقای سازمان سینمایی با 
تلویزیون صحبت کن برای من تیزر بگیر. همچنین چند 
بیلبورد شهری می خواهم. این ها حمایت ها و موارد بسیار 
ساده ای است که واقعا به پشــتوانه مالی زیادی، نیازی 
ندارد. اگر در حق سینما اجحاف می شود، مقصرش تنها 

من نیستم.«
به همیــن دلیل هم وزارت ارشــاد وعده هایی مبنی بر 
تامین بخشــی از هزینه های تولید را به صاحبان آثار داد 
با منتفی شدن اکران فیلم های جدید سخنگوی انجمن 
ســینمادارها اعلام کرد با تشکیل یک جلسه فوق العاده 
واکنش ســینمادارها اعلام خواهد شد.در جلسه شورای 
صنفی نمایش در خصــوص حمایت از اکران فیلم های 
جدید مطرح و بعد از بحث و بررسی مقرر شد به صاحبان 
فیلم های با قابلیت جذب مخاطب که از این پس اکران 
می شوند پس از آنکه فروش آن ها از مبلغ ۲ میلیارد تومان 
عبور کرد، یک میلیارد تومــان به عنوان کمک پرداخت 
شود و پس از فروش 5 میلیارد تومان، کمک یک و نیم 
میلیاردی مجموعاً دو و نیم میلیارد تومان پرداخت شود، و 
سرانجام روز بعد پخش کننده فیلم سینمایی »دینامیت« 
با انتشــار بیانیه ای خبر اکران عمومی فیلم از ۱0 تیر در 

سینماهای تهران و شهرستان ها را تأیید کرد. 

گزارش

خطر امنیتی طالبان برای ایران چقدر است
راه ورود تروریست ها باز می شود؟

در شــرایطی که طالبان بخش مهمی از 
افغانســتان را به تصرف در آورده نگرانی 
کشــورهای همسایه بابت حضور این روه 
در مرزهایشــان هم افزایــش پیدا کرده 

است.
طالبان مرز اســلام قلعه را در همسایگی 
با ایران تصرف کرده اســت و بعید نیست 
که در آینده ای نزدیک در تمامی مناطق 
وسیع مرزی با کشــورمان، استقرار یابد. 
هــر روز به مقدار ولســوالی هایی که در 
افغانستان به اشغال این گروه درآمده اند، 
افزوده می شود و دولت هر چند می گوید 
در حال تلاش برای بیرون راندن آنهاست 
امــا دســتاورد مهمی نــدارد و همچنان 
نتوانســته در جنگ با طالبان در مناطق 
شمال و جنوب و شرق و غرب افغانستان 
پیروز شــود. طالب ها میگویند ۸5 درصد 
خاک را در دست دارند و دولت تنها حاکم 
به ۱5 درصد دیگر آن است که بیشتر در 
مناطق مرکزی و نزدیــک پایتخت قرار 

دارد.
برای ایران به عنوان کشــوری که یکی 
از مهــم ترین و بــزرگ ترین مرزها را با 
افغانســتان دارد، تحولات این کشــور از 
اهمیت حیاتــی برخوردارند. 900 کیلومتر 
مرز دو کشــور  همواره با مشکل کنترل 
از طرف مقابل رو به رو بوده است وایران 
هر چند تلاش داشــته تا طبق توافقاتی 
دولــت افغانســتان را وادار بــه پذیرش 
مســوولیت حفظ مرزهای خــود کند اما 
چندان موفق نبوده است.درچنین شرایطی 
حضور طالبان در مرزها مکن است زمینه 
ســاز بروز مشکلات تازه ای باشد. تهران 
تــلاش دارد تا با گفتگو بــا گروه طالبان 
و برگزاری گفتگوهــا و حمایت از ایحاد 
دولتی با شــرکت همه طرف های افغان، 
در صلح این کشور همراه باشد. اما به نظر 
می رسد که در شــرایط فعلی که طالبان 
بیشــتر نقاط کشور را به دســت گرفته 
اند، دیگر حاضر به مشــارکت در قدرت 

نباشــند و قبضه تمام و کمــال آن را در 
سر بپرورانند.

چالشهای امنیتی حضور طالبان در 
افغانستان برای ایران کدامست؟

از نظر امنیتی ایــران نیروهای خود را در 
مرز با افغانســتان در حالــت اماده باش 
در آورده اســت. این کاریســت که دیگر 
کشورهایی که مرز مشترکی با این کشور 
دارنــد هم اقدام به انجامــش گرفته اند. 
طالبــان از آنجایی که گروهی منســجم 
نیست و حالا حتی مانند دهه نود میلادی 
از رهبری مرکزی و قدرتمندی هم بهره 
مند به نظر نمی رســد و همزمان سلاح 
های زیادی هم در دســت دارد،کشورها 
را به احتیاط واداشته است. حتی در سال 
های دهه نود هم صابون عدم انســجام 
این گروه به تن بســیاری خورده است. از 
جمله این اقدامات شهادت دیپلمات های 
ایرانی به دســت افراد این گروه در مزار 

شــریف بوده که هسته مرکزی این گروه 
آن را کار نیروهای خودسر دانسته بود.

علاوه بر همه اینها درصورتی که طالبان 
قدرت را تمام و کمال در افغانســتان به 
دســت بگیرد، اوضاع برای ایران چندان 
مطلوب پیــش نخواهد رفــت. در اینجا 
برخی چالش های امنیتــی که ایران در 
صورت تصرف کامل افغانستان به دست 
طالبان با آن رو به رو خواهد شد را بررسی 

کرده ایم:
مــوج مهاجران: ایران مرز وســیعی را با 
افغانستان دارد و بســیاری از گروه های 
قومی در این کشــور، در شــرایطی که 
طالبان بر افغانستان حاکم باشد فرار را بر 
قرار ترجیح خواهند داد. این اتفاقی است 
که پیش از این بارهــا به دلیل جنگ ها 
یا حضور طالبان در قدرت رخ داده است. 
از آنجایی که مرز بین دو کشــور قابلیت 
کنترل دقیق و اصولی را ندارد و افغانستان 
هــم برای این کنترل همــکاری لازم را 

نمی کند، ســیل مهاجران به سمت ایران 
روان خواهند شــد که در شرایط کرونا و 
تحریم می توانند برای ایران بار اقتصادی 
مضاعفی ایجــاد کنند. یک نگرانی دیگر 
هم آن است که در میان مهاجرانی که از 
دست طالبان گریخته اند، اعضایی از این 
گروه خودسرانه از مرز ها عبور کنند و به 

ایران بیایند.
توقف تجارت با ایران: یکی از دیگر موارد 
نگران کننده آن اســت که گروه طالبان 
بخواهــد راه های تجاری بیــن ایران و 
افغانستان را سد کند. از آنجایی که منطق 
این گروه بیش از آنکه بر منافع ملی استوار 
باشد ناشی از برخورد ایدئولوژیک و قومی 
است، چنین مساله ای در تحلیل ناظران 
جدی گرفته می شــود. روابط تجاری در 
روزهای اخیر با افغانســتان متوقف شده 
اند و همین اتفاق در شــرایطی که حضور 
طالبان در مرز با ایران دائمی باشــد می 
تواند تبدیل به رویه رســمی آنها در قبال 

کشورمان باشد.
اقدامات تروریســتی و تقویت گروه های 
مسلح: ایران تجربه چنین واقایعی را پیش 
از این در مرز با افغانســتان و پاکســتان 
داشته است. گروه طالبان سلاح در دست 
دارند و افراد آنها برخلاف تصور مرسوم از 
دهه نود میلادی تا به امروز تغییر چندانی 
نکرده اند. در ایدئولوژی آنها ایران کماکان 
کشوری شیعی و دشمن به حساب می آید 
که اگر به آن سفر می کنند تنها به دلیل 
ایجاد چهــره ای دیپلماتیک و منطقی از 
خود اســت. اما نیروهای آنها در این سو 
و آن ســوی افغانستان از رهبری شان در 
قطر و پاکستان پیروی نمی کنند. مرز بین 
سه کشور منطقه ای حساس و ویژه است 
که می تواند محل خطرناکی هم باشد. در 
شــرایطی که طالبان در افغانستان قدرت 
بگیرد، خاک این کشــور می تواند تبدیل 
به لانه ای برای گروه های تروریســتی 
شــود که از مرز رفت و امد کنند و سلاح 

هایشان را تامین کنند.
ایران  برای دشــمنی دشــمنان:  ابزاری 
در منطقــه با برخی از کشــورهای عرب 
خاورمیانه درگیــری های طولانی مدتی 
را تجربه کرده اســت. دو طرف هر چند 
فعلا چراغ ســبزهایی به یکدیگر نشــان 
داده اند اما رقابت های منطقه ای مساله 
امروز و دیروز نیست. طالبان برای تامین 
منابع مالی و ســلاح خود به کشورهایی 
نیــاز دارد که از نظــر ایدئولوژیک با این 
گروه نزدیکی دارند. به همین دلیل است 
کــه به راحتی می توانند تبدیل به ابزاری 
برای رســاندن آنها به اهدافشان باشند. 
از انجایــی که مرز افغانســتان و ایران از 
وسعت زیادی برخوردار است، در شرایطی 
که اختلاف ها در خاورمیانه شدت بگیرد، 
بعید نیست که کشورها دست به تحریک 
طالبان و افراد مســلح در مــرز با ایران 
بزنند تا امنیت ملی کشــورمان را به خطر 

بیاندازند.

تالاب گورالعظیم!
سوء مدیریت در آبرسانی به تالاب هورالعظیم منجر به مرگ خاموش »ماهیان و گاومیش ها« در این تالاب شده است. موضوعی که سوژه 

کارتونی در خبرگزاری تسنیم شد.

کاریکاتور خبر

اخبار

صالحی: بنیاد رودکی، مرجع 
اطلاعاتی برای پشتیبانی 

عرصه هنر است
 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، در جلسه امروز هیات امنای 
بنیاد فرهنگی هنری رودکی و افتتاح آرشــیو هنر، مرجعیت 

اطلاعاتی این نهاد فرهنگی را پشتیبان عرصه هنر برشمرد.
بــه گزارش مرکــز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اســلامی، سیدعباس صالحی افزود: توجه 
به اینکه چگونه تهدیدها را به فرصت تبدیل کنیم ضروری 
است. در یک سال و نیم گذشته اتفاقاتی افتاده که در آینده 
ثمرات آن مشــخص می شود و اجراهای آنلاین بخشی از 
این اتفاقات است که در بستر فضای مجازی صورت گرفت 
و این موضوع فرصتی را فراهم کرده که بنیاد رودکی تجربه 
های یک ســال و نیم گذشته اش در این زمینه را وسعت و 

توسعه بدهد.
وی ادامه داد: بنیاد فرهنگی هنری رودکی در داخل کشــور 
دارای اعتباری اســت و در خارج از کشور هم می تواند این 
اعتبار را کسب کند و به عنوان یک پایگاه مهم اکران آنلاین 
برنامه های هنری در حوزه های مختلف موسیقی، نمایش 
و ... در فضای مجازی باشــد و چشــم اندازی که در تجربه 
اجراهای آنلاین در این بازه زمانی داشــته است قابل توجه 

است.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود: یکی دیگر از اعتباراتی 
که بنیاد رودکی دارد شخصیت هایی است که به این حوزه 
اشــراف دارند و به این بنیاد به واسطه همکاری منزلت می 
دهند و در فضای مصرف و تولیدکنندگان داخلی و خارجی 
ارتقا پیدا می کند و شوراهای ارکستر و آموزش این بنیاد هم 
با همین نگاه ایجاد شــده است. بنابراین این موضوع خیلی 
مهم است که این حس ایجاد شود که در فضای بنیاد رودکی 
فقط مجموعه اداری کار نمی کند و مدیریت علمی و برنامه 
ریزی آن در سطح کلان ترکیبی از اقدامات اداری  و حضور 

پیشکسوتان هنر است.
وی از دیگر اعتباراتی که این بنیاد می تواند داشــته باشد و 
به عنوان بخشی از نشان و برند آن به شمار آید را مرجعیت 
اطلاعاتی آن برای پشتیبانی از عرصه هنر برشمرد و افزود: 
اینکــه هر چقدر مرجعیت اطلاعاتی و حمایتی بنیاد رودکی 
ارتقا یابد در نقش و نشــان آن تاثیر خواهد داشت. به عنوان 
مثال آرشیو ملی هنر این بنیاد که پیش از این جلسه افتتاح 
شــد یکی از اقدامات این بنیاد در راستای ارتقای مرجعیت 

اطلاعاتی است.
صالحی در ادامه گفت: فرصت دیگری که در ایام شیوع کرونا 
پدید آمد صیانت از مکان و هویت های بصری بنیاد رودکی 
اســت که در ایام نیمه تعطیل و کرونایی در یک سال و نیم 
گذشــته فراهم شد و می توان گفت به نقطه قابل قبولی در 

صیانت از هویت های بصری بنیاد رودکی رسیده ایم.
وی در عین حال تصریح کرد: این هویت ها امانت ملی است 
و همانطور که در برگشت امانت های شخصی همیشه تاکید 
داشــته و داریم در حفظ و صیانــت از امانت های ملی باید 
اهتمام بیشتری داشــت زیرا حق الناس به شمار می آید و 
بنیاد رودکی در این زمینه شرایط نسبتا خوبی پیدا کرده است.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی ادامه داد: بنیاد فرهنگی هنری 
رودکی با دیگر موسسات هنری کشــور تفاوت دارد و این 
تفاوت این اســت که بتواند هــم در تولید اثر و محصول و 
هم ارتقای مهارت و آموزش، سطح متفاوت تری را عرضه 
کند و از دیگر موسســات هنری کشور سطحی بالاتر از حد 

متداول ارائه دهد.
وی افزود: دو نگاه می تواند به بنیاد رودکی باشــد. نگاه اول 
اینکه کارهایی از حد متوســط به بالا ارائه دهد و این نگاه را 
بپذیرد و یــا در نگاه دوم کارهایی در حد اعلا ارائه و عرضه 

کند؛ بنابراین دو نوع حمایت و برنامه ریزی را می طلبد.
در ابتدای این جلسه گزارشی از مجموعه اقدامات و فعالیت 
های این بنیاد و همچنین گزارش مالی این بنیاد در ســال 

99 ارائه شد.
همچنین افضلی مدیرعامل بنیــاد فرهنگی هنری رودکی 

گزارشی از مجموعه اقدامات این بنیاد ارائه کرد.
وی گفت: تولید آثار فاخری از جمله علمدار )در رثای حضرت 
قمر بنی هاشــم( و نمایش ســرباز از جمله این تولیدات در 

سال 99 است.
افضلی ادامه داد: در حوزه تولیدات و اجراهای ارکسترال می 
توان به ارکستر سبکبال و همچنین قطعه مادر و دلشدگان 

اشاره کرد.
وی تولید و انتشار محصولات هنری بین المللی را از دیگر 
اقدامات این بنیاد در سال 99 برشمرد و افزود: فعالیت های 
آموزشی، اجرای آثار نمایشی، اجرای پرفورمنس درباره شهید 
ســلیمانی، برگزاری همایش ها مانند مراسم کنگره یتیم و 
بزرگداشت استاد محقق، برگزاری جشنواره های ملی و بین 
المللی، برگزاری نمایشگاه های تخصصی آثار و محصولات 
هنرمندان و فعالان حوزه هنر، مشارکت برای تولید و عرضه 

آثار و ... از دیگر اقدامات این بنیاد در سال 99 است.
افضلی در بخــش دیگری به طرح های راهبردی این بنیاد 
هم اشــاره کرد و گفت: تشکیل شوراهای هنری ارکسترها، 
تشکیل شــورای عالی آموزش هنری، تهیه و اجرای طرح 
هویت بصری جامع بنیاد، آرشیو ملی هنر، ایجاد سالن حرفه 
ای تمرین موسیقی، تهیه و تدوین سند راهبردی، ساماندهی 
موسسات و مراکز وابســته و فعالیت های عمرانی از جمله 
طرح های بنیادی این بنیاد است.وی ادامه داد: احیای کارگاه 
دکور رودکی، توسعه و بهره برداری بهینه از فضاهای هنری 
و مشــارکت در بهره برداری بهینه از پهنه رودکی از جمله 
اقدامــات مهم بنیاد رودکی اســت.در بخش دیگری از این 
جلســه برنامه و بودجه ســال ۱۴00 بنیاد فرهنگی هنری 
رودکی بررسی شد.معاون امور هنری وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســلامی هم در این جلسه به بخشی از اقدامات فرهنگی و 
هنری که از سوی بنیاد فرهنگی و هنری رودکی در سال 99 
صورت گرفته اشاره کرد و گفت: اپرای عروسکی خواجوی 
کرمانی در ســال 99 آغاز به کار کرد و این اپرا در راســتای 
گرامیداشت مفاخر کشور و همچنین تکریم و پاسداشت زبان 
فارسی است.سیدمجتبی حسینی افزود: تولیدات موسیقایی 
هم در ســال 99 از سوی این بنیاد صورت گرفت که آلبوم 

های نسیم نوروزی و بخارا از جمله این تولیدات است.
در این جلسه ساختار جدید تشکیلاتی بنیاد فرهنگی هنری 
رودکی پیشــنهاد و مقرر شــد با حضور اعضای هیات امنا 

بررسی های بیشتری برای تصویب نهایی صورت بگیرد.

فعالیت هزار باغ و واحد پذیرایی غیرمجاز در اطراف تهران
رییس هیأت مدیره جامعه واحدهای پذیرایی 
بین راهی و مجتمع های گردشــگری استان 
تهران تخمین می زند بیش از یک هزار باغ 
و واحد پذیرایی غیرمجاز در اطراف تهران 

فعال اند.
همزمان با قرمز شــدن تهــران و تعطیلی 
مجتمع های پذیرایی، رســتوران ها و مراکز 
گردشــگری، نبی اله گل تپه به ایسنا گفت: 
این صنعت تقریبا ورشکســته شــده است. 
درحال حاضر میزان مراجعه به مجتمع های 
پذیرایی بین راهی و گردشــگری در تهران 
در مقایســه بــا هفته هــای گذشــته، به 
یک دهم و نســبت به دوران پیش از کرونا 

به یک درصد رسیده است.
او افــزود: تعطیلی هــای مکــرر بــه این 
واحدهای پذیرایی و گردشــگری به حدی ضربه و خســارت وارد کرده که با قرمز شــدن شــهر 
تهران، جــرأت نمی کردیم دوباره اعلام تعطیلی کنیم. این صنف ۸0 درصد آســیب و زیان مالی 

دیده است.
رییس هیأت مدیره جامعه واحدهای پذیرایی بین راهی و مجتمع های گردشــگری اســتان تهران 
همچنین با اشــاره بــه فعالیت واحدهای پذیرایی و گردشــگری غیرمجاز، اظهــار کرد: تخمین 
می زنیــم حدود یک هزار باغ و واحد پذیرایی در اطراف شــهر تهران بــه صورت غیرمجاز، بدون 
مجــوز و حتی بــا مجوزِ فاقد اعتبار و یا مجوزهای نامربوط درحال خدمات رســانی هســتند. این 
مراکــز چون تحت نظارت نیســتند، بعضا کارهای خلافی انجام می دهنــد. با این وجود، معتقدیم 
این واحدها را باید ســامان دهی کرد و باید شــرایطی را فراهم کنیم تــا مجاز و تحت نظارت به 

ادامه دهند. فعالیت خود 
او گفت: وقتی می توان مراســم سوگواری را خانوادگی برگزار کرد، چرا مراسم شادی را خانوادگی 
برگزار نکنیم؟ حتما باید فضای غیرمجاز برای این مراســم ها شکل بگیرد!؟ باید بتوانیم واحدهایی 

را که بدون مجوز فعالیت می کنند ســامان دهی کنیم تا جایی برای تخلف نماند.
گل تپه با اشــاره بــه عضویت حدود ۲50 متجمع پذیرایی بین راهی و گردشــگری در این جامعه، 
گفت: بیش از ســه هزار رستوران و واحد پذیرایی و خدمات گردشگری مجاز در تهران وجود دارند 
که عضو این تشــکیلات نیستند، ولی به عقیده ما تمام رستوران ها و مراکز خدماتی استان تهران 
اســتعداد مسافرپذیری دارند و به نوعی مرکز خدمات گردشــگری محسوب می شوند و می توانند 
عضو این جامعه تخصصی و حرفه ای باشــند تا نظارت و سامان دهی مرتبط و بهتری انجام شود.

اضافه شدن دو گروه  جدید به معاونت صنایع دستی
وزارت  و هنرهــای ســنتی  معــاون صنایع دســتی   
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی از اضافه شدن 
دو گروه جدید »هنرهای سنتی« و »حفظ حقوق مالکیت 
معنوی« در چارت جدید و مصوب معاونت صنایع دستی 

کشور خبر داد.
به گزارش گروه فرهنگی ایرنا به نقل از میراث آریا، پویا 
محمودیان با اعلام این خبر افزود: با توجه به بازنگری،  
اصــلاح و تکمیل وظایــف و مأموریت  هــای معاونت 
صنایع دســتی و هنرهای سنتی کشور، موضوع ایجاد دو 
گروه جدید با عنوان هنرهای سنتی و حفظ حقوق مالکیت 
معنوی با اولویت، از ماه  ها پیش در دستور کار این معاونت 

قرار گرفت و در لایحه اهداف، وظایف و اختیارات وزارت 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی به صورت 
کامل قرار گرفت.معاون صنایع دســتی و هنرهای سنتی 
وزارت میراث فرهنگــی، گردشــگری و صنایع دســتی، 
افزود: با توجه به اهمیت هنرهای ســنتی و حفظ حقوق 
مالکیت معنوی در زمینه  های مرتبط با صنایع دســتی و 
هنرهای ســنتی و ضرورت پرداختن بــه آن ها و با توجه 
به نبود تعریف ساختاری مشــخص برای این موارد در 
چارت قدیمی معاونت صنایع دستی و هنرهای سنتی در 
چارت جدید گروه هنرهای ســنتی با وظایف مشخص، 
ایجاد شــده اســت.وی گفت: ارائۀ تعاریف مشــخص 

و تعیین اشــتراک های میان صنایع دســتی و هنرهای 
ســنتی، برنامه  ریزی به منظور حمایت و هدایت فعالیت 
بخــش خصوصی و نهادهــای غیردولتی در امر حفظ و 
باززنده  سازی هنرهای سنتی و نظارت بر فعالیت واحدها، 
همکاری و هماهنگی با مؤسسات پژوهشی و تحقیقاتی 
و مراکز دانشــگاهی ذی ربــط در زمینه انجام طرح های 
پژوهشــی کاربردی در امور حفظ، احیا و باززنده  ســازی 
هنرهای ســنتی کشــور، برنامه ریزی برای شناسایی و 
معرفی ارزش  های هنری و فرهنگی هنرهای ســنتی در 
راســتای حفظ و ارتقای هویت آن ها، برنامه  ریزی و انجام 
اقدامــات لازم برای تهیه و اجرای طرح های راهبردی و 

اضطراری حفظ، احیا و باززنده  سازی رشته  های هنرهای 
سنتی کشور، تهیه و تدوین ضوابط مورد نیاز برای طرح -

هــا و پروژه  های مربوط به حفظ، احیا و باززنده  ســازی 
هنرهای سنتی، شناسایی و برنامه  ریزی برای ثبت دانش 
هنری رشــته های در حال فراموشی، تشکیل کارگروه-

های مرتبط برای گروه های رشته های هنرهای سنتی، 
برنامه ریزی به منظور تشــویق و ترغیب جوانان به انجام 
و ادامه تحصیل در رشــته  های شغلی مرتبط با هنرهای 
سنتی، برنامه  ریزی برای برگزاری برنامه  های مرتبط مانند 
همایش  ها، نشست  های تخصصی و سمینارها و اجرای 
آن ها به طور منفرد یا مشــارکتی و بررسی و برنامه ریزی 
و تعیین خط مشی  های لازم برای تحقیق و پژوهش در 
خصوص هنرهای سنتی از جمله اهداف اضافه شدن این 

بخش است.


